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Левицата

Фестивал Подслушване Футбол

Възможно е увеличение
на  пенсиите с 11 процента

Стр. 3

Стр. 17

Моцартови празници в Правец
започват днес за осми път

Стр. 14

Без защита срещу
невидимото „присъствие”

Стр. 23

И II кръг на „А” група без
телевизионно излъчване

Стр. 10

Мустафа Хаджи за
религиозните ценности
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Криза

Гърция разпродава
пристанища

Стр. 9

Бебе, родено в петия месец
от бременността, спасиха лека-
рите от АГ-болницата във Вар-
на. Два месеца екипът на отде-
лението по неонатология се
бори за живота на малкото мо-
миченце. Тя вече диша сама и
наддава на тегло, съобщи вче-
ра д-р Снежинка Цветкова, шеф
на отделението за недоносени
в АГ-болницата.

“Момиченцето се роди в сре-

Спасиха бебе, родено
в петия месец

Няколко
ÄÓÌÈ

Светлана
ВЕЛЕВА

Нови правила ще озап-
тят измамите на чейндж
бюрата. А те са добре
известни и лятото се
превръщат в истинска на-
паст за туристите. Но
ето ред на валутния пазар
ще има! Разликата между
валутните курсове “купу-
ва” и “продава” вече не
може да бъде по-голяма от
5% от курса, обявен от
БНБ. Това щяло да ограни-
чи спекулата и възмож-
ността за подвеждащи
реклами или заблуда с кур-
совете, обявени пред и в
бюрата - нали така ста-
вали измамите? Как точ-
но обаче един фиксиран
марж може да предотвра-
ти заблуджаващите рек-
лами извън бюрата не
става ясно. Става ясно
само, че се нарушава поня-
тието пазарна икономика.
Обменните бюра са регис-
трирани по Търговския за-
кон, т.е. са търговци, пре-
доставящи финансови ус-
луги на свободен принцип.
Да пропомним също, че спо-
ред закона, от 1999 г. няма
понятие спекула, за да се
взимат мерки срещу нея.
Да си спомним и че предло-
жение за намаляване на
маржа не е ново. Първи за
него се сетиха от БСП,
само че никой не ги чу. Или
ги чу, но нали всичко, кое-
то прави БСП, е вредно?
Предложението им дори
беше по-разумно - за 15%
таван, което не би огра-
ничило пазарния принцип
за възможност за печал-
ба, с което не излага на
риск оцеляването на сто-
тици бюра. Колко по-лесно
щеше да е да се наложи
забрана за заблуждаващи
реклами пред бюрата и
обявяването на видно мяс-
то на разликата между
курс “купува” и “продава”?
Така че хем да се запази
правото на печалба, хем
правото на избор на по-
требителя. Но явно моти-
вите са други, иначе няма
обяснение защо ще режеш
половината дърво заради
стърчащи клони.

Момиченцето се появило на бял свят в средата на
юни, но вече дишало самичко и наддавало на тегло

Тържествени чествания на 135-ата годишнина от Шипченската епопея се проведоха на
историческия връх вчера. Националният флаг на Република България бе специално издигнат на
поставен 22-метров пилон. Честванията бяха под патронажа на президента Росен Плевнелиев

Режи дървото
заради клони

САНДАНСКИ ИЗЛИЗА НА ПРОТЕСТ СРЕЩУ
ИЗСИЧАНЕТО НА ВЕКОВНИ ДЪРВЕТА

Стр. 5

дата на юни, в 22-ра гестационна
седмица, и тежеше малко над
500 грама. То е най-малкото бебе,
дошло на бял свят от началото
на годината. Детето вече тежи
1000 грама, но все още има нуж-
да от интензивно лечение”, обяс-
ни д-р Цветкова. Тя допълни, че
за съжаление не всички бебета с
екстремно ниско тегло оцеляват.

Най-голямата гордост на ле-
карите в АГ-болницата е малкият

Марио от Търговище, за когото в
началото не давали големи на-
дежди. През септември минала-
та година той бил приет с тегло
едва 480 грама и с тежка диха-
телна недостатъчност. Въпреки
минималните шансове за оцеля-
ване варненските неонатолози
успели да се преборят за живота
му и няколко месеца по-късно
той бил изписан от болницата.

Имам информация от колеги-

те от Търговище, че там нещата
се развиват добре. Всички про-
блеми са преодолени и вече
всичко е наред, каза д-р Цветко-
ва. От началото на годината в
отделението са имали няколко
новородени с тегло около 600
грама, някои от които са дошли
от Търговище, Разград, Силист-
ра. След около 4-месечен пре-
стой част от тях са изписани от
болницата.

Стр. 7

œË˜ËÌ‡Ú‡ Â ÎÓ¯‡Ú‡ ˆ‡Â-
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‰ÂÌÓ‚

Стр. 2
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България

ителите на Етрополе скочи-
ха срещу новоизградената
електроцентрала в балкан-
ското градче. Причина за ос-

Президентът Росен
Плевнелиев за пореден
път пропусна да спомене
изрично ролята на Русия
за Освобождението на
България от турско иго.
Думата “освободители”
отсъстваше в речта му по
повод честването на 135-
ата годишнина от Шип-
ченската епопея, което е
под негов патронаж. Вче-
ра на новоизграден пи-
лон на върха бе издигнат
националният флаг.
“Вижте този 22-метров
пилон. Казват, че, когато
знамето бъде издигнато
горе, оттам при ясно вре-
ме се вижда Дунава.
Вижте и Вечния огън. За
първи път от 35 години

лични чейнджаджии причак-
ват туристи пред обменните
бюра и им пробутват от ста-
рите пари. Няколко такива

оалетната на възрастна двойка пенси-
онери от силистренското село Калипет-
рово ще бъде съборена след решение
на местната Дирекция за строителен
контрол. Звеното е издало нареждане
за премахването на част от сградите в
двора на семейството. Сред нещата,
набелязани за разрушаване, е й
тоалетната, градена преди 35 години.
След наследствен спор братът на 69-
годишната Мария Стойчева подал
жалба в ДНСК за извършено строител-
ство в имота. Проверката установила,
че част от пристройките в двора на
Мария не отговарят на законовите
изисквания. Възрастните хора недо-
умяват защо, след като сградите са в
двора им 35 години, без да пречат на
никого, сега трябва да бъдат съборе-
ни. Семейството е притеснено, защото
ако им бутнат тоалетната, в дворчето
няма да има място за нова и на стари
години може да станат за резил пред
комшиите. Възрастното семейство е
категорично, че няма пари за нови
строежи, защото пенсиите едва стигат
за сметките, храната и лекарствата.
От местната дирекция за строителен
контрол отказват коментар. От центра-
лата в София твърдят, че въпросните
сгради нямат строителни книжа. В
момента изпълнението на заповедта
за събарянето на постройките е замра-
зено заради подадените от семейство-
то жалби.

Събарят тоалетната
на пенсионери

ще им предложат пари на по-из-
годен курс. В повечето случаи ша-
раните се хващали на въдицата и
чак когато отидат да пазаруват с
получените купюри, разбирали, че
са ги метнали.

В бургаската полиция са реги-
стрирани три такива инцидента.
Заради разгара на летния сезон
мошениците са акостирали в ста-
рия Несебър и на алеите в
Слънчев бряг. Оказало се, че сре-
щу евробанкноти престъпниците
пробутвали деноминирани пари с
номинал от 50 и 100 лв. След сдел-

ката чейнджаджиите веднага дух-
вали, защото знаели, че рано или
късно клиентите им ще ги потърсят.
Болшинството били от криминал-
ния контингент с дебели досиета
за различни измами. Предполага
се, че жертвите са много повече,
но не се жалвали, за да избегнат
разправиите.

До миналата седмица този вид
измама била хит само за Южното
Черноморие. В петък обаче подо-
бен инцидент в центъра на Варна
показал, че модата е тръгнала и
на север.

Т

Етрополе настръхна
срещу завод за биомаса
Облаци от дим и задушлива миризма тормозят гражданите
малко след като новата инсталация започна да работи

Павлета ДАВИДОВА Днес по искане на съветниците от
БСП е свикано извънредно общинско
заседание, на което да бъде обсъден
проблемът с електроцентралата. Фир-
мата-изпълнител за доставката и мон-
тирането на оборудването “Storm
Green Energy” вече опита да замаже
положението и в деня, в който постъпи
искането за общинско заседание, обя-
ви открита дискусия с гражданите, за
да обясни технологията на централа-
та. Миналата седмица на среща с ет-
рополци директорът на фирмата Анд-
рей Савчев призна, че в града наисти-
на се усещала “специфична миризма”
и шум от работата на централата. Спо-
ред него причината за неприятното
ухание бил не производственият про-

цес, а обгарянето на новото оборудва-
не. Савчев коментира, че подобна ми-
ризма се получавала и в семейни ус-
ловия, когато за първи път се използ-
ва новозакупен уред. Той прогнозира,
че до края на септември, когато цен-
тралата ще заработи на пълен капа-
цитет, миризмата щяла изчезне.

“Все едно никога не сме си купува-
ли печка, за какви ни взима? Не е
нормална тази миризма. Пак ще ни
тровят”,  коментираха възмутените
граждани. Етрополци се притесняват,
че в град, който претендира да се
възроди като туристически център,
отровите, които централата най-веро-
ятно ще продължи да бълва, ще отка-
жат потенциалните инвеститори и ще

застрашат здравето на местните. Пре-
ди софиянци се изселваха в Етрополе
заради чистия въздух, сега ние ли
трябва да се изселваме, ядосват се
местните. Обещанията за замервания
на въздуха от РИОКОЗ не носят успо-
коение на етрополци. В града упори-
то се носи слух, че заводът за биома-
са има протекции и в Народното
събрание, тъй като един от основните
лобисти за осъществяването на про-
екта е местният депутат от ГЕРБ Емил
Димитров.

ДУМА припомня, че след послед-
ните законови поправки държавата за-
пази доста високи субсиидии за елек-
троцентралите, работещи с биомаса,
каквато се явява и тази в Етрополе.

Плевнелиев пак пропусна думата
„освободители” на Шипка

ПРЕЗ СЕПТEМВРИ
РАЗКРИВАТ
ПОДРОБНОСТИ ЗА
АТЕНТАТА В БУРГАС

До средата на септември правителството ще
направи сериозен отчет докъде е стигнало
разследването на атентата в Бургас, закани се
президентът Росен Плевнелиев.
“Виждам прогреса на разследването. Разбира
се, ще отнеме може би около две-три седмици,
за да се обобщят много данни, които още се
получават по линия на нашите партньорски
служби”, заяви той. Според него не по-късно от
15 септмеври щяло да има “много висока доза
на публичност, както и на публичен отчет”
докъде е стигнало разследването.

той ще получи своя жи-
вот. И затова благодаря
на тези толкова посвете-

ни държавници тук, кои-
то направиха това
възможно”, започна с па-

тос Плевнелиев.
“През следващите дни

по един достоен начин
ние ще отдадем почит на
подвига на нашите деди.
Защото за всеки бълга-
рин Шипка е свято място.
Тук ние заставаме смире-
ни и горди. Изпълнени с
благоговение пред само-
жертвата на опълченци-
те, които промениха хода
на историята и донесоха
така жадуваната свобо-
да”, заяви на Шипка
държавният глава. 65
души изкачиха на бегом
890-те стъпала до Памет-
ника на свободата, за да
отбележат празника. В
спринта се включи и
Плевнелиев, който изка-
чи стъпалата за 3 минути
и 10 секунди.

Президентът обяви,
че заедно с Министерст-
вото на културата се под-
готвя създаването на
фондация в защита на
българските традиции и
символи. Идеята се роди-
ла след среща с предста-
вители на патриотичното
дружество “Традция”, ко-
ито в края на август от-
ново ще покажат възста-
новка на Шипченската
епопея. “Вече се работи
по предварителния про-
ект за музей на бившата
ДС, вече се договорихме
с германския президент
Гаук да го открием заед-
но и аз ще положа всич-
ки усилия това да се слу-
чи”, похвали се Плевне-
лиев.

Ново завишаване на
ухапани и разболели се
от кърлежи регистрират
лекарите от Хасково. 10
души са се разболели от
марсилска треска от на-
чалото на август. През
целия месец юни забо-
лелите са само двама.
Поне 50 души са
потърсили помощ в
Спешния център и в де-
журните кабинети за не-
отложна помощ в болни-
цата за последните две
седмици. Важното е
кърлежите да се отстра-
няват от тялото от спе-
циалист, препоръчват
лекарите.

Ако човек сам отскуб-
ва кърлежа, има опас-
ност част от хоботчето
му да остане в тялото на

Кърлежи
„нападат”
Хасково

човека и да предизвика
опасните марсилска тре-
ска, лаймска борелиоза
или кримска хеморагич-
на треска, чийто изход
често е смърт, припомня
Haskovonet.

Кърлежо-преносими-
те заболявания отбеля-
заха рязък спад, след
като всички зелени пло-
щи в Хасково бяха тре-
тирани с препарати през
май. Пороите обаче са
намалили ефекта от
пръскането и това е при-
чината за новото “напа-
дение” на кърлежи. В
програмата за борба с
кърлежите на община
Хасково е предвидено
още едно пръскане, но
това ще стане през
есента.

У
сигнала вече са регистрирани
през последната седмица във Вар-
на, Бургас и Добрич, стана ясно
вчера. Измамниците буквално са
окупирали подходите към местата
за обмяна и още щом забележат,
че някой се насочва към вратата,
веднага го заговаряли. Обичайно
налитали на руснаци, защото по-
лесно се разбирали с тях. На раз-
вален руски език обяснявали, че

Мамят туристи
със стари пари
Мамят туристи
със стари пари
Мамят туристи
със стари пари
Мамят туристи
със стари пари
Мамят туристи
със стари пари

Снимка БГНЕС

Ж
трото им недоволство е неприятната и
задушлива миризма, която се носи от
съоръжението дни след като то бе пус-
нато пробно в експолатация. Замърся-
ването на въздуха стана причина за
кашлица, кихане и силно главоболие
за много етрополци. Дни след първото
изпускане на неприятните газове вече
е образувана подписка, а повече от
560 души вече са се обявили срещу
съоръжението, по-нетърпеливите се
заканват и за протести.

За пореден път Росен Плевнелиев направи гаф в речта си като президент
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Áåøå ÿñíî, ÷å Êóíåâà ùå ó÷ðåäè ïàðòèÿ.
Ãëåäàì ÿ, èçðè÷à ñúùèòå çàêëèíàíèÿ,
êàòî ÷å ëè êàçâà íåùî íîâî‘ Бившият вътрешен министър Йордан Соколов

коментира конкуренцията вдясно

путатите Драгомир Стой-
нев и Емилия Масларова.
Освен това левицата иска
да бъдат дадени по 150
лв. на всички пенсионери
еднократно през октом-
ври. Това би струвало на
бюджета 340 млн. лв.

Инфлацията с натруп-
ване в годините на управ-
лението на ГЕРБ е 10.2%,
а инфлацията на 100-те
най-необходими храни-
телни и нехранителни
стоки и услуги в т.нар.
малка кошница е 11%, са
пресметнали експертите
от “Позитано” 20. По тази
причина настояваме за
точно 11-процентно уве-
личение на доходите на
старите хора, коментира
Масларова. Към юли т.г.
парите на възрастните
хора щяха да са се уве-
личили с 13,6%, ако уп-
равляващите не бяха пре-
махнали актуализацията
на пенсиите по т.нар.
швейцарско правило
(50% ръстът на инфлаци-
ята + 50% ръстът на сред-
ния осигурителен доход).

ДУМА припомня, че
завчера финансовият ми-
нистър Симеон Дянков
обясни, че от юли 2009 г.
досега средната инфла-
ция в страната е 7.3%, а
инфлацията на т.нар. мал-
ка потребителска кошни-
ца е около 7.6%. “Чухме
намеренията на финансо-
вия министър и на соци-
алния министър, че ще се
увеличат пенсиите със
7%, със 7 и малко про-
цента, после с 8 и малко
процента, после други
числа. На каква база е
изчислен този ръст на
пенсиите? Той свързан ли
е с ръста на инфлация-
та?”, пита Масларова. Тя
подчерта, че в момента
над 30% от доходите в
България са от пенсии, а
страната ни е на първо

издръжка на данъкоплатците, чието “основно занима-
ние доскоро бе, освен щедрото харчене на държав-
ния бюджет, да си създава измислени проблеми, за-
щитавайки измислени колективни права”.

“Последните намерения на Комисията за защита
от дискриминация да изследват дали творчеството на
Ботев не било дискриминационно, доказаха убедител-
но абсолютната необходимост да бъде незабавно
разпусната и закрита”, настояват от ВМРО. Те опреде-
лят предложенията и констатациите на комисията по
темата като скандални и нелепи.

Напомняме на очевидно незапознатите с историята
на народа си членове на КЗД, че Христо Ботев е освен
гениален поет, български национал-революционер, за-
гинал в бой за свободата на България по време на
въстание срещу турското робство. “Ваденето на Ботев
от учебниците е част от процеса по денационализация
на българите и псевдоевропейска подмяна на българ-
ската история. Този процес е в угода и услуга единст-
вено на Турция и ДПС”, възмущават се от ВМРО.

Христо Ботев остава в българ-
ските учебници непроменен и това
е позицията на кабинета “Борисов”,
заяви просветният министър Сер-
гей Игнатов на извънредна пре-
сконференция вчера. Той подчер-
та, че е прекъснал отпуската си,
защото е възмутен, че в социална-
та мрежа фейсбук и в медиите се
пише, че имало проблем големият
поет и революционер да се изуча-
ва в училище. ДУМА припомня, че
първи на доклада на Комисията за
защита на дискриминацията реа-
гираха от издателство “Просвета”,
след тях настръхна социалната
мрежа, последва и гневна позиция
на ВМРО, които даже поискаха
разпускането на КЗД.

Целият ми екип и премиерът Бо-
рисов, ако не беше зает, и той
щеше да дойде тук и да потвърди,
че Ботев остава, категоричен бе
Игнатов. По думите му няма българ-

Левицата настоява за 11%
увеличение на пенсиите

За 3 години ГЕРБ затрили 420 хил. работни места

От БСП предлагат конкретни мерки: увеличаване на макси-
малния осигурителен доход, тъй като това ще доведе до
възможност за повече приходи в пенсионната система и
ще се избегне “сплескване” на пенсиите; бонусиране на
всяка година трудов стаж над пенсионна възраст; премах-
ване на тавана на пенсиите; повишаване на стойността на
всяка година трудов стаж - тогава всеки ще бъде стимули-
ран да се осигурява на реално възнаграждение.

Тройната
коалиция ГЕРБ

увеличение на средната пенсия 82% 7%
увеличение на социалната пенсия 68% -
увеличение на минималната пенсия 2 пъти 6.5%
увеличение на максималната пенсия 67% -

НЯКОИ МЕРКИ ЗА
СТАБИЛИЗИРАНЕ НА
ПЕНСИОННАТА СИСТЕМА

РЪСТ НА ПЕНСИИТЕ

място в ЕС по работещи
бедни. За 3 години стра-
ната ни е изгубила над
420 хил. работни места,
което означава, че поне
800 хил. души днес живе-
ят в много по-тежка ситу-
ация, пресметна Масларо-
ва. Стойнев допълни, че в
момента доходите на
България са като в най-
бедните страни на Афри-

сец поне с по 26 лв.
Няма реални стимули

за осигуряване или по-
дълго време оставане на
работа, няма и шанс за
хората в предпенсионна
възраст, които са безра-
ботни и не им достига
малко за пенсия.

За 2010 г. дефицитът в
пенсионната система бе
108 млн. лв., за 2011 г. е
с 255 млн. повече от пла-
нирания за годината, а за
т.г. е планиран дефицит
от още 245 млн. лв. “Как
ще изглежда бюджетната
2013 г.?”, запита Масла-
рова. Тя подчерта, че от
левицата вече има разра-
ботени конкретни мерки с
актюерски разчети за ста-
билизиране на системата.
Възможно е тази зима да
станем свидетели на со-
циални вълнения заради
повишаването на цените,
прогнозира Стойнев. Той
е категоричен, че това е
резултат от “едно не-
кадърно управление” от
страна на българското
правителство. “Пари в
държавата има, приорите-
ти няма... Г-н Дянков каз-
ва: “Аз замразявам всич-
ки плащания и от Брюк-
сел ще ме похвалят”.
“Всеки първокурсник по
икономика може да отре-
же разходите и накрая да
се похвали с бюджет без
дефицит... Самият Дянков
прозря, че тези пари, ко-
ито се дават на пенсио-
нерите, те стимулират
икономиката”, коментира
още председателят на
парламентарната коми-
сия по труда и социална-
та политика.

ка и подчерта, че дори в
Мароко минималната за-
плата е 240 евро. Той
припомни, че преди 3 го-
дини ГЕРБ са обещали
чуждестранни инвести-
ции, но те не се случват,
защото страната ни вече
доби известност с шире-
ща се корупция и неста-
билност. За 3 години Ко-
дексът за социално оси-

гуряване има 14 поправ-
ки и изменения, а Ко-
дексът на труда - 10, при-
помни Стойнев.

БСП категорично за-
става зад младите семей-
ства, които протестират
срещу идеята на управля-
ващите детските надбав-
ки да са само за най-бед-
ните семейства. Замразе-
ни са и обезщетенията за

отглеждане на малко
дете и все още са само
240 лв., припомни Стой-
нев. Според депутата
тези пари трябва да са
поне равни на минимал-
ната работна заплата.
Младите майки също са
ощетени от изискването
за 24 месеца осигурите-
лен стаж и към момента
са ощетявани всеки ме-

Аида ПАНИКЯН

П
енсиите да се
увеличат с 11%
от 2013 г., на-
стояват от БСП,
съобщиха де-

И Ботев, и Борисов остават в учебниците
Сергей Игнатов:

ски политик, учител и обикновен
гражданин, който да не подкрепи
това. Дори и да има затруднения
при възприемането на текстовете
българските ученици трябва да
изучават кои са създателите на
съвременната трета българска

държава, заяви министърът. Ако ги
нямаше дейците на Възраждането,
нямаше да има съвременна Бълга-
рия с всичко, с което можем да се
гордеем, коментира Игнатов. По по-
вод на проект на Комисията за за-
щита от дискриминация, в който се
анализират български учебници и
учебни помагала, Игнатов цитира
данни от този доклад, според кой-
то в тях “не се съдържат текстове и
илюстрации, създаващи пряка дис-
криминация за пол, етническа при-
надлежност, раса, увреждане, ре-
лигия и сексуална ориентация”.

През новата учебна година в
учебниците по съвременна история
ще присъства управлението на
Бойко Борисов и неговото име,
подчерта просветният министър.
Помагалото ни задължава в него
да се включат имената на премие-
ра, на президента, на еврокомиса-
ря, изброи Игнатов.

ВМРО поиска
закриване на КЗД
ВМРО поиска
закриване на КЗД
ВМРО поиска
закриване на КЗД
ВМРО поиска
закриване на КЗД
ВМРО поиска
закриване на КЗД

Снимка Мариета ТОМОВА

Н езабавно разпускане и закриване на Комисия-
та за защита от дискриминация (КЗД) поискаха
от ВМРО вчера. Според партията комисията е
напълно ненужен и безполезен орган, на

11% увеличение на пенсиите и по 150 лева
еднократно на всеки пенсионер като малка
компенсация за инфлацията, иска левицата
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ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 15.08.2012 година се навършва
ЕДНА ГОДИНА от смъртта

на обичания от нас
съпруг, баща, дядо и прадядо

От семейството

(29.01.1921-15.08.2011)

доц.
Аристотел
Атанасов
Гаврилов

Няма да забравим грижовността му към близ-
ките, неговата честност, скромност и актив-
ната му обществена пoзиция.

Поклон пред светлата му памет и пред до-
стойно изживения му живот!

рещу бизнесмена Де-
нис Ершов е повдигна-
то обвинение за злоупо-
треби в размер на 1 млн.

Трима са задържани
след масово сбиване

Трима са задържани след ма-
сово сбиване на ул. “Стара пла-
нина” в Шумен. Сигналът е полу-
чен около 21,30 в понеделник
вечерта. На място са изпратени
екипи на полицията и на спешна
медицинска помощ. Изяснено е,
че двама мъже след употреба на
алкохол започнали да хвърлят
камъни към дома на А.А. (50) на ул.
“Бор”. Последвало масово сбива-
не, от което двама души с рани
по главите са откарани в болни-
цата. След преглед е установе-
но, че Р.И. е със счупен череп,
направена му е спешна операция.

Маскиран обра
офис в Несебър

Маскиран обра офис на частна
фирма в Несебър. Около 16,55 часа
в понеделник е получено съобще-
ние за извършен грабеж от офис
на частна несебърска фирма, раз-
положен в промишлената зона на
Несебър. По данни на продавач-
консултантката, около 16,30 ч. в
офиса на фирмата влязъл маски-
ран мъж, който избутал прода-
вачката иззад бюрото, като взел
оттам малка метална касетка,
съдържаща сумата от 4483 лева.
Жената го заудряла по гърба с
ръце, но извършителят на грабе-
жа побягнал.

Обвиниха Ершов в източване на „Петрол”

С

индикат “Образование” към
КТ “Подкрепа” официално
предложи вчера заплатите на
учителите да бъдат повише-
ни с 15 на сто. В позиция за

Денис Ершов дойде пред столичното следствие с куфар и възглавница, защото обяви пред
медиите, че не знаел за какво го викат

лв. в “Петрол”. Това стана ясно
вчера, след като Ершов изле-
зе от сградата на столичното
следствие. Прокуратуата му на-
ложи мярка за неотклонение
“парична гаранция” в размер
на 500 хил. лв.

Бизнесменът беше конвои-
ран от Бургас в столичното
следствие. Петролният бос
беше задържан в понеделник
следобед, след като кацна на
летището в Бургас с полет от
Москва.

Адвокатът на бизнесмена
Анна Попова обясни пред
журналисти, че първата при-
зовка към Ершов е била из-
пратена през май, а от април
той се е намирал в болница
“Токуда”, където се е леку-
вал. След като е получена
първата и още пет-шест при-
зовки след нея, Попова е ин-
формирала редовно прокура-
турата за това къде се нами-
ра бизнесменът.

Освен това и експертите
констатирали недоброто здра-
ве на Ершов, като са го посе-
тили непосредствено след
извършена операция. Ершов
дойде вчера в следствието с
куфар и възглавница. Нямам
представа защо съм тук, заяви
той на влизане.

На излизане бизнесменът

иронизира усилията на след-
ствието. “По този оригинален
начин ме поканиха, за да ми

предявят обвинение, че съм
окрал от “Петрол” 1 млн. лева.
Честно казано, моето мнение

за цялото това принудително
довеждане е - голям спек-
такъл, обобщи той.

„Подкрепа” иска с
15 на сто по-високи
учителски заплати

С

Синдикалистите искат минимум 4 на сто от БВП
да бъдат отделяни за образование

бюджета за следващата година синди-
калистите настояват и да се увеличат
средствата за образование.

“При изготвяне на разчетите от
МОМН, системата очаква спасителните
финансови средства, за да обезпечи
своето съществуване над авариен фи-
нансов режим. Българското общество
също очаква ново европейско подреж-
дане на финансовите приоритети и на-
реждане на отрасъл “Образование”
между тях, категорични са от “Подкре-
па”. Според тях държавата трябва да
отделя приоритетно за образование

поне 4% от брутния вътрешен продукт.
“Приоритет “Образование” ще ос-

тане само в мечтите на българите, ако
няма дългосрочна финансова страте-
гия за достигане на тези жизненоваж-
ни за образованието на народа ни
средства в размер на поне 6% от БВП
през следващите пет години. И всички
други обещания за равен шанс на
нашите ученици в Европа и света ще
останат в сферата на предизборните
обещания през следващата изборна
година”, убедени са синдикатите. Те
припомнят, че заделените за 2012
година средства са били най-малко в
последните 20 години.

От “Подкрепа” приветстват увеличе-
нието на заплатите на работещите в
регионалните инспекторати по образо-

вание и министерство на образование-
то с до 30% като навременна мярка. Но
нека да не забравяме, че в образова-
телната система работят около 120 хи-
ляди педагогически специалисти и пер-
сонал, чиито заплати са вече под со-
циалния минимум на физическо оцеля-
ване, предупреждават оттам.

Синдикат “Образование” ще насто-
ява и за увеличение на единния раз-
ходен стандарт за ученик с 10% през
финансовата 2013 г. България е на
първо място в Европа по средна
възраст на работещите педагогически
специалисти (52 години за работещи-
те в училищата учители) и задържане
и привличане на млади специалисти
не би било възможно с 220 евро на-
чална работна заплата.

Пред финализиране е проектът за водния цикъл на Добрич. Това
съобщи вчера кметът Детелина Николова. Той е важен за намалява-
не на загубите на вода и за балансиране на цената й в райони,
какъвто е Добричкият, където тя се добива по гравитачен начин,
добави от своя страна министърката на регионалното развитие Ли-
ляна Павлова, според която състоянието на “ВиК”-Добрич, не е осо-
бено добро. До края на годината от министерството предвиждат да
бъдат разработени така наречените мастерпланове. Те трябва да
дадат подробен анализ по региони и области за нуждите във водния
сектор - дали става дума за изграждане на нови съоръжения, или за
рехабилитация на водопроводната  инфраструктура. С тези планове
ще се определят и местата в България, където трябва да се изградят
приоритетно язовори за питейна вода. Това е проблем на дневен
ред, добави министър Павлова. Според нея тази информация ще е
много важна и за новото финансиране по оперативната програма
“Околна среда” за по-големи инвестиции в този сектор, включително
и със средствата от заема от Световната банка. “Амбицията ни е да
окрупним управлението на водния сектор. Това означава, че при 28
области трябва да има 28 водно обособени територии, на които да
има само едно дружество “ВиК”, което да управлява инвестициите.
Идеята е съществуващите да се влеят в него”, каза Павлова.

Планират строеж
на нови язовири
Дана РУСЕВА

ПРИКЛЮЧИ
МИСИЯТА НА
БЪЛГАРСКИТЕ
ОГНЕБОРЦИ В АТОН

Приключи мисията на български-
те огнеборци в Атон, Гърция, съобщи
пресцентърът на МВР. ДУМА припом-
ня, че на 11 август осем пожарника-
ри с два специализирани автомобила
заминаха за Атон, Гърция. Те се вклю-
чиха в помощ на гръцките огнеборци
срещу възникналия преди дни пожар
в тази част на полуострова. Приори-
тетната им задача бе да защитят Зо-
графския манастир.

Те ще бъдат посрещнати от на-
чалниците на пожарните служби от
Благоевградска област. В понеделник
българските огнеборци инспектираха
манастира, прегледаха ел. инстала-
цията му и уредите за първоначално
пожарогасене. Те не откриха същест-
вени пропуски в пожарната безопас-
ност на обекта.

Масовите писма от кметове
на населени места до военното
министерство дадоха първи ре-
зултати. Министърът на отбраната
Аню Ангелов дари на община
Септември и лично на село Бо-
шуля 57-милиметрово зенитно
оръдие, което ще респектира
местните и гости на селото от
централния площад, похвалиха
се от общината вчера. Оръдие-
то ще стои до паметника на
загиналите във войните 37 ду-
ши от селото. Посланието към
младите хора е да няма войни,
каза кметът. Организациите на
офицерите и сержантите от за-
паса в цялата област, заедно с
кметовете по места трескаво се
готвят за 100-годишния юбилей
от Балканската война. Това е и
една от причините всеки да иска
от министерството някакъв сим-
вол, който да напомня за жертви-
те. В областния център Пазард-
жик ще бъде запазен и памет-
никът на легендарния 27-ми
Чепински пехотен полк, въпреки
че около него предстои разруша-
ването на бившата казарма за
строеж на модерна автогара,
чийто терен вече е готов.

Аню Ангелов
раздава оръдия
за паметници
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О
Сандански излиза
на протест срещу
изсичането на дървета

М

Корекцията на река Бистрица застрашава града
да остане без някои от вековните растения

ирен протест срещу
изсичането на дърве-
та в Сандански във
връзка с проект за ко-
рекция на река Бистри-

ца организираха вчера жители на
курортния град. Възмутените
граждани организираха снощи
шествие под наслов “Не на ряза-
нето на вековни дървета в парка
на Сандански!”, което тръгна от
площад “България”.

Санданчани настояват да
бъде прекратен проект, който
предвижда премахването на зна-

кови за градския парк дървета. Об-
щината възнамерява по този на-
чин да се премести и укрепи ко-
ритото на минаващата оттам река
Санданска Бистрица. Жителите на
града обаче се притесняват, че
сечта ще наруши екоравновесие-
то в района, местната власт опита
да успокои страстите с твърдени-
ето, че проектът включва и засаж-
дането на нови дървета.

Само за 2 дни създадената
във фейсбук група, обединяваща
противниците на проекта, събра
повече от 3500 души. “Очаквам

на градския площад да се събе-
рат най-малко 500 - 600 човека.
Вече е внесено и уведомление
за протеста в общината”, комен-
тира организаторът на фейсбук
групата Ивалина Иванова. Про-
тестиращите имат разрешение за
шествието от кмета на Сандан-
ски Андон Тотев.

Реализацията на проекта
стартира на 1 август и ще
продължи 72 дни, съобщи за БТА
заместник-кметът по строителст-
вото и сигурността Васил Баба-
лев, който е и ръководител на

проекта. Той добави, че в момен-
та се извършват подготвителни
действия и осигуряване на обхо-
дите. Бабалев призна, че вече са
отрязани 52 дървета - явор и
елша. Според него служители от
РИОСВ в Благоевград са
извършили проверка в понедел-
ник и не са констатираха нару-
шения при сечта.

“Стойността на проекта е
общо 930 хиляди лева, като 85%
от тях са финансиране от евро-
пейски фондове, 10% - от нацио-
налния, и 5% от общинския бюд-
жет. Основната цел на проекта е
да бъдат избегнати евентуални
наводнения при по-високо ниво
на водата”, допълни Бабалев.

От паметника “1300 години
България” в пространството
пред НДК ще бъдат премахна-
ти само опасните за премина-
ващи граждани елементи. Това
съобщи вчера шефът на худож-
ниците Любен Генов. Той няма-
ло да бъде разрушен, защото
решение за това може да взе-
ме не Столичната община, а
Министерството на културата и
творческите браншови структу-
ри. Генов допълни, че в медии-
те се тиражира невярна инфор-
мация, докато истината за па-
метника и неговата съдба оста-
ва скрита.

Всъщност ще има реставра-
ция и почти цялостно обновле-
ние на монумента, работата по
което вече е започнал проф.
Валентин Старчев. Според ин-
формацията премахват се само
корозиралите части на паметни-
ка, а на тяхно място ще бъдат
поставени безопасни за преми-
наващите хора елементи, но ще
се съхрани идеята за отбелязва-
не на 1300 години от създаване-
то на България като държава.

ПАМЕТНИКЪТ
ПРЕД НДК
ЩЯЛ ДА БЪДЕ
ОБНОВЕН, А НЕ
ДЕМОНТИРАН

Гостуващи на Димитровградския младежки център доброволци от ЕС организираха за децата от града весел
празник с много занимателни игри

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Сблагословението на Варненския
митрополит Кирил на утрешния
празник Св. Успение Богородично,
който е и ден на Варна, в катед-

Варненци се молят
за свободата на
капитан Собаджиев

ралния храм-паметник на Освобождение-
то и във всички храмове на епархията
ще се отправят специални молитви и
прошения за излизане на свобода на
капитан Светлозар Собаджиев. Сънарод-
никът ни се намира в затвора “Ла Хоя” в
Панама повече от година без разпит,
съд и присъда. ДУМА припомня, че
причината за задържането на капитана с
30 години стаж, с безупречна репутация
и доказано име в морския бранш, бе
наличието на 169 кг кокаин, открит
преди 16 месеца в носовата част на
управлявания от него кораб “Маас
Трейдър”. Дни след намирането на дро-
гата екипажът бе освободен, а по нео-
бяснени до момента причини зад решет-
ките остана само капитанът. Захвърлен в
затвора, Собаджиев бе изоставен от
компанията, за която работи, и от
българските институции. През миналата
година семейството, съвипускници и
приятелите му правиха десетки опити да
привлекат вниманието на външно минис-
терство, но чиновниците в него проявиха
заинтересованост и не оказаха  никакво
съдействие. Преди месец тримата трафи-
канти, пратили кокаина на кораба на
Собаджиев, бяха заловени и разпитани,

но неговата съдба остана непроменена.
Междувременно Българската асоциация
на капитаните се обърна за помощ към
Европейската конфедерация, чийто съвет
одобри идеята генералният секретар на
организацията да оказва натиск върху
Европейската комисия и Европейския
парламент за подпомагане на семейство-
то на капитан Собаджиев. Продължава и
набирането на средства за обезпечаване
на правната защита на капитан Собаджи-
ев. За да се набави пълната сума, са
необходими още поне 10 хил. долара.

33-годишният Р.П и 38-годишният П.В. бяха задържа-
ни при операция на ГДБОП за предотвратяване източ-
ването на чужди сметки от конкретно АТМ-устройство,
съобщиха от пресцентъра на МВР вчера.

Спецакцията е проведена на територията на с.
Професор Иширко-
во, Североизточ-
на България, след
предварителна ин-
тензивна работа по
сигнал, получен
преди броени дни.
Акцията е извърше-
на около 1,30 ч. в
понеделник през
нощта при появата
на автомобила на
заподозрените в
близост до банко-

мата в селото. “Качулките” ги задържали точно когато
единият от мъжете опитал да изтегли пари, а другият
застанал да го охранява. За да избегнат ареста, мъже-
те побягнали, като изхвърлили по пътя си част от фал-
шивите карти, но след кратко преследване били закоп-
чани. У тях са намерени други неистински банкови
карти, както и значителна сума пари, а в автомобила им
- пакетче канабис. Двамата са криминално проявени,
регистрирани за извършени подобни деяния в минало-
то, както и с други криминални прояви.

Банков офис на банка “Интернешънъл Асет банк”,
разположен на бургаската улица “Патриарх Евтимий” в
комплекс “Възраждане”, е бил обран, като е изрязан
отвор в стената от гипсокартон в съседно помещение,
съобщиха от пресцентъра на Областната дирекция на
МВР вчера. Установено е, че “книжната” преграда раз-
деля първия етаж на сградата на две части, като една-
та е банков офис, а другата в момента е празна.

Според първоначалните данни грабежът е станал
между 11 часа в неделя и 8,30 ч. в понеделник. Крад-
ците са отмъкнали метална касета, която е била закре-
пена за пода. Тя съдържала сумата от 19 794 лв., 5445
евро, 255 паунда и 411 долара.

Офисът се охранява от СОД при бургаската полиция,
но техническата поддръжка на апаратурата е подсигу-
рявана от частна фирма. Полицейският патрул бил сиг-
нализиран за нарушение в нощта на 12 август, като
след отключване на помещенията от  шефа на трезора
и повикан техник от частната поддържаща фирма е
извършен оглед, но не са открити следи от проникване.
Няколко часа по-късно управителят заедно с техника от
частната фирма уведомяват дежурната част на СОД-
Бургас, че влизат в банката за доотстраняване на съще-
ствуващия технически проблем. В 11,04 ч. двамата мъже
излизат от банката, като не са успели да го отстранят и
изключват част от охранителната техника на касовия
салон. До 8,30 ч. в понеделник в дежурната част не е
получен сигнал за нарушение. Работата по случая
продължава от служители на Първо РПУ-Бургас.

Капитан Светлозар
Собаджиев

Обраха банка в Бургас
през дупка в стената

ЗАКОПЧАХА ДВАМА
ПРИ ТЕГЛЕНЕ НА
ПАРИ С ФАЛШИВИ
БАНКОВИ КАРТИ
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кономиката на България отбеляза незначи-
телен ръст като по този начин оправда про-
гнозите на ЕК за забавяне. Експресните
данни на Националния статистически инсти-
тут, показват, че брутният вътрешен продукт

През второто тримесечие:

Икономиката на България
порасна с 0.2 на сто
Икономиката на България
порасна с 0.2 на сто
Икономиката на България
порасна с 0.2 на сто
Икономиката на България
порасна с 0.2 на сто
Икономиката на България
порасна с 0.2 на сто

И
Услугите, индустрията и аграрният сектор с 0,4% спад

(БВП) е нараснал с 0.2% през второто тримесечие,
спрямо първото тримесечие на годината. Това е по-
редно покачване, макар и по-слабо, след като от яну-
ари до март бе регистриран 0.3% ръст, в сравнение с
четвъртото тримесечие на миналата година.

През месец юли от Европейската банка за възста-
новяване и развитие направиха прогноза, че иконо-
миката на България ще се забави и в края на годината
растежът ще е 1.2%. Международният валутен фонд
също оповести становище, че има рискове за иконо-
миката заради външните фактори. През месец май
експертите посочиха, че очакват от икономиката ни
да отчете нарастване с 0.8% в края на годината. Све-
товната банка е най-големият песимист за България
след големите международни финансови институции и
това пролича при корекцията на прогнозата й от 1.7%

ръст в края на годината на едва 0.6%.
В парично изражение изработеното от икономика-

та на страната през второто тримесечие се равнява на
19.077 млрд. лв. На годишна база (през юни 2012 г.
спрямо юни 2011 г.) икономиката на България отчита
ръст от 0.5%. Така от началото на годината досега
БВП надхвърля 34 млрд. лв., а кумулативният прираст
за полугодието е 0.5%.

Негативна тенденция е, че брутната добавена стой-
ност (БДС) намалява с 0,4% на годишна база през
второто тримесечие. Реализирана е 16.438 млрд. лв.
добавена стойност.

БВП се състои от БДС и корективи (данъци и субси-
дии). Корективите се увеличават с 5.4% на годишна
база и дърпат БВП нагоре. БДС обаче намалява за
второ поредно тримесечие, след като през първото
намаля с 0.2% на годишна база. БДС вклюва стойност-
та, създадена в секторите услуги, индустрия и аграрен.

Увеличение на годишна база е регистрирано в аг-
рарния и индустриалния сектор съответно със 7.2 и
1.8%. Те обаче са с малък дял в икономиката и сек-

торът на услугите, със своя спад с 1% на годишна
база, извежда БДС на минус 0.4%. Най-голям дял в
структурата на БДС формира именно секторът на ус-
лугите - 60 на сто, следван от индустриалния - 35% и
аграрния сектор - около 5%. По елементи на крайното
използване най-голям дял в БВП заема крайното по-
требление (79.5%), което в стойностно изражение
възлиза на 15.17 млрд. лв.

Износът на стоки и услуги през второто тримесе-
чие се увеличава с 2.4% спрямо предходното триме-
сечие, а на годишна база с 2.8%. Вносът на стоки и
услуги отчита ръст от 5.9% за тримесечието и 6.9% за
година.

инансовото министер-
ство няма да допусне
диференциране на
ДДС ставките, въпреки
че всяка година преди

Симеон Дянков:

Няма да допуснем диференциране на ДДС-то

ФФФФФ
бюджетната процедура се по-
явяват такива идеи. Това заяви
финансовият министър Симеон
Дянков. По думите му данъчна-
та политика на правителството
няма да се промени.

Единствената промяна, коя-
то ще настъпи, е по отношение
на акциза върху дизела, но тя е
минимална и се дължи на анга-
жимент, поет от предишните
управляващи. “Това е въпрос,
доколкото помня, на под 1 сто-
тинка, така че не е определя-
що за това дали това правител-
ство смята да прави промяна в
данъчната си политика в бюд-
жет 2013. Отговорът от мен е:
не, не смятаме да правим как-
вито и да било промени, вклю-
чително от гледна точка на ди-
ференциране на ДДС. Минис-
терството на финансите няма
да подкрепя каквито и да било
идеи за диференциране на С
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Хората вече са започнали да се снабдяват
с дърва и въглища за зимния сезон, но масово-
то купуване на материали за огрев ще бъде
през септември. Това коментира в интервю за
БТА Бисер Владимиров, регионален мениджър
на “Топливо” за София.

Най-търсени в момента са въглищата. Цена-
та им е 330 лв. за тон. Те са внос от Русия и
именно транспортните разходи са причина спо-
ред Владимиров и за повишението с около 15
на сто на цената им спрямо миналия отоплите-
лен сезон.

Домакинство, отопляващо се на въглища,
обикновено купува между 5 и 7 тона за зимата,
посочи Владимиров.

Започнало е и купуването на дърва. Цената

Просрочените задължения
на общините към 30 юни са 179,2
млн. лв., обяви вчера Владимир
Горанов, зам.-министър на фи-
нансите. Данните обаче били оп-
тимистични, защото дълговете са
намалели от 205,1 млн. лв., или
с близо 25 млн.

Тази информация ще се пуб-
ликува всяко тримесечие и ще
се калкулира, когато се насърча-
ват общините, каза вицепреми-
ерът и министър на финансите
Симеон Дянков. Общините с до-
бри показатели за финансова
стабилност и дисциплина ще
бъдат стимулирани още в Бюд-
жет 2013 г., допълни Дянков.

Министерството на финанси-
те е изготвило методика за срав-
нителна оценка на финансовата
стабилност на общините, обясни
зам.-министърът на финансите
Владислав Горанов. Избрани са
четири групи показатели - пока-
затели за финансова самостоя-

Цената на тока беше
задържана по политически
причини. Това каза пред bTV
икономистът Владимир Каро-
лев. Очаквам не догодина, а
по-рано да има още едно
увеличение на цената на
тока, защото т.нар. зелена
компонента не е отразена
правилно.

По думите му Държавната
комисия за енергийно и вод-
но регулиране е направила

ДДС, в който
и да е сектор”,
категоричен
беше финан-
совият ми-
нистър.

Д я н к о в
изтъкна, че
страните, кои-
то в момента
са във финан-
сов колапс,
имат диферен-
цирано ДДС.
“Те имат и дру-
ги проблеми,
разбира се, но
диференцира-
нето, особено
на ниски данъ-
ци, каквито
има България,
веднага води
до много по-
лесно заоби-
каляне на
данъчната си-
стема”, обясни
финансист но-
мер едно.

Близо 180 млн. дължат
общините в края на юни

телност, показатели за финансо-
ва устойчивост, показатели за
ефективност, и за инвестицион-
на активност.

За по-голяма сравнимост об-
щините в методологията са раз-
делени и на категории според
броя на населението. В първа
група са градовете с население
над 50 000 души. Тук с най-доб-
ра обща оценка към 30 юни тази
година са общините Бургас,
Русе, Стара Загора, Благоевград
и Димитровград, отчита МФ. Сто-
лична община намалява просро-
чените си задължения на годиш-
на база с 37 млн. лв. към 30 юни,
съобщи Горанов и по този пока-
зател се представя най-добре.
Към края на юни с най-голям
обем просрочени задължения е
община Перник с 13,3 млн. лв.,
следвана от община Кърджали -
9,5 млн. лв., Видин - 7,7 млн. лв.,
Дупница - 7,5 млн. лв., и Столич-
на община - 7,1 млн. лв.

Новите правила за работа
на обмените бюра влязоха в
сила. Разликата между валут-
ните курсове “купува” и “прода-
ва” вече не може да бъде по-
голяма от 5% от курса, обявен
от Българската народна банка.

Според досегашното зако-
нодателство тази разлика бе
20%. Данъчните смятат, че
промените в Наредбата за об-
менните бюра ще ограничат
възможността за подвеждащи
реклами или заблуда с курсо-
вете, обявени по различен на-
чин извън бюрата и вътре
пред касите.

От Националната агенция
за приходите твърдят, че про-
мените ще елиминират почти
изцяло възможностите за за-
блуждаващи реклами и под-
веждане на клиентите. От
чейнджбюрата обаче са кате-
горични, че промяната ще до-
веде до фалит много от заетите
в бранша, особено в зимните и
летните курорти. Новите прави-
ла за обмяна на валута вече
бяха атакувани в съда от собст-
вениците на обменни бюра.

Вече е възможно да се об-
меня валута и чрез автомати,
специално програмирани за
тази цел. Засега чрез машини-
те ще може да се обменя само
чуждестранна валута срещу
левовата й равностойност. Друг

Обменните бюра вече
работят по нови правила

вид сделки няма да са възмож-
ни, като например покупка на
долари срещу евро. Новата
наредба предвижда, че за да
се регистрират в НАП, собстве-
ниците на такива автомати ще
трябва да представят опреде-
лени документи, които ще га-
рантират, че няма да има
възможност за измами при об-
мяна на валута. С промените се
въвежда и изискване автоматът
да издава касова бележка при
обмяна на валута.

Друга важна промяна е, че
на таблата на обменните бюра
курсовете “купува” и “продава”
трябва да са посочени до тре-
тия знак след десетичната за-
петая. Досега изискването
беше на таблото да са изпи-
сани до втория знак след за-
петаята.

Започна запасяването със
суровина за отоплителния сезон

на нарязаните и нацепени дърва за огрев от
“Топливо” е 80 лв. за кубик, за 65 лв. на кубик се
търгуват дърветата, фабрично нарязани по метър
дължина. Все по-често клиентите търсят пелети.
Цената им е 460 лв. на тон. Отчитаме завишено
търсене към тях, като клиенти, отоплявали са на
въглища, дърва и дори на газ, преминават към
този нов вид продукт за отопление, посочи екс-
пертът. Търсени са и екобрикетите, тяхната цена
е 350 лв. на тон, посочи Владимиров.

Регионалният мениджър на “Топливо” увери,
че българският пазар ще бъде подсигурен как-
то с дърва, така и с останалите видове горива.
Не очаквам да се появи дефицит при който и да
било от продуктите ни, поне не и до началото
на зимния сезон, коментира експертът.

Каролев: Цената на тока беше
задържана по политически причини

грешка, за която си замълча-
ва, като той очаква електри-
ческите дистрибуторски ком-
пании и НЕК в бъдеще да из-
разят недоволство.

Според Каролев поскъпва-
нето на тока от 1 юли няма да
стигне за покриване на пре-
ференциалните цени за “зе-
лена” енергия. Припомняме,
че от посочената дата токът
поскъпна драстично с 13%.

“Държавата освен да

обърка нещо, нищо друго не
може да направи”, каза още
Каролев във връзка с това
какво може да направи пра-
вителството относно повиша-
ването на цените. Според
него обявеното замразяване
на цените на тока е “див по-
пулизъм”. Икономистът посо-
чи, че “не е трябвало послед-
ното увеличение на тока да
е през 2008 г., като предход-
ното е било през 2005 г.”.



7 СРЯДА 15 АВГУСТ 2012

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

се очаква да оскъпи фуражите,
което от своя страна да повле-
че цените на млечните и месни-
те продукти, прогнозира вчера
министърът на земеделието и
храните Мирослав Найденов,
който провери състоянието на
царевични ниви край Раковски.
Според прогнозите на министъ-
ра добивът на една от основни-
те суровина за производство на
фуражи ще е около 1.2 млн. тона
при миналогодишни количества
от 2 млн. т. Тъй като тенденция-
та за слаба реколта на тази
култура е в световен мащаб,
цените на царевицата ще се
повишат, което неминуемо ще
доведе до поскъпване на фура-
жите, каза Найденов.

Дана РУСЕВА

НАП извършват масови инвентариза-
ции на количества зърно в Добруджа.
137 проверки на обекти за съхраняване
и търговия на зърно започнаха инспек-
торите от “Оперативни проверки” при ТД
на НАП - Варна, на територията на Се-
вероизточна България. Масираните про-
верки се извършват съвместно със слу-
жители на МВР и Националната служба
по зърното и имат за цел своевремен-
ното пресичане на опити за укриване и
незаплащане на ДДС. Най-много обек-
ти и търговци на зърно - 78, се проверя-

Между 25 и 40 на сто
се е увеличил високока-
чественият тютюн в срав-
нение с реколтата от
миналата година, съоб-
щи вчера председателят
на Националната асоци-
ация на тютюнопроизво-
дителите Цветан Филев,
предаде БТА. Това озна-
чава, че над 60 на сто от
тютюна ще бъде окаче-
ствен като първа класа.
Според Филев по-високи
ще бъдат и изкупните
цени, чието увеличение
той прогнозира да е
между 10 и 30 на сто.

говите думи курортите са пълни, заве-
денията също, хората се веселят, което
е най-хубавото. Добрев каза, че не само
няма спад при туристите, но дори се
наблюдава и ръст. Данните от преди ден
показвали, че на летище Бургас са кац-
нали близо 9% повече туристи, а на ле-
тище Варна са с над процент повече.
Но това се дължи на факта, че летище
Варна беше затворено 2 месеца заради
ремонти. Всички данни показват, че ще

Апартамент, дневен бар
и магазин за промишлени
стоки в курортния комплекс
Слънчев бряг обявиха за
продажба на таен търг пуб-
личните изпълнители от
отдел “Принудително из-
пълнение” при Територи-
алната дирекция на Наци-
оналната агенция за при-
ходите (НАП) във Варна. До
налагането на тази крайна
мярка се е стигнало, след
като три физически лица са
отказали да внесат добро-
волно дължими данъци в
размер на близо 400 хиля-
ди лева.

ЗАРАДИ ЛОШАТА ЦАРЕВИЧНА РЕКОЛТА

Млечни и месни
продукти ще поскъпнат
Ниските добиви щели да ударят първо по фуражите,
прогнозира агроминистърът Мирослав Найденов

Към това се прибавя и про-
гнозата за по-ниска реколта от
слънчоглед, направена от агро-
министъра миналата седмица,
което също ще се отрази сери-

озно върху цените на фуражи-
те. Тяхното поскъпване и свито-
то потребление на пазара ще
поставят фермерите у нас под
огромна преса, допълни той и

обеща допълнителни помощи
за животновъдите. Проблем са
и множеството пропаднали пло-
щи с царевица, предстоят огле-
ди на терените съвместно с
представители на браншовите
организации, за да се задейст-
ва европейският регламент за
обезщетяване на зърнопроиз-
водителите с до 80% от
претърпените от тях загуби.

Найденов коментира по-
рано през деня и това, че це-
ните на основни хранителни
стоки у нас продължават да
поскъпват, въпреки обявеното
преди десетина дни намерение
на няколко от търговските ве-
риги у нас да задържат цените
на десет български хранителни
продукта на сегашните им нива
за три месеца. “Цените не тряб-
ва да слушат министъра, цени-
те слушат единствено и само
пазара”, каза пред Нова теле-
визия Найденов.

Найденов каза, че би се
съгласил с критиките, че пра-
вителството създава на практи-

ка картел “и аз също ще го
говоря, ако е така, ако има
официално споразумение”.
“Първо, няма споразумение.
Второ, ние не сме коментирали
конкретни цени. Ние водихме
един откровен разговор с тях,
защото те всъщност също раз-
читат по някакъв начин на уве-
личаване на потреблението.
Най-големият бич и за вериги-
те, и за преработвателите и
производителите в момента е
свитото до минимум потребле-
ние”, каза Найденов.

Според него “промоциите” в
големите вериги не ощетяват
малките квартални магазинче-
та, защото в някои от тях цени-
те били по-ниски от тези в хи-
пермаркетите. “Те са по-флек-
сибилни, могат да реагират, те
имат директни доставчици, не
минават през посредници в
пазара. Не е проблем за мал-
ките магазини. Вижте, ако се
повиши като цяло потреблени-
ето, то ще бъде добре за всич-
ки”, допълни той.

Т
азгодишната реколта
от царевица се очак-
ва да е с 40 процен-
та по-лоша в сравне-
ние с 2011 г. и това

Масови проверки на количествата
зърно в Добруджа

ДАНЪЧНИТЕ ПРОДАВАТ АПАРТАМЕНТ,
БАР И МАГАЗИН В СЛЪНЧЕВ БРЯГ

Кандидат-купувачите
могат да извършат оглед
на крайморските имоти от
утре до 18 август по мес-
тонахождение, а търгът с
тайно наддаване ще се
проведе на 27 август в
офиса на териториалната
дирекция в Шумен. Апар-
таментът се състои от днев-
на - трапезария с кухнен-
ска ниша, спалня, сервиз-
но помещение и тераса,
със застроена площ 43.67
кв. м. Стартовата цена, от
която ще започне надда-
ването за курортното жи-
лище, е 50 122 лева.

Желаещите да станат
собственици на бар в к.к.
Слънчев бряг, трябва да
приготвят 120 хиляди лева,
за да участват в търга с
тайно наддаване. Дневни-
ят бар е с обща площ от
83.50 кв. м и се състои от
зала за посетители, бар,
кафе, приготвително поме-
щение и санитарен възел
с преддверие. Магазинът
за промишлени стоки е с
предназначение за търгов-
ска дейност и е с площ от
35.60 кв. м, а началната
тръжна цена за него е 64
хиляди лева.

ват във Варна и областта. В Добрич
щателна проверка се извършва в 19
обекта, в Силистра - 13, в Шумен - 10, в
Русе - 8, в Търговище - 5, в Разград- 4.

Служителите на приходната агенция
извършват пълна инвентаризация, за да
установят фактическото налично зърно
по количество и вид в обектите за съхра-
нение, а така също проверяват и счето-
водните документи, свързани с доставка-
та, движението, съхранението и реали-
зацията на стоката. При установяване на
нарушения проверките ще преминат в
ревизии, които да обхванат всички лица
по търговската верига, включително и

пристанищата, от които е ставал
износът на зърно. Начисляването
и внасянето на социалните и
здравните осигуровки също са
обект на проверка от данъчните
служители. “За първите шест ме-
сеца на 2012 година инспектори-
те от териториалната дирекция са
извършили и приключили 69 ре-
визии на производители и търгов-
ци със зърнени култури, като са
установили допълнително укрит и
невнесен ДДС в размер на 13 ми-
лиона лева. Предприели сме всич-
ки предвидени в закона мерки,
включително и принудителни, не-
коректните клиенти на НАП да
изпълнят задълженията си към
бюджета и внесат дължимия
данък”, заяви териториалният ди-
ректор Светлан Петков. При уста-
новяване на нарушения провер-
ките ще преминат в ревизии, кои-
то да обхванат всички лица по
търговската верига, включително
и пристанищата, от които е ста-
вал износът на зърно.

80% е ръстът на туристите
от Русия, Украйна и Беларус

На 8 септември в
смолянската община в
село Неделино на орга-
низиран от асоциацията
и МЗХ семинар ще има
среща с търговските
фирми, които ще купуват
тютюн от новата реколта
от всички сортови групи.
Над 50 на сто от тютю-
невата реколта в страна-
та е прибрана, каза
Цветан Филев. По него-
вите думи заради засу-
шаването през тази го-
дина се очаква да бъдат
получени около 17 хиля-
ди тона тютюн - наполо-

вина по-малко от мина-
лата година.

Между 50 и 70 на сто
са загубите при ориен-
талските тютюни, а при
едролистните - около 50
на сто, каза Филев.
Създадена е работна
група, която да опреде-
ли начините за кандидат-
стване на тютюнопроиз-
водителите за компенса-
ции и утре в края на деня
ще излезе с решение,
съобщи Цветан Филев.
Подготвя се и споразуме-
ние за националните
доплащания за тютюна.

имаме един успешен сезон и ръст на
броя на туристите с 5-7%, коментира ми-
нистърът и даде за пример Слънчев
бряг, където са доведени огромен брой
допълнителни туристи. Особено голям е
ръстът на туристи от бившия социалис-
тически блок. От Русия, Украйна, Бела-
рус увеличението е 80%.

Трагедията в Бургас, при която ками-
кадзе уби шест души, пък е довела само
до първоначален отлив от туристи. Вече
почти няма отменени чартъри и дори са
започнали с нормални темпове запис-
ванията за зимния сезон в България,
обясни Добрев.

ННННН
е само че няма спад в туризма,
но има и доста стабилно увели-
чение, обясни икономическият
министър Делян Добрев. По не-

Прогнозират по-високи
изкупни цени на тютюна
Прогнозират по-високи
изкупни цени на тютюна
Прогнозират по-високи
изкупни цени на тютюна
Прогнозират по-високи
изкупни цени на тютюна
Прогнозират по-високи
изкупни цени на тютюна
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Най-малко 12 души са ранени, след като бомба избухна в провинция Белуджистан в западната част на Пакистан. Взривът е
избухнал пред входа на един ресторант в административния център Квета. Таймерът на бомбата е бил програмиран да се

взриви през нощта, когато хората празнуват Деня на независимостта на Пакистан

кономическият растеж в евро-
зоната и целия Европейски
съюз е спаднал с 0,2% през
второто тримесечие спрямо
първите три месеца на годи-

Снимка БГНЕС

Бразилия стачкува

Между 350 и 500 хил. държав-
ни служители в Бразилия са пре-
установили дейността си и са
започнали стачни действия с
искане за по-високи трудови
възнаграждения. Към стачката,
която е започнала в средите на
университетските преподава-
тели, вече са се присъединили и
служителите на полицията,
транспорта и съдебната сис-
тема.

Аржентинците още
чакат метрото

В Аржентина вече 10-и ден
продължава стачката на работ-
ниците на столичното метро.
Повече от един милион жители
на мегаполиса не могат да из-
ползват подземната железница.
Участниците в акцията искат
повишаване на заплатите с 30
на сто.

Ликвидираха
най-опасния човек
в Китай

Обирджията и предполагаем
убиец на 9 души беше убит от
полицията след дълго преследва-
не. Чжоу Къхуа, смятан за най-
опасния човек в Китай, на 42
години, е бил известен с това, че
убивал жертвите си, докато те
теглели пари от банката. Той е
бил издирван в продължение на 8
години.

Русия се сбогува
с Капица

В Москва на 84-годишна
възраст почина известният учен
и просветител Сергей Капица.
Той е роден през 1928 г., негов
баща е Нобеловият лауреат по
физика Пьотър Капица. Сергей
Капица е автор на 4 монографии,
десетки статии, 14 изобрете-
ния и едно откритие - феномено-
логичния математически модел
на хиперболичния растеж на чис-
леността на населението на
Земята.

Наводненията
в Нигерия взеха
28 жертви

Проливните дъждове в цент-
рална Нигерия и последвалите ги
наводнения са отнели живота на
най-малко 28 души и са разруши-
ли стотици домове, мостове и
насаждения. Наводненията са
разселили близо 1500 души, кои-
то са потърсили спасение в
съседни населени места.

Излагането на радиоактивната среда
във Фукушима е предизвикало мутация

в гените на пеперудите около
авариралата японска атомната

централа. Учените са установили по-
големи крака, антени и крила на

пеперуди, събрани в района на
централата. “Смяташе се, че
насекомите са изключително

издръжливи на радиация”, коментират
изненадано неочакваните резултати
изследователите. Предполага се, че

тези промени в гените са били
причинени от употребата на

радиоактивна храна и на мутация в
предадените от родителите гени

И

Франция се размина с рецесията,
дълговата криза обаче се отрази и
на германската икономика

ната, съобщи Евростат. През първото
тримесечие ръстът на БВП варираше
около нулата както в ЕС, така и в зона-
та с единната валута. Спрямо същото
тримесечие на 2011 г. сезонно кориги-
раният БВП през периода от април до
юни се е понижил с 0,4% в зоната и с
0,2% в ЕС. Европейската икономика бе-
лежи рязко изоставане спрямо иконо-
миката на САЩ и на Япония, като аме-
риканската икономика отчита годишен
ръст от 2%, а японската - от 3,6% през
второто тримесечие.

Икономиката на Франция опроверга
очакванията на голям брой икономисти,
в това число и на тези от централната
банка, за лека рецесия, като успя да

отбележи нулев растеж през второто
тримесечие на годината.

Междувременно Берлин обяви, че
най-голямата икономика в Европа - гер-
манската, е нараснала с едва 0,3% през
второто тримесечие благодарение на
увеличилия се износ и силното вътреш-
но търсене. Въпреки това растежът е бил
осезаемо по-слаб от 0,5-те процента
през първото тримесечие, което до го-
ляма степен се дължи на ефектите от
дълговата криза на континента.

 Швеция пък отбеляза трети пореден
месец на спад, след като инфлацията в
страната на годишна база се забави до
0,7% през юли от 1% през юни. Подоб-
но е положението в Италия, която също
доста пострада от кризата в еврозона-
та. През изминалата седмица властите
в Рим отбелязаха, че през второто три-
месечие на 2012-а е имало отрицате-
лен икономически растеж от 0,7%.

Чехия също продължава да тъне в
рецесия и икономиката на страната от-
чете трети пореден месец на спад през
второто тримесечие. БВП се сви с 0,2%
през второто тримесечие спрямо пери-
ода от януари до март т.г.

Инфлацията в Унгария пък удари
5,8% на годишна база през юли от 5,6%
през предходния месец. Инфлацията се
задържа над 5% от началото на година-
та, когато данъкът върху добавената
стойност бе увеличен на 27% - най-висо-
кото му ниво за целия Европейски съюз.

При северната ни съседка се наблю-
дават признаци на съживяване на ико-
номиката. Данните сочат, че румънска-
та икономика е отбелязала растеж от
0,5% през второто тримесечие спрямо
първите три месеца на годината.

Междувременно испанските медии
съобщиха, че министерството на иконо-
миката и банката на Испания се готвят
да подадат официална молба за 30 ми-
лиарда евро финансова помощ за чети-
рите проблемни банки в страната, съоб-
щават местните медии. Банките вече са
под контрола на държавата. Искането
може да бъде изпратено до европейски-
те власти oщe в края на тази седмица.

Двама косовски албанци
бяха нападнати и ранени от
мъже в населената предим-
но с етнически сърби Ко-
совска Митровица, в север-
ната част на страната.
Жертвите били нападнати

Няколко силни труса раз-
люляха част от Азия - Япо-
ния, Индонезия и Пакистан.
Най-мощното земетресение
от трите удари Страната на
изгряващото слънце - 7,5 по
Рихтер. Трусът бе регистри-
ран край източното крайбре-
жие, съобщи Геофизическият
институт на САЩ. Земните
недра са се размърдали на
дълбочина 580 км.

Северната част на Пакис-
тан се разлюля със сила 5,4.
Няма информация за жертви
или разрушения. Епи-
центърът е бил на 119 кило-
метра от град Мингора, кой-
то се намира в северната
област Суат.

ленството на Сирия в Организацията за ислямско
сътрудничество беше замразено. За това се дого-
вориха външните министри на страните от организа-
цията на форум в Саудитска Арабия.
Външните министри се събраха на подготвителна
среща преди двудневния форум на високо равни-
ще на организацията в Мека. Решението идва на
фона на новините за ескалация на конфликта в
Сирия.
Междувременно бунтовниците обявиха, че са
свалили изтребител на режима и са пленили пилота.
На видеоматериал, поместен в интернет, мъж с
брада и синя риза казва, че именно той е пилотът
на разбилия се военен самолет. Успехите на бун-
товниците обаче не променят факта, че режимът
разполага с тежка артилерия, танкове и самолети,
които му осигуряват военно превъзходство.

Казахстанската полиция
откри телата на 11 души в
Иле-Алатауския национален
парк в южната част на стра-
ната, на 700 км югоизточно
от столицата Астана. Телата
били намерени в различни
райони на парка. Според
електронното руско издание

Отново инцидент в
Косовска Митровица

“от група от поне 8 или 9
мъже”, докато се разхожда-
ли по улицата, обявиха в
комюнике властите.

На този етап ясен мотив
за атаката обаче липсва,
уточниха от полицията.

Земетресението е регист-
рирано близо до границата
на провинция Кибер Пактун-
куа и индийския щат Джаму
и Кашмир.

Разклати се и земята на
индонезийския остров Сума-
тра - традиционно силно ак-
тивна сеизмична зона. Земе-
тресението е било с магни-
туд 5 по Рихтер на западния
бряг.

Силно земетресение с
магнитуд 7,7 разтърси вчера
и Охотско море, в руския
Далечен изток. Епицентърът
бил на 158 км източно от
пристанището Поронайск на
руския полуостров Сахалин,
на дълбочина 625 км.

Силни трусове разлюляха Азия Замразиха членството
на Сирия в ОИС

Ч

Масово убийство в Казахстан
Лента.ру става дума за две
съседни лесничейства. По
някои от телата има рани от
нож.

Някои от убитите са жени.
Една от версиите на раз-
следването е, че убитите са
жертви на масов убиец или
убийци.

Растежът на
еврозоната се забави
Растежът на
еврозоната се забави
Растежът на
еврозоната се забави
Растежът на
еврозоната се забави
Растежът на
еврозоната се забави
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Гръцкото правителство дава ход
на конкурсна процедура за предо-
ставяне на концесия на 23 регио-
нални пристанища в страната, по-
вечето от които се намират в тури-
стически райони, съобщиха гръцки-
те медии. Пристанищата се нами-
рат в следните райони: Закинтос,
Катаколос, Миконос, Хиос, Пилос,

23 пристанища в Гърция отиват в частни ръце
Неа Епидврос, Глифада, Порос,
Скиатос, Скирос, Агиос Николаос -
Крит, Фокида, Каламария, Кос,
Алимос, Идра, Ретимно, Родос,
Суда и Аргостоли.

Конкурсната процедура е част
от приватизационната програма на
правителството в Атина. Концесии-
те ще бъдат предоставени на инве-

ститори, които ще поемат управле-
нието и експлоатацията на приста-
нищата.

Целта на гръцкото правителст-
во е да финализира до края на го-
дината приватизацията на една
част от държавните активи и по-
специално да продаде газовата
компания ДЕПА и държавната ло-

тария, а също и
да определи ус-
ловията за про-
дажба на По-
щенската спес-
товна каса и да
приключи под-
готовката за
приватизацията
догодина на го-
лемите компа-
нии, като тази
за спортни за-
лагания ОПАП,
гръцките пощи
ЕЛТА, водоснаб-
дителната ком-
пания и други.

решаване на дълговата
криза в Гърция или пре-
дотвратяване на такава в
Испания, Португалия, Ир-
ландия или Италия. Или
за създаване от Евросъю-
за на общо политическо
ръководство на икономи-
ческите и финансовите
процеси в еврозоната,
без което общата валута
се оказа предсказуемо
неефективна.

ЕС е принуден да се
разплаща за триумфализ-
ма и грешките в миналото.
За прекалено бързото и
почти без условия разши-
ряване на съюза и еврозо-
ната. За отказа на повече-
то страни (без Германия и
някои северни европейци)
от структурни реформи.

Добри новини за Европа
ЕС бавно, но сигурно се приспособява към новата реалност

Сергей КАРАГАНОВ, декан на факултета
за световна икономика и световна политика
във Висшата школа за икономика

Събитията напоследък
малко посмалиха тревога-
та. Но европейците и оне-
зи, които са в една лодка
с тях, в това число ние,
руснаците, засега не
бива да се отпускат.
Гърция избра правителст-
во, обявило готовност да
спазва строга финансова
дисциплина. Но тя прак-
тически не може да се
спазва в демократична
страна.

Срещата на върха на
ЕС в края на май под
натиска на Германия за-
ложи основата на движе-
ние към сформирането на
обща система за управ-
ление на финансовата и
данъчните системи на
страните от ЕС. Засега
обаче това са скромни
стъпки, за които накара-
ха Германия да плати с
готовност за разширява-
не на възможностите за

банките на Италия и Ис-
пания да получават суб-
сидии.

Европейската криза
обаче има по-дълбоки, от-
колкото просто финансови
или управленски корени.

Евросъюзът ще се на-
ложи да се приспособява
към нова реалност - към
качеството на по-твърда
конкуренция от страна на
“новите”, издърпващи с
евтината си работна сила,
други предимства цели от-
расли на промишленост-
та не само от Европа, но
и от другите стари индус-
триални центрове.

Това приспособяване
ще заеме доста време и
ще е болезнено. Активи-
зират се радикални сили
и отляво, и отдясно, по-
често ще се сменят пра-
вителства. Ще им се на-
лага да отстъпват от по-
стигнатото, приличащо на
мечта на човечеството,
ниво на демократичните
свободи в полза на из-
ползването на по-автори-
тарни методи на управле-
ние. Най-вероятно все пак
ще се наложи Гърция да
напусне еврозоната, а
може би и някои други
страни. Или пък да се об-

разуват две еврозони с
различни права. Почти
със сигурност в ЕС ще се
оформят две групи - ос-
новна и периферийна. Ще
се наложи вероятно да се
промени процедурата за
приемане на решения в
съюза, като се намалят
правата на малките, сла-
бите и неефективните.

Разбира се, този или
подобен сценарий може
да бъде отложен, ако
дружният и безпардонен
натиск срещу Германия от
страна на повечето евро-
пейци и американци ус-
пее и Меркел отстъпи,
подписвайки се под изда-
ването на еврооблигации,
под други мерки, които за
пореден път ще доведат
до това, че трудолюбиви-
те и ефективни германци
и подобните на тях ще
плащат за по-малко
ефективните и по-малко
трудолюбивите. Както
беше при социализма,
при който лентяите и
тъпанарите експлоатира-
ха дейните, талантливите
и трудолюбивите.

Преди германските
канцлери отстъпваха при
подобни ситуации. Нала-
гаше се да плащат смет-

ки, останало от хитлери-
сткото минало. Изглежда
обаче вината на герман-
ците за нацизма вече се
е изтощила. Те доказаха,
че са други - най-европей-
ските и хуманните сред
европейците. И при това
най-трудолюбивите. На-
дявам се, че този път
канцлерът няма да отстъ-
пи и няма да подпре с
германски ресурси по-
малко добросъвестните,
като се отложат назрели-
те реформи. Така че
бъдещето обещава да е
сложно.

Заради кризата и не-
обходимостта от адапти-
ране към новата конку-
ренция Европа я очакват
нелеки времена. Но тя
вече никога няма да вою-
ва. Защото й е омръзна-
ло! Защото не смята и не
може. Военните разходи
на повечето страни уве-
рено се стремят към сим-
волично ниво.

Убеден съм, че като
премине през трудния
период, Европа на ЕС ще
стане може би по-малко
богата, но конкурентоспо-
собна. Тя има гигантски,
несравними с никой, и
конкурентни предимства -

огромен културен слой,
чиста природа и неверо-
ятна материална красота.

Може да тъгуваме за
това, че Европа се
превръща в голяма Вене-
ция. И вече никога няма
да играе онази велика и
страшна роля, която е
играла в историята на
човечеството. Но аз, като
човек, влюбен във Вене-
ция, с векове загиваща и
възраждаща се, разбирам
онези европейци, които
са се уморили да бъдат
велики и да плащат за
това с поколения на уни-
щожавани съграждани.

Нека Европа там,
където успее, да про-
дължи да произвежда
най-добрите стоки, техно-
логии и марки. И стане
огромен музей, почивен
дом за душата и тялото
на стотици милиони хора
от другите региони в све-
та. В това число и за рус-
наците. И пример за
свръххуманния човешки и
междудържавен ред.

Само Меркел да не
отстъпи.

А европейското граж-
данско общество вече е
създадено и - с всички
загуби - ще устои.

Н
яма да лъжа
читателя. Той
няма да дочака
в тази статия
новини за раз-

Редица норвежки политици са получили писма
със заплахи за разправа, ако от терориста Андерш
Брайвик не бъдат снети всички обвинения, съобщи
телевизия Ен Ер Ка, цитирана от ИТАР-ТАСС. Пис-
мата били изпратени по електронна поща.

Авторите им твърдят, че са членове на една и
съща клетка на Ордена на рицарите тамплиери -
терористична организация, за която Брайвик раз-
казва в своя “манифест” и към която се причислява.
Досега в хода на разследването на двойния терори-
стичен акт в Норвегия не бяха открити реални дока-
зателства за съществуването на такава група.

В писмата се посочва, че “евентуалното призна-
ване на Брайвик за невменяем обезсмисля смъртта
на жертвите на неговия меч”. Неизвестните автори
на писмата наричат Брайвик свой “предводител” и
настояват той да бъде освободен, тъй като постъпка-
та му била “единственият възможен вариант за дей-
ствие във войната” срещу мултикултурализма.

В момента норвежката разузнавателна служба
разследва случая с изпратените по електронна поща
заплахи. Ако твърденията за съществуването на клет-
ки на Ордена на рицарите тамплиери се потвърдят,
заяви адвокатът на Брайвик Геир Липестад, това би
оказало сериозно влияние върху решението за вме-
няемостта на терориста и върху присъдата, която
трябва да бъде огласена на 24 август.

ми за възстановяване на реда
след бунтовете в Амиен, в се-
верната част на страната, пре-
даде Ройтерс. “Министърът на
вътрешните работи Манюел
Валс незабавно заминава за
Амиен. Държавата ще мобили-
зира всичките си ресурси, за да
се справи с насилието. Сигур-
ността е наш приоритет, а това
означава, че следващият бюд-
жет ще включва допълнителни
средства за жандармерията и
полицията”, обяви президентът.

През нощта срещу вторник
в Амиен избухнаха сблъсъци
между младежи и полиция. Сто-
тина младежи се събрали в Се-
верния квартал на Амиен, една
от петнайсетте проблемни спо-
ред правителството зони, в ко-
ито се предвиждат специални
мерки за сигурност. Те започ-
нали да се държат предизвикател-
но с полицаите, изпратени в квар-
тала след сблъсъци, избухнали в
неделя вечерта. Шестнайсет поли-
цаи са били ранени от хвърлени

Оланд се зарече да въведе ред

предмети и бомбички и при стрел-
ба по тях с ловджийски патрони.
Полицията отвърнала със сълзотво-
рен газ и гумени куршуми.

Подобни инциденти в този квар-

тал има често, но никога не са
били толкова сериозни. По време
на сблъсъците частично са били
разрушени няколко обществени
сгради.

ППППП
резидентът на Франция
Франсоа Оланд обяви,
че кабинетът ще вземе
всички мерки, необходи-

Появи се нов
защитник
на Брайвик

Появи се нов
защитник
на Брайвик

Появи се нов
защитник
на Брайвик

Появи се нов
защитник
на Брайвик

Появи се нов
защитник
на Брайвик
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Интервю

Главният мюфтия в България МУСТАФА ХАДЖИ
е роден през 1962 г. в пазарджишкото с. Драгиново.
Във Велинград завършва Техникума по горско стопан-
ство, а в Йордания - теологическия факултет в
университета “Йермук”. Магистърска степен защита-
ва в Нов български университет, а докторска - в
университета “Мармара” в Истанбул през 2008 г. От
1997 до 2000 г. беше главен мюфтия, а до 2005 г. -
председател на Висшия мюсюлмански съвет, след
което отново оглави мюсюлманското вероизповедание
в България. Женен, с две деца и една внучка.

Íèå æèâååì â ðîäèíàòà ñè
è çà íàñ å îò èçêëþ÷èòåëíî
çíà÷åíèå äà áúäåì ïîëåçíè
çà îáùåñòâîòî

‘
‘

Интервю на Веселка ВЕНКОВА

Мустафа Хаджи:

Свободата не означава
да потъпкваш ценности
Хармонията в живота е един
от основните принципи,
за да има щастие между хората,
убеден е главният мюфтия

Снимка Мариета ТОМОВА

 Г-н Хаджи, вие сте сред
петстотинте най-влиятелни
мюсюлмани в света, как по-
паднахте в тази престижна
класация, кой ви посочи за
човек от този елит?

- Не сме правили никакви
постъпки, за да влезем в тази
класация. Доколкото ми е из-
вестно, в Йордания има инсти-
тут, от който наблюдават дея-
нията на религиозните лидери
в световен мащаб, и според
това определят кой какво е по-
стигнал като резултати в полза
на обществото. За мене това
не е от голямо значение, по-
важно е какво правим и какво
още можем да сторим за мю-
сюлманите в България и като
цяло за държавата. Ние живе-
ем тук, в родината си, и за нас
е от изключително значение
да бъдем полезни за общест-
вото, сред което живеем.

 В това подреждане само
религиозни лидери ли могат
да попаднат? Има ли и изяве-
ни хора на науката, на изку-
ствата?

- Има и лица, които не са
религиозни лидери, но докол-
кото съм информиран се зачи-
тат заслугите им за направено-
то в религиозна насока.

 По важни за общество-
то нравствено-етични въ-
проси мюсюлманското вероиз-
поведание е на близка, сходна
или еднаква позиция с Българ-
ската православна църква -
например за Закона за дете-
то, гей-парада в столицата.
Религията ли е в основата на
това разбирателство и дей-
ствие в обща посока?

- Религиозните принципи и
ценности са в основата на об-
щочовешките ценности. Ето
защо онова, което човешката
природа приема и одобрява,
бива подкрепяно от религията.
Това, че имаме сходни мнения
с Българската православна
църква, е съвсем нормално,
защото според ислямската те-
ология християнството е част от
хода на писанието. В истори-
чески план ние винаги сме
имали добри взаимоотноше-
ния, още повече когато става
дума за неща, които според
нас, ако бъдат допуснати и под-
крепяни, ще донесат голяма
вреда на обществото.

 Остро реагирахте по
Закона за детето...

- Там се промъква идеята
децата да бъдат отнемани от
родителите и да бъдат изпра-
тени в други семейства. Кате-
горични сме - никой не може
да замести родителите. Децата
не са неодушевени предмети,
за да могат да бъдат задоволе-
ни само с храна и дрехи. Деца-
та се нуждаят от родителски
ласки, от саможертва, а това
могат да получат само от соб-
ствените си родители. Ако едно
дете израсте без родители, не
можем да очакваме утре то да
е добър родител, защото няма
от кого да научи родителските
отношения към своите деца.
Това означава, че хората, от
които очакваме в бъдеще да
бъдат добри граждани и добри
членове на обществото, в кое-
то живеем, ще бъдат далеч от
човешките ценности, родител-
ските грижи и възпитание. Ето
защо не само религиозните

деноминации, но всеки нор-
мално мислещ човек няма как
да приеме подобна постанов-
ка. Нещо повече - според нас
религиозното обучение е край-
но необходимо, за да може
младите хора да се възпитат в
ценности, с които да живеят. Да
растеш свободен не означава,
че можеш да потъпкваш цен-
ности, които човешката исто-
рия е утвърдила. И не могат да
бъдат приемани неща, които
човешката история, общество
и физиология не приемат за
правилни.

 Прави впечатление, г-н
Хаджи, че напоследък мюсюл-
манското изповедание се
отваря към гражданското
общество у нас. Това може ли
да се отчете като нова поли-
тика на Главното мюфтий-
ство, или е вашето виждане
за нещата?

- Всяка религия трябва да е
отворена към гражданството,
към гражданските организации
и към обществото като цяло.
Мюсюлманите са нормални
хора, които живеят в това или в
друго общество. Религията им
не означава, че трябва да ги
отделим от общността, да ги
капсулираме - напротив. Това
трябва да ги направи по-актив-
ни, равноправни граждани на
обществото и държавата. Има
едно обстоятелство, което
дълго време битува след мю-
сюлманската общност у нас.

Постоянно й се насажда чувст-
вото за малоценност, с което
изобщо не съм съгласен. Както
всеки член на обществото,
мюсюлманите имат право да се
изявяват, да заемат мястото си.
Както казва Мохамед: “...хора,
независимо кои са и какви са”.
В Корана също се казва, че
тези хора “са създадени от
един мъж и една жена: напра-
вихме родове и племена, за да
се запознаете, да можете да
се уважавате и да си помагате.
За да можете да бъдете заед-
но”. Казано с други думи - раз-
личието в една или друга на-
сока не може да направи хора-
та по-малко или повече важни.
Напротив - различието трябва
да спомага, да запълва праз-
нотата в една личност или в
едно общество, от друга лич-
ност или общество. И по същия
начин да има взаимоотноше-
ния, за да се постигне хармо-
ния в живота на хората. Това е
един от основните принципи,
за да има щастие между чове-
ците.

 Кой насажда това чув-
ство за малоценност у мю-
сюлманите и докога, според
вас, ще се бърка верската с
етническата принадлежност
в България?

- Това е процес, няма как с
едно махване на ръка да го по-
правим, необходимо е време.

Смятам, че мюсюлманите сами
трябва да разберат това и сами
да не се приемат като хора
“втора ръка”. След това мисля,
че нещата ще станат по-лесни.
Защото, когато един човек не
осъзнава своята важност и се
смята за ненужен в общество-
то, трудно е отвън да му обяс-
ниш какво трябва да представ-
лява и да направи. Когато това
разбиране дойде отвътре, от
самата личност, дори някой да
му го насажда отвън, той няма
да го приеме и да се подчини.
Заедно с това в нашето обще-
ство не липсват кръгове, най-
вече сред политиците, които не
искат да продължава това до-
бросъседство и разбирателст-
во между различните членове
на българското общество. Няма
как да твърдя, защото и не
знам, дали това са техни лични
желания, или са подклаждани
отвън, от други идеологии и
фактори. Факт е обаче, че има
хора, които постоянно се опит-
ват да вбият клин между хрис-
тияните и мюсюлманите в
България. Убеден съм, че
българският народ е доста
мъдър като цяло, досега не е
позволил това и аз искрено се
надявам да не го постигнат.

 Дали на същото нераз-
биране, неглижиране и разде-
ление се дължи фактът, че в
Юруково, на погребението на

единствената българска
жертва от атентата в Са-
рафово, не дойде никой от по-
литиците, управляващи хри-
стияни?

- И мюсюлмани нямаше,
освен няколко депутати, но от
опозицията, не от управлява-
щата партия. Неприятно беше,
смятам че трябваше да има
хора от властта, които да под-
несат съболезнования на се-
мейството. Близките на почи-
налия казаха: “За нас е все едно
дали ще дойдат. Ние имаме
огън сега”, както сами се изра-
зиха. Необходимо беше обаче
да се покаже на българската
общественост, че управлява-
щите са ръководители на
държавата за всички гражда-
ни. За близките това нямаше
значение, но хора от мюсюл-
манската общност си задават
въпроса: ако беше християнин,
така ли щеше да се получи?
Или - ако беше християнин, и
пак бяха постъпили по този
начин? Защо, когато в един
атентат загине чужденец, не-
говата държава, отговорните
лица отдават почести и пр., а
при нас това не се получи. Не
само защото е мюсюлманин
Мустафа Кьосов се случи това,
а защото е български гражда-
нин...

Така се получава недове-
рие, несигурност у български-
те граждани - дали ние сме
достатъчно защитени от държа-
вата. Не обвинявам никого, но
ще повторя: на погребение все-
ки ходи по собствено желание,
но би било добре, ако имаше
присъствие от страна на управ-
ляващите и на държавата.

 Дали не е социален
въпросът, г-н Хаджи, и чо-
векът не беше почетен, за-
щото е обикновен български
гражданин?

- Може да се приеме тази
теза, но както казах, това е

обида и несигурност не само
за мюсюлманите, защото всич-
ки хора се чувстват вече неза-
щитени.

 В края сме на свещения
за мюсюлманите месец Рама-
зан - с какво се характеризи-
ра той? Чувала съм, че в дру-
ги мюсюлмански страни това
е време за благотворител-
ност, за помощ на нуждаещи-
те се, не само материална -
какво сторихте вие, Главно-
то мюфтийство, изповедани-
ето като цяло през този ме-
сец?

- Раздадохме материални
помощи, главно храна на до-
ста места в страната и в София.
Почти навсякъде гражданите
не са разделяни по религио-
зен принцип. Опитахме се да
помогнем дори и на приюта на
отец Иван от Нови хан, защото
виждаме, че той е човек, който
прави добро на хората. Този
месец се изразява главно в
това да се почувства нужда от
материална помощ. И въпреки
че заможните хора притежа-
ват, нямат право да употребя-
ват имането, което идва да им
покаже как се чувстват няма-
щите. Казано иначе: ако хла-
дилникът на заможния е пълен,
но той не бива да се храни,
нека не забравя, че има хора,
които през цялата година не го
правят, просто защото няма
какво да ядат. През този месец
особено ние трябва да сме
проактивни и да се опитаме да
помогнем на имащите необхо-
димост. Помощта обаче не бива
да е само материална, трябва
да има и морална подкрепа.
Ако човек гладува, но не се
въздържа от лоши помисли, от
лоши действия и най-вече от
лоши думи, казано е, че Аллах
няма нужда от неговата жажда
и от неговия глад. През този
месец е необходимо да се опи-
таме да подобрим отношения-
та си, да смирим характера си,
да се извисим духовно, което
ще рече да бъдем по-полезни
за хората, с които живеем. За-
щото Мохамед казва: “Най-
добър от вас е онзи, който е
най-добър за обществото”.

 Не беше ли сега мо-
ментът да се придвижи в
София уреждането на въпро-
са с мюсюлманския учебен
комплекс? Това е най-подхо-
дящото време, за да покаже
обществото, лидерите му и
хората, от които зависи ре-
шаването на проблема, че ние
живеем в етно- и верско раз-
нообразие, но и в сговор - раз-
бираме се, знаем нуждите си...

- Искреността само от една
част у обществото не е до-
статъчна. Необходимо е да
има искреност от всички чле-
нове на обществото, за да
има просперитет. Ако гражда-
ните са искрени в своите думи
и действия, но хората, които
ги водят и управляват са дву-
лични, няма как да се получи
желаното за обществото. За-
това искрено се надяваме
най-после този учебен ком-
плекс, за който говорим от
десет години, да получи един
ден разрешението. Трябва да
се разбере, че той е необхо-
дим както на мюсюлманите,
така и на немюсюлманите - на
едните, за да организират ду-
ховното обучение, а на други-
те, за да се уверят, че спеку-
лациите от някои кръгове ня-
мат основание. Твърди се, че
български мюсюлмани се обу-
чават в чужбина в съмнител-
ни училища и центрове. Ето
защо, когато го има този
център, всеки ще бъде споко-
ен, защото дейността му ще
се развива открито, под кон-
трола и очите на обществото.
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ПАВЛЕТА
ДАВИДОВА

Старци#
разбойници

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

УСПЕНИЕ НА ПРЕСВЕТА БОГОРОДИЦА.
Един от най-големите християн-
ски празници, честван еднакво и
от православни, и от католици.
Този ден е посветен на смъртта
на Божията майка или на успени-
ето й. Днес е Денят на Варна.
Празнуват още Несебър, Стражи-
ца, Ихтиман, историческото сели-
ще Арбанаси, както и селата До-
бри дял, Великотърновско, и Ви-
ноградец, Пазарджишко.

ДЕН НА МЕДИЦИТЕ, ЗАГИНАЛИ ПРИ
ИЗПЪЛНЕНИЕ НА СЛУЖЕБНИЯ СИ ДЪЛГ. Иде-
ята за отбелязване е на на-
ционален алианс “Живот за
България” и в. “Български
лекар”. За първи път дата-
та се отбелязва през 2005
г. Инициативата е подкре-
пена от всички лечебни за-
ведения в страната. На 15
август 1963 г. от тежко изгаряне умира д-р Сте-
фан Черкезов, след като спасява пътници от
пламнал автобус.

1867 - РАЖДА СЕ ГЕОРГИ КИРКОВ-МАЙСТО-
РА, ПУБЛИЦИСТ И ОБЩЕСТВЕНИК (УМИРА
1919 Г.). Активен член на

БРСДП, сътрудничи на в. “Со-
циалист” и на сп. “Ден”. През
1897 г. по негово предложение
конгресът на БРСДП в Ка-
занлък слага началото на в.
“Работнически вестник”. Ре-
дактирането е възложено на
Георги Кирков и Евтим Дабев.
От 1898 г. е член на Централ-
ния комитет на партията до
края на живота си. Вторият (след Янко Сакъзов)
депутат от социалистическа партия в Народното
събрание. Както отбелязва за него Димитър Бла-
гоев: “За пръв път в Народното събрание се чува
социалистическа реч и се поставя работничес-
кият въпрос.” Георги Кирков е не само сподвиж-
ник, но и идеен приятел на Димитър Благоев до
края на живота си.

1892 - РАЖДА СЕ ЛУИ ДЬО БРОЙЛ, ФРЕН-
СКИ ФИЗИК (УМИРА 1987 Г.).

Нобелов лауреат за физика за
1929 г. Според него светлината е
вид лъчиста енергия с електро-
магнитен характер. Всеки светли-
нен източник изпуска отделни
малки порции (кванти) светлинна
енергия, съставени от частици,
наречени фотони. Те се движат в
пространството със скоростта на
светлината, придружени от елек-
тромагнитна вълна с определена дължина. Вълни-
те, свързани с материалните частици, днес носят
неговото име. Българският физик акад. Асен
Дацев (1911-1994) като френски стипендиант на
специализация в Париж работи под ръководст-
вото на Луи дьо Бройл и става доктор в “Сорбо-
ната”.

1945 - ИМПЕРАТОР ХИРОХИТО ОБЯВЯВА
БЕЗУСЛОВНА КАПИТУЛАЦИЯ НА ЯПОНИЯ.

Страната на изгрява-
щото слънце участва
във Втората световна
война като част от оста
Рим-Берлин-Токио.
Подписва Тристранния
пакт на 27 септември
1940 г. и на 7 декем-
ври 1941 г. започва
война срещу САЩ с
внезапното нападение над американската воен-
номорска база Пърл Харбър (Хаваите). На 2 сеп-
тември 1945 г. на американския линеен кораб
“Мисури” Япония подписва Акт за безусловна
капитулация, с което се слага край на военните
действия във Втората световна война.

1969 - ЗАПОЧВА ФЕСТИВАЛЪТ ЗА МУЗИКА
И ИЗКУСТВА „УУДСТОК”. Проявата, в която

участват над 450 000
души, продължава
три дни на площ от
600 акра във ферма-
та на Макс Ясгур.
Фестивалът трябва-
ло да се проведе в
градчето Уудсток, но
местните жители се
възпротивили. “Ууд-
сток” е своеобразна кулминация на протеста на
младото поколение срещу догмите и пред-
разсъдъците на обществото и на хипи движени-
ето през 60-те години. По-късни фестивали със
същото име се провеждат в щата Ню Йорк през
1979-а, 1989-а, 1994-а и 1999-а и включват
изпълнители от различни музикални жанрове.

Анатолий СТАНКУЛОВ

- Цецо,

провери имаме ли данни

за руско участие в

Освободителната

война...Религиозните фунда-
менталисти по цял свят ос-
тро отричат еволюцията,
ненавиждат Дарвин и са
склонни с часове скучно да
обсъждат идеята, че вселе-
ната има интелигентен ди-
зайн. Доказателства за ево-
люцията обаче има. Просто
някои богослови не ги
виждат, дори като бодат
очите.

Президентът на Бълга-
рия Росен Плевнелиев е
ходещо доказателство, че
еволюцията съществува.
След като на 3 март в сво-
ята реч по повод нацио-
налния празник държавни-
ят глава нито един път не

Бяла спретната къщур-
ка, с два мерцедеса от-
пред, тука пред басейните
големи, багерите спряха
веч - новата интерпретация
на класическото стихотво-
рение е актуална с пълна
сила.

Спомняте ли си как ня-
кога от ГЕРБ гръмовно
тръбяха, че ще спрат неза-
конното строителство, ще
премахнат големите пала-
ти на мастити бизнесмени,
ще изравнят със земята
изникналите от нищо хоте-
ли и дворци... Да сте чули
обаче някой костюмар с

тежка охрана да е про-
плакал, че е останал без
покрив над главата си?
Ако сте минавали покрай
прословутия язовир край
Ивайловград, над който
кръжаха хеликоптери с
инспектори и журналисти,
сигурно сте наясно, че по-
вечето от големите пала-
ти все още си стоят, а ви-
соките дувари скриват соб-
ствениците им от очите на
просто-смъртните. Да, но
барбекюто на Доган вече
го няма, значи имаме по-
беда над организираното
нерегламентирано строи-
телство! Освен това в Ка-
туница се търсят тежки
кранове, които да се спра-
вят с палатите на небезиз-
вестния Кирил Рашков. По-
добре късно, отколкото
никога.

В Силистренско дей-
ността на проверяващите
от Дирекцията за строите-
лен контрол също кипи
със страшна сила. Вече са
ясни и най-големите

престъпници - семейство
пенсионери от Калипетрово
(стр.2). Старците-разбойни-
ци си позволили 35 години
да се ширят и да си живеят
като баровци благодарение
на незаконно построена то-
алетна в двора. Зоркият
поглед на държавните ин-
спектори разкрил измамата,
не без помощта на сигнал
от съзнателен гражданин -
брат на мозъка на пре-
стъпната групировка, 69-го-
дишната баба Мария.
Престъплението вече е раз-
крито, “масивната” сграда
ще бъде разрушена. Прове-
ряващите мълчат дали в
помещението не е скрит и
подземен басейн с мине-
рална вода, 3-4 гаража и
фабрика за производство на
отлежала ракия “Силист-
ренска скоросмъртна”. Най-
добре е да бъдат назначе-
ни и проверки за незаконна
търговска дейност - за не-
регламентиран доход от
събиране на такси за полз-
ване на нужника при не-

предвидени посещения от
гости на семейството. Ра-
бота ще се намери и за РИ-
ОКОЗ, но първо трябва да
бъде сезиран за замърся-
ване на околната среда,
причинено от незаконно
функционираща отходна
система.

Важно е всички да зна-
ят - българският пенсионер
е най-големият враг на ка-
питализма. Той заобикаля
разпоредбите, строи неза-
конно и се преструва, че
няма пари за хляб и кисе-
ло мляко... Старците-раз-
бойници трябва да бъдат
наказани, селските нужни-
ци - унищожени, че току-
виж някой си Черни пак
решил да ни изобрази на
модната си инсталация с
тоалетна. Междувременно
трябва да оставим българ-
ския бизнес да се развива,
да има колкото се може по-
вече свободно място за
паркинги за луксозните си
автомобили и земя за по-
големите си басейни...

спомена думата “Русия” в
своите размишления за
модерната българска
държава, вчера на Шипка
Плевнелиев еволюира ис-
торически. В речта си на
върха президентът вече
допусна, че е било възмож-
но да има руско участие в
нашето Освобождение.
Опиянен от разредения
въздух на върха, прези-
дентът тръгна да твори
направо алтернативна ис-
тория. В нея руснаците са
дошли едва ли не на края
на битката, като подкреп-
ление за опълченците, ко-
ито гордо извоювали сами
историческата победа.
Никой не е казал, че ево-
люцията работи бързо,
очевидно Плевнелиев още
ще трябва да набляга над
историята, защото по на-
чина, по който я разказа,

излезе, че руснаците са
се появили само като ло-
гистика и нищо повече.

Но това си е еволю-
ция. От липсата на русна-
ци до тяхното неочаква-
но появяване - това гово-
ри за някакво развитие.
Вероятно на следващия 3
март президентът вече
ще е готов да спомене,
че повече от един руски
войник може и да е дал
живота си за свободата
на България. На хората,
задръстени от клишета,
просто им трябва твърде
много време, за да поч-
нат да мислят в реални
категории.

Най-порочното от всич-
ко е, че никой не се нуж-
дае от този патриотарски
вариант на история, къде-
то цялата историческа за-
слуга за Освобождението

се приписва изцяло на нас.
Най-малкото заради това, че
от речта на Плевнелиев ни-
кой няма да успее да разбе-
ре от какво точно сме се ос-
вободили. Говори се за ня-
какво петвековно робство,
ама нито думичка няма как-
во е било това явление, кой
ни го е причинявал. По този
начин патриотарските кли-
шета увисват във въздуха.

Не е ли странно обаче:
има народи край нас, кои-
то поради очевидната лип-
са на дълга история у тях,
си измислят такава. А ние
сме народ-чудо, който до-
броволно бяга от своята
история - премълчава я,
преобръща я или се пра-
ви, че никога не е била.
Това трудно ще бъде ока-
чествено като еволюция.
Това е по-скоро историче-
ска шизофрения. А еволю-

иралият исторически пре-
зидент просто става гово-
рител на вътрешната лу-
дост. Една реч с политко-
ректни клишета и зализа-
ни фрази винаги е обре-
чена на провал.

Защото историческа-
та еволюция не може да
замести биологическата.
А биологическата еволю-
ция, питайте Дарвин, е
научила хората да мис-
лят и да разсъждават за
света. И сега е леко пла-
шещо дали пък история-
та не про-дължава на-
пред с ирония като ни
подсказва, че еволюция-
та може да вземе обра-
тен завой и да се върне в
своето начало.

Нека да следим поли-
тическия живот у нас. Той
ще ни даде ясни примери
за това подозрение.
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Местно самоуправление

Георги Георгиев:

Създаването на
нови работни мест
е приоритет
Искаме да поставим туризма като отрасъл
в местната икономика, казва кметът

 Г-н Георгиев, в какво финансово
състояние наследихте община Боро-
во от вашия предшественик, когато
седнахте на кметския стоял?

- След встъпването ми в длъжност
като кмет на община Борово наследих
два много сериозни финансови пробле-
ма. Единият - по програма “Околна сре-
да 2007-2013”, беше реализиран про-
ект за техническа помощ, за който об-
щината дължеше на Националната
агенция по приходите 130 000 лв. за
некоректно изпълнение. Другият беше,
че в едно от селата на общината се
намира Дом за деца, лишени от роди-
телска грижа. В края на 2011 г. поради
лошо мениджърско управление недо-
стигът в бюджета на Дома бе в размер
на почти 40 000 лв.

От местните приходи на бюджет 2012
отделихме сумата от 130 000 лв., пла-
щането на която беше разсрочено за
период от 12 месеца. Сега издължава-
ме по 11 000 лв. месечно. Това обаче
лиши жителите на общината от възмож-
ности за ремонт на уличното осветле-
ние, от закупуване на нови съдове за
отпадъци, от ремонт на уличната мрежа
и от други придобивки.

В Дома за деца, лишени от родител-
ски грижи (ДДЛГР), възложих серия от
проверки, които констатираха наруше-
ния на делегирания бюджет. Директорът

ОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНА

на Дома бе уволнен дисциплинарно, а
община Борово сезира прокуратурата.
Липсата от около 40 000 лв. в края на
бюджетната 2011 г. и намаляването на
капацитета на Дома с пет места през
2012 г. утежниха финансовото състоя-
ние на институцията. В момента общи-
ната дофинансира ДДЛРГ “Иван Рил-
ски” с 85 000 лв. Освен това сградният
фонд на Дома бе запуснат и не-
поддържан, а имаше издадено предпи-
сание за текущ ремонт, който извърших-
ме с общински средства. В момента в
ДДЛРГ са настанени 42 деца, от които
32 с увреждания и само десет - здрави.
По инициатива на новия директор и с
финансовото и организационно съдей-
ствие на общината бе изградена нова
дневна, съоръжена с климатик и с ново
обзавеждане и оборудване.

В края на 2011 г. общината отдели
15 000 лв., с които закупи нов отоплите-
лен котел, а още през първата полови-
на на 2012 г. отново със средства от
инвестиционната програма на община
Борово бяха закупени нова професио-
нална пералня и сушилня също на стой-
ност 15 000 лв. През зимата на 2012 г.
успях да намеря средства, с които да се
закупят климатици за най-студените
стаи, организирах видеонаблюдение на
сградата, осигурих за децата достъп до
интернет, които преди това са липсвали

на възпитаниците на дома. Разказвам
подробно за този частен случай, защо-
то той бе един от тези, в които вложих
много време и средства от и без това
изтънелия общински бюджет. Заварих
още и много несвършена работа - Об-
щинският план за развитие не беше
оценяван и актуализиран през измина-
лите шест години. Наследих организа-
ционни проблеми в социалните услуги,
в столовото хранене на учениците. Още
с встъпването ми в длъжност - ноември
2011 г., установих, че не бяха сключени
договорите за снегопочистване, не бяха
раздадени дървата за отопление на
гражданите и институциите. С всичко
това трябваше да се справя за по-малко
от пет месеца.

 Икономическата криза засегна
всички направления на икономиката в
страната и особено зле се отрази на
малките общини, как вие се справяте
с натрупаните проблеми?

- Трудно. До 2011 г. в град Борово
работеше частна фирма, която осигуря-
ваше работа на над 400 души. В края на
2011 г. дейността й беше прекратена.
Останалите местни работодатели също
свиха производствата си и без работа
останаха много хора в работоспособна
възраст, с деца и семейства. Затова през
изминалите месеци вложих много уси-
лия в създаването на работни места.

Успях да осигуря над 250 нови работни
места.

 Как беше приет бюджетът на
общината за 2012 г. и кои бяха главни-
те акценти, на които заложихте?
Имахте ли проблеми с Общинския
съвет при приемането му?

- Въпреки пъстротата на местния
парламент бюджет 2012 бе приет с
пълно единодушие. Съставът на Общин-
ския съвет е - 7 съветници от ГЕРБ, 4 -
от БСП, 2 - от ДПС. В първите месеци
работата ми с Общинския съвет беше
трудна. Това наложи да изградя своя
система за работа  - честно и откровено
поставях проблемите на общината. Ра-
зяснявах търпеливо и последователно
всяка докладна записка, откровено из-
лагах обществените цели и приоритети,
които следвах или отстоявах. Постепен-
но хората ми повярваха, слушаха ме,
приемаха присърце казаното от мен и
подкрепяха внесените докладни запис-
ки. Сега мога да кажа, че работя добре
с Общинския съвет и моите предложе-
ния се радват на подкрепа и популяр-
ност. Така спечелих трудна политичес-
ка битка.

Въпреки проблемите с местните при-
ходи бюджет 2012 има своите приори-
тети - развитието и утвърждаването на
социалните услуги; създаване на рабо-
теща система за хранене в общинските
училища и социални услуги; ремонт на
уличното осветление; модернизиране
на системата на сметосъбиране; създа-
ване на работеща общинска радиомре-
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Дунав при Батин
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ГЕОРГИ ЛЮБЕНОВ ГЕОРГИЕВ е роден на 19
декември 1976 година в град Русе.
Средно образование -  Земеделски техникум в
град  Две могили.
Висше образование - бакалавър по социални
дейности, магисър по финанси от Вели-
котърновски университет “Св.св. Кирил и
Методий”.
В момента е студент по специалността
право в РУ “Ангел Кънчев”.
От 2004 г. работи в община Борово като
социален работник. От 2006 г. до ноември
2011 г. е директор на Общинско предприятие
“Горски фонд и чистота”.
От ноември 2011 г. и до момента е кмет на
община Борово.

жа и много други.
Мога да кажа, че развитието на со-

циалните услуги е приоритет, който на-
следих от моите предшественици - за
осем години в общината бяха създаде-
ни четири социални услуги, делегирани
от държавата дейности - ЦСРИ за хора
с увреждания, два дневни центъра за
деца с увреждания, едно защитено жи-
лище за лица с интелектуални затруд-
нения. Продължих работата в тази насо-
ка и очаквам през  2013 г. рзкриването
на нова услуга - Преходно жилище за
деца с интелектуални затруднения. През
м.г. общината реализира проект, финан-
сиран от Фонд “Социална закрила” на
стойност 16 663 лв., от тях 15 000 лв. -
от фонда и 1663 лв. - общинско съфи-
нансиране. С тези средства беше заку-
пено оборудване за помещенията на
Преходното жилище. С общински сред-
ства беше извършен и ремонт.

Новият етап в развитието на социал-
ните услуги отбеляза възможността за
мобилен достъп до най-голямата за об-
щината услуга - Център за социална
рехабилитация и интеграция в Борово
(капацитет 90 потребители). Досега по-
требителите на ЦСРИ “Детелина” бяха
само боровчани. От края на февруари
2012 г. потребители на услугата са и
граждани от всички населени места на
общината.

 Какви спечелени проекти имате
по европейските програми? Какво е
направено досега?

- През т.г. сме реализирали следни-
те проекти:

Проект за реконструкция на част от
водопроводната мрежа на село Горно
Абланово - по мярка 321 “Основни услу-
ги за икономиката и населението на
селските райони” на стойност 3 939
976,00 лв;

Проект “Основни услуги за икономи-
ката и населението на селските райо-
ни” за реконструкция на част от водо-
проводната мрежа на село Екзарх Йо-
сиф по мярка 321 на стойност 3 728
876,00 лв;

По същия проект пак мярка 321 за
реконструкция на част от водопровод-
ната мрежа на село Батин на стойност
3 551 930,00 лв;

Проект за реконструкция и благоус-
трояване на уличната мрежа и тротоари
по бул. “Шести септември” в град Боро-
во по мярка 322 “Обновяване и разви-
тие на населените места” на стойност 1
050 904,00 лв. В момента по тези проек-
ти текат процедури за подбор на
изпълнителите.

В края на март т.г. спечелихме про-
ект “Закриване и рекултивация на об-
щинско депо за неопасни отпадъци в
град Борово, община Борово, област

Русе”, финансиран от ПУДООС. Субси-
дията е в размер на 538 868,99 лв. В
резултат на този проект ще бъде закри-
то сметище на изхода към гр. Бяла, те-
ренът от приблизително седем декара
ще бъде рекултивиран и залесен. Също
така имаме още  три спечелени проек-
та, финансирани от МКВП към Минис-
терски съвет на обща стойност 551 133
лв. за преодоляване на последиците от
вредното въздействие на води през яну-
ари 2012 г.

 Според вас спечелените евро-
пейски проекти ли са най-важните за
оцеляването на малките общини, или
има и други начини за финансиране?
Вие на какво разчитате?

- Най-важното за оцеляването на
малките общини е да се задържат хора-
та в работоспособна възраст. Една от
възможностите е работата по програма
“Развитие на човешките ресурси 2007-
2013” в сферата на субсидираната за-
етост, но много по-важни за мен са
възможностите за създаване на публич-
но-частни партньорства, които да
насърчават местния бизнес да работи и
да разкрива трайно нови работни мес-
та.

 Какъв е делът на безработица-
та в общината? По какви програми
работите за осигуряване на работни
места?

- Делът на безработицата е много
висок - официално е 30%, неофициално
- над 50%. Един от успехите, които има
моят екип, е създаването на над 250
работни места по програми, предлага-
ни от Бюрото по труда. До края на 2012
г. се надявам те да надхвърлят 300 души.
Това са над един милион лева, усвоени
като работни заплати за хората на об-
щината.

 Кои са най-важните акценти, за-
легнали в програмата за управление
на община Борово 2011-2015?

- Програмата за управление на об-
щина Борово (2011-2015) единодушно
бе приета от Общинския съвет през яну-
ари т.г. Тя е разработена в съответствие
с Общинския план за развитие 2007-
2013 г. Главеният приоритет, на който
заложихме в програмата, е създаване
на условия за нови работни места, пови-
шаване на заетостта, подпомагане на
хора, изпаднали в бедност, подобрява-
не на жизнената и околна среда. Про-
грамата е разработена в 13 раздела, в
съответствие с обществените сфери,
които общината управлява, а именно:
“Образование”, където основен приори-
тет е съхраняването на трите общински
училища, две от които средищни с оси-

Страниците подготви
Петрана СОМЛЕВА

гурен транспорт и столово хранене;
създаване на яслени групи в селата
Горно Абланово и Обретеник; “Социал-
ни услуги” - тук най-важно е усъвършен-
стването на системата на социалните
услуги. Създаване на мобилен достъп
до хората с увреждания от всички насе-
лени места, разкриване на нови соци-
ални услуги; В раздел “Солидарна и ан-
гажирана политика по заетост”  се ак-
центира върху: - укрепване и развитие
на общинската икономика; подкрепа на
местния бизнес; партньорство с  местни-
те работодатели, кандидатстване по
всички възможни програми и схеми за
заетост; “Култура и туризъм” - планира-
ме да се постави началото на туризма
като отрасъл в местната икономика;
помощ и подкрепа за читалищата,  от-
белязване на Дните на община Борово,
подкрепа за издаване на нови местни
историко-етнографски книги и др. Вклю-
чени са и разделите “Транспорт, инфра-
структура, комуникации”, “Екология” и
“Общинска собственост”.

 Вашата община е включена в
националния списък на общините в
България с потенциал за развитие на
селския туризъм. Какво правите в
това направление?

- Развитието на туристически продукт
е важен приоритет за развитието на
община Борово през следващия мандат.
Тъй като това е изключително скъпо,
ползваме съвместни проекти за финан-
сиране по ОП. Община Борово партнира
на общините Русе и Иваново по проект
по програма “Регионално развитие 2007-
2013”. Проектът ще направи популярни и
достъпни туристически дестинации исто-
рическите забележителности на общи-
ните Русе, Борово и Иваново. Съвмест-
ният проект ще се финансира на 95% от
ОП “Регионално развитие 2007- 2013”, а
останалите 5% ще се поделят между
партньорите. Община Борово ще съфи-
нансира проекта с 6250 лв.

По програма “Развитие на селските
райони 2007-2013” г., мярка 313
“Насърчаване на туристическите дейно-
сти” общината спечели проект “Експо-
ниране на местното етнографско, исто-
рическо и природно наследство” на
стойност 325 358 лв. Проектът ще при-
ложи добри европейски практики на

държавите с развит туризъм - предста-
вяне на природното и културното на-
следство чрез специализирани ком-
пютърни системи, открити за обществен
достъп. Ще се създаде аудио-визуална
база от кратки 3-4-минутни филми, озву-
чени на 5 езика - български, английски,
френски, немски,  руски. Посетителите
ще разполагат с виртуален екскурзовод
за всички забележителности на община
Борово. Създадената аудио-визуална
база ще се представя на туристически
борси и изложения с национален и меж-
дународен характер. Ще бъде ефекти-
вен инструмент за популяризиране на
общината и превръщането й в обещава-
що туристическо направление. Чрез спе-
циализирана страница в интернет тури-
стическите продукти на община Борово
ще достигат до неколкостотин хиляди
потенциални посетители. По проекта ще
бъдат закупени носии и аксесоари на
стойност 90 000 лв. за шест от общин-
ските читалища. Ще бъде изработено
копие на Боровското тракийско съкро-
вище от IV в. пр. Хр., което да се разпо-
ложи в местния музей.

Неотдавна община Борово кандидат-
ства с нов проект - “Изграждане на тури-
стическата инфраструктура - съоръжения
и места за отдих в община Борово, об-
ласт Русе”, на стойност 298 486 лв. Про-
ектът е предназначен за едно от селата
с излаз на река Дунав - с. Батин, срещу
което се намира красивият остров Батин.
Целта на проекта е да развива дейности,
създаващи доходи извън земеделския
сектор за населението на селските рай-
они. Проектът предвижда да се създаде
туристическа пътека с обща дължина
2400.00 м, която ще се изкачва до било-
то на хълм, където се откриват прекрас-
ни гледки към река Дунав, остров Батин
и село Батин и ще слиза пак до реката.
Част от пътеката ще бъде достъпна за
лица с увреждания.

 Как, г-н Георгиев, виждате бъде-
щото развитие на община Борово?

- Въпреки споделените с вас трудно-
сти, аз вярвам в по-доброто бъдеще на
нашата община. Ще ми се тя да е ико-
номически независима и самостоятел-
на, а хората да я приемат като добро
място за живеене и привлекателна ту-
ристическа дестинация.

бщина Борово е разположена в началото на северо-
източната част на Дунавската равнина. Заема площ
от от 245.3 кв. км. На запад и на юг граничи с
общините Ценово и Бяла, а на североизток и на
изток с общините Иваново и Две Могили. На север
достига до брега на река Дунав. Състои се от седем
населени места - град Борово, който е администра-
тивен център, и шест кметства - Обретеник, Екзарх
Йосиф, Батин, Горно Албаново, Брестовица и Волово.

Œ
Общият брой на жителите в общината е 7244 души.

Експонирана
тракийска гробница

С децата от СОУ - Борово

Общината
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На фокус

годно, законно и при-
емливо (Grata, rata et
accepta) е известна
стара формула за одо-
бряване на присъдите,

Угодно, законно
и... неприемливо
Прозрачността на държавата и на гражданите e в обратнопропорционална зависимост

У

Светла
ВАСИЛЕВА

Още по-малко да търсят обезще-
тение за случаите, когато са сле-
дени неправомерно или прило-
жените срещу тях СРС-та не са
използвани за нуждите на нака-
зателния процес.

През 2011 г. шефът на Софий-
ския градски съд Владимира Яне-
ва инструктира службите да обе-
диняват няколко способа на СРС
в едно искане, както и да указват
максимално допустимия срок за
прилагане на желаните мерки.
Този творчески прочит на закона
механично сваля издадените
през 2011 г. разрешения до 13
634 (виж фиг.) и в действителност
ограничава прокуратурата и
ДАНС в увлечението им по

мързеливото събиране
на доказателства

МВР обаче не се съобразява
с предписанията, нито бърза да
се откаже от лесната и достъпна
практика - с 26% се увеличават
исканията им за използване на
СРС. Ефектът от ангажирания в
подслушване, наблюдение, про-
следяване, фотографиране и про-
чие дейности ресурс, е ограни-
чен в скромните 5.04% - толкова
от събраните доказателства са
представени в съда. Това не при-
теснява силовите ведомства, над-
лежно подсигурени със средства
от държавния бюджет. Дейността
им по нахлуване в личния живот
на гражданите се разпростира на
все по-широк фронт. Исканията
за достъп до трафични данни от
50 000 през 2010 г. нарастват

произнасяни от съда. Угодни и
законосъобразни са правомощи-
ята на днешната власт, с които си
гарантира достъп до интимния
свят на гражданите. По правило
последните не знаят за прояве-
ния към тях интерес, не могат да
протестират мероприятията на
невидимото “присъствие”, да се
защитят от евентуално превиша-
ване на права от служебни лица
или да търсят възмездяване за
недопустима намеса в личния им
живот. Дори нещо повече. След
приключване на специалните
процедури държавата високо-
мерно запазва събраната инфор-
мация за себе си, разсеяно про-
пускайки да уведоми онези, кои-
то са били обект на внимание и
към които подозренията й не са
се потвърдили.

Какво се случва със събрани-
те архиви от данни, кой се разпо-
режда с тях, каква е защитата им
от недобросъвестни посегателст-
ва? През последните три години
обществото имаше премного по-
води за размисъл и безпокойст-
во. В този контекст споменът за
прочетените от парламентарна-
та трибуна записи на разговори
между лекари от Горнооряховска-
та болница, направен от министъ-
ра на вътрешните работи, е до-
статъчен сам по себе си. Реше-
нието на съда, постановяващо не-
виността на медиците, е само
мрачен нюанс, маркиращ грани-
ците на бедствието.

Угодни (за държавата) и за-
коново регламентирани са и пра-
вата на гражданите по отноше-
ние на интереса им към интим-
ния свят на властта - централна и
местна, съдебна, изпълнителна и
законодателна. Макар от 12 го-
дини в страната да действа За-
кон за достъп до информация
(ЗДОИ), специално назначени
чиновници и администратори
ревностно пазят

„тайните” на
институциите

особено онези за нарушения на
нормативни актове, откровени
злоупотреби, конфликт на инте-
реси, нагласени търгове и кон-
курси. Предоставяне на частичен
достъп, отлагане с позоваване на
засегнати интереси на трети
лица, “търговска тайна” или про-
сто мълчалив отказ са методи от
арсенала, бранещ цитаделата,
наречена Истина за управление-
то, Истина за разпореждането с

публични средства, Истина за
приватизацията, Истина за пре-
говорите по присъединяването ни
към ЕС и пр. Липсата на санкции
за държавните и общинските чи-
новници, отклоняващи исканията
за достъп до информация с непо-
стижима изобретателност, дейст-
ват поощряващо и окуражават
бюрократите да продължават да
издигат барикади.

За разлика от държавата,
гражданите не могат да влизат в
интимния свят на властта несанк-
ционирано. Дори и да се случи
подобен пробив, той е по-скоро
случаен и единичен. Балансът на
силите е далеч от равновесната
точка, а тенденцията трудно
може да се определи като опти-
мистична.

Лавина от СРС-та

Под благовидния предлог за
справяне с корупцията и
престъпността правителството на
ГЕРБ позволи на службите за
сигурност да се развихрят в из-
ползването на специални разуз-
навателни средства (СРС). Лица-
та, спрямо които същите са при-
лагани през 2011 г., са 7881,
което е с 30% повече от 2010 г.,
когато обект на внимание са
били 5763 граждани. Вероятно
защото подслушването е признат
за един от най-мързеливите ме-
тоди за разследване, исканията

свят на човека и безнаказаното
му превръщане в публично до-
стояние - то тя вече е постигната.
Резултатът - постепенно

парализиране на
волята и желанието

за противопоставяне

на агресивното настъпление на
полицейщината в ежедневието
ни, социална апатия и убиване в
зародиш на всеки порив за от-
стояване на гражданска позиция.
В подкрепа на горното са данни-
те на Програма “Достъп до ин-
формация” относно отправените
от граждани, журналисти, фирми
и организации искания за достъп.
Докато през 2008 г. и 2009 г. ре-
гистрираните заявки са от по-
рядъка на 24 500, то през 2010 г.
същите падат на 10 671, а през
2011 г. на 8805 (виж фиг.). Пара-
лелно с почти трикратното нама-
ляване на исканията за достъп
до информация върви процес на
увеличаване на отказите. Разби-
ра се, “заслугата” на институции-
те за описаната картина никак
не е за пренебрегване. Методите
за отказване на гражданите от
правото да се информират и да
повдигат завесата, прикриваща
интимните тайни на властта, ни-
как не са за пренебрегване. За-
бавяне, позоваване на повери-
телност на личните данни, дава-
не на информация, различна от
исканата и прочие администра-
тивни “изобретения”, са в състоя-
ние с времето да откажат и най-
големите ентусиасти.

Освен Програмата “Достъп до
информация” още една институ-
ция констатира в годишните си
доклади

спад на сигналите

подадени към нея от граждани -
Агенцията за държавна финансо-
ва инспекция (АДФИ). Ако през
2009 г. и 2010 г. регистрираните
искания за финансови ревизии са
съответно 718 и 813, то през 2011
г. броят им е едва 584, а отказите
за проверки нарастват почти с
50% (виж фиг.). Публикуваните
обобщени резултати от инспек-
ции не будят оптимизъм. От из-
пратените за последните три го-
дини (2009-2011) общо 455 до-
клада на прокуратурата едва по
три (това е под 1%) е образувано
досъдебно производство и въоб-
ще не е ясно стигнали ли са слу-
чаите до съдебна зала. В същото
време продължават констатаци-
ите за установени нарушения в
организицията по провеждане на
обществени поръчки, за ръст на
непроведените процедури (от 206
през 2010 г. на 358 през 2011 г.),
както и за увеличение с почти
70% на несъставените актове за
нарушения поради изтекла дав-
ност - от 745 броя през 2010 г. на
1258 през 2011 г. Последните
факти легитимират недвусмисле-
но значението на активността на
гражданите в посока контрол над
властта и над начините, по които
се разпорежда с публичните
финанси.

За разлика от държавата,
която угодно, законно и безпре-
пятствено влиза дълбоко в лич-
ния свят на българите, без да
иска разрешението им и както се
оказва, в 95% от случаите - нео-
правдано, достъпът на граждани-
те до секретите на властта също
толкова угодно и законно е ли-
митиран и препятстван допълни-
телно от изобретателни “пазачи”
на тайните. Везните на справед-
ливостта са далеч от равновес-
ното положение, следователно
формулата “угодно, законно и
приемливо” няма как да издържи
в съдебната зала на обществото.

за реализирането му през по-
следните години нарастват стре-
мително - от 9600 през 2009 г. на
15 946 през 2010 г. Това е ръст от
цели 65%. Несъразмерната упо-
треба на превърналия се в емб-
лема на правителството и сило-
вите му ведомства прийом, в
същността си е посегателство
върху правата, свободите и лич-
ния живот на българите. Предста-
вете си, че тези близо 8000 лица,
обект на СРС, са разговаряли
средно с по 50-60 човека за пе-
риода, в който са наблюдавани -
до два месеца в общия случай, а
по изключение и до шест, то
кръгът на подслушваните или
проследявани се разширява и
достига половин милион. Тези
500 000 граждани не подозират,
не знаят и няма как да разберат,
че държавата присъства в лич-
ния им свят. Нито да се защитят.

почти 50% само за година, за да
достигнат 74 052 през 2011 г.

В действителност лекотата, с
която съдът дава разрешения за
използване на СРС (отказите са
едва 0,8%), неудържимо нараст-
ващото им количество и едва
забележимият ефект от прилага-
нето им - в рамките на статисти-
ческата грешка, създава усеща-
не за несигурност и опасения от
злоупотреба със събраната ин-
формация. Така или иначе 95%
от нея не стига до съдебна зала.
Какъв е смисълът тогава? Огра-
ничаване на престъпността и
корупцията? Такова не се забе-
лязва. Дори с електронен микро-
скоп. От 71-во място през 2009 г.
България се срина до 86-о през
2011 г. по корупционен индекс.
Ако целта е провокиране на
страх от посегателство срещу
личния живот - то тя е на път да
бъде постигната. Ако целта е
демонстрация на безлимитна
власт в проникването в интимния

РАЗРЕШЕНИЯ
ЗА СРС

ДОСТЪП ДО ИНФОРМАЦИЯ

АГЕНЦИЯ ЗА ДЪРЖАВНА
ФИНАНСОВА ИНСПЕКЦИЯ
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ
ремиерът излиза в отпус-
ка, както стана ясно от
медиите. Отсъствието му
от “Дондуков” 1 е “за на-

рода загуба велика”. Е, той няма
да стои мирно и ще си покаже
отнякъде рогата. Хеле, ако нещо
го раздразни Станишев. Не знам
къде ще разпуска премиерът, но
най-малкото ще “смени позата”,
тъй като се бе изповядал: “Седя
като куче в “Бояна” и гледам
мачове, защото в България така
е устроено всичко, че не трябва да имаме приятели”. Но
за да не ви липсва той съвсем, ще припомня някои
негови изказвания за едно или друго. Така Аз-ът, него-
вият голям Аз, ще бъде неизменно с нас. Казват, че “аз”
е  думичката, с която е проговорил, сетне излаял “бау-
бау”. Само ще цитирам, няма да лая срещу му, защото
още като стана министър-председател изрично преду-
преди, че “което куче го е залаяло, е побесняло”. И така,
влезте в потока на мисълта на Бойко Борисов:

“Аз моята история съм я написал, та написал... От
мен зависи да направя председател на парламента,
премиер. Под нулата съм тръгнал. Гледах днес от бал-
кона на парламента и отчетох, че самичък съм напра-
вил толкова много. Самичък.”

“Не съм самохвалко, а един преуморен човек”.
“Ако не бях взел властта, в България щеше да се

случи това, което става сега в Гърция... Ако не е това
правителство, ще има хаос”.

“Искам да се харесам на всички”.
“Тази южна дъга без мен нямаше да я има или щеше

да я има след 20-30 години”.
“Аз съм председател на партията и е хубаво да се

разберат с мен”.
“Страх!? Преди ме беше по-страх. Сега вече не. По

простата причина, че знам колко ще е по-добре за
народа и държавата, ако аз удържа”.

“Аз съм елегантен човек”.
“Аз съм като всички вас. По-различното между мен

и вас е, че заради тази кауза аз не трябва да проявявам
приятелство, емоции и каквото и да било друго чувство.
Трябва да съм железен!”

“По-големи реформи от тез аз не знам кой е правил
преди мен”.

“Мразя да се изсилвам, но в случая нещо не може
да ме отклони от пътя, по който съм поел”.

“Не съм безделник като тези”(за депутатите).
“Аз например се справям много добре. Важното е да

има какво да кажеш”(за чуждите езици).
“Добър християнин съм!” (прекръства се).
Кой ми помогна на мене - сирака - да стана генерал,

кмет и премиер”.
“Мъча се цял ден... трактористи, земеделци, поли-

цаи, учени, всеки ден. И то става въпрос само за едно
нещо - за пари!”

“Имам си и моя социология. Като отида някъде и
гледам хората как ме приемат. Ето днеска в болницата
половината медицински сестри, докторите, лекарките
дойдоха, снимат се мен, радват ми се...”

“Мисля, че след две години и повече управление
най-много ще се гордеем с метрото, с магистралите,
които правим в момента. И, разбира се, с борбата с
престъпността и корупцията. Мисля, че там нямаме сла-
бо място”.

“Имам чувството, че изляза ли от политиката, и това
ще ми бъде краят на живота. Не виждам по друг начин
как мога да живея”.

От тоя поток на мисълта излизане няма. Чудно как
толкова много Аз-ове се побират в една уста. Още не
съм споменал бисерите, станали фундаментални: за
лошия човешки маТрял на България; за “кучетата, които
като българите, здраво трябва да се държат”; за парти-
ята, която е опорочила детството му, карала го насила
да ходи с червена връзка; за дюнера, който е решил
въпроса с тероризма; за протестиращите, които оприли-
чи на прасета, натискащи се да се върнат в кочината и
прочие, и прочие.

Към говореното на премиера, което е нещо наисти-
на екзотично, има и научен интерес. Проф. Мария Спа-
сова, езиковедка, е в потрес от изказа му - говорел като
гамен, според нея езикът му отключва агресията, това
е езикът на улицата, на юмручните юнаци, на хората,
които искат да покажат непукизъм и налагат мисленето
“мен не ме интересува кой как ще ме възприеме, защо-
то съм еди-кой си”. Мога да добавя още, че в плещенето
на премиера има не само словесен разгул и безпо-
рядък, не само имитиране на народност, в него щедро
се изсипват безпардонност, самодоволство, нарцисизъм,
дори триумфализъм. Като ямите по пътищата зеят про-
пуските в правоговора му, наследил още от времето,
когато ходел насила с червена връзка. А честичко в
акта на говорене връзката между говорния апарат и
мозъчния център е прекъсната.

Все пак трябва да сме благодарни на екзотичния
изказ на премиера, защото той събужда народната
изобретателност и във фейсбук вече се възражда по-
литическия виц, който след последния  ни “вожд” -
Тодор Живков, бе едва ли не изчезващ жанр. Ето
един от новите: “Каква е разликата между Бог и Бойко
Борисов? Бог не се разхожда по цял ден, мислейки се
за Бойко Борисов”.

П
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Валентин
ГЕОРГИЕВ

Скъпотия с
„промоции” от ГЕРБ
Малката кошница на големите лъжи, или откога „вдигаме пенсиите
и доходите” стана равнозначно на „компенсираме с инфлацията”?

Н
яколко откровени неисти-
ни изрече Симеон Дянков
във Варна само час, след
като НСИ оповести данни-
те за юлския скок на ин-

флацията преди ден. Появата на гос-
подина във фокуса на новините не бе
никак случайна, напротив. С подно-
вената си словесна контраатака, че
“развързва кесията”, той се опита да
охлади нажежените от възмущение
форуми и социални мрежи с “благо-
словии” по адрес на ГЕРБ и да оме-
коти пиперливите заглавия по сайто-
ве и новинарски емисии.

Няма що - станахме свидетели и
на туй чудо - рязък инфлационен
скок посред лято - нещо нетрадици-
онно за сезона, но пък този път
напълно гарантирано от ГЕРБ. С про-
моции за още и нови поскъпвания и
през есента.

Тезата на Дянков и управляващи-
те, че “идва времето за увеличаване
на доходите” не е нова. Новост е
обаче споменаването най-сетне на
по-конкретна цифра. “За трите годи-
ни, откакто сме на власт, средната
инфлация в България е 7,3%. А ин-
флацията на т.нар. малка потребител-
ска кошница, като се изключат коли,
апартаменти и т.н., е около 7,6 на
сто”, твърди министърът. Затова и пен-
сиите щели да се вдигнат със 7,6 на
сто от догодина. С тази актуализация
пенсионерите щели да се окажат по-
богати, отколкото при старта на уп-
равлението на ГЕРБ, мечтае Дянков...

Проста сметка показва, че 7% на
100 лева са 7 лева. Като се има пред-
вид, че повечето от възрастните хора
у нас получават по 150-160 лева
пенсии, увеличението е направо
смешно. Но след направеното заклю-
чение, и то от финансист N1 в държа-
вата, човек няма как да не се запита
дали насреща му стои персона, коя-
то никога не сваля розовите си очи-
ла, или просто един цар на флирта с
думите. Защото, ако трябва да бъдем
точни, става въпрос не за ръст на
пенсиите, а за компенсация на ин-
флацията.

Откога двете станаха равнознач-
ни, г-н Дянков? Не означава ли вто-
рото просто опит да се реанимира
покупателната способност на хората
отпреди идването на ГЕРБ? И не

трябваше ли това да става автома-
тично, по закон? Ами второто? То
май беше приоритет на предишната
власт, обвинявана за всички неспо-
луки на ГЕРБ. Същата, при която уве-
личението на средната пенсия бе с
82%, а минималната бе вдигната 2
пъти.

Твърде хлъзгава, разбира се, е и
посочената от Дянков цифра за 7,6%
поскъпване на живота от 2009 г. на-
сам. КНСБ вече я оспори и изчисли,
че то е над 10 на сто, а според някои
експерти може да надхвърли и 13-
14%.

Откъде всъщност идва
разминаването

Проблемът при инфлацията е, че

методологията на изчисляване е съо-
бразена с едно нормално потребле-
ние, каквото има в развитите държа-
ви. Там процентът от доходите на на-
селението, който отива за покупката
на храни, е много нисък и съответно
поскъпването на храната не се отра-
зява толкова зле на хората. При нас
обаче, макар инфлацията методоло-
гически да е сметната правилно, из-
глежда като подигравка за бедното
население, каквото е мнозинството у
нас.

В България масово за храна оти-
ват към 50-60% от семейния доход.
Затова и инфлацията при храните се
усеща със страхотна сила, а за мно-
зинството българи реалното
поскъпване е много високо и води до
сериозно обедняване. Основният про-
блем пък си остават хумористичните
доходи у нас, което стои в дъното на
почти всички проблеми в държавата.

Иначе нека припомним, че при
изчисленията на инфлацията в индек-
са влизат и неща, които буквално
“дърпат надолу” поскъпването в опит
за неутрализиране на скока. Като на-
пример цената на пиано. Така че
спокойно - храните поскъпват, но пък

в замяна може да си купите пиано
по-евтино!

Освен при пенсиите големи въпро-
сителни има и около компенсацията
на работещите. С влезлия от 1 юли
т.г. нов Закон за държавния служи-
тел се увеличават разходите за ра-
ботни заплати на министерствата.
Това обаче не дава никакви гаран-
ции, че всеки служител ще получава
повече пари, отколкото е вземал
преди. Практиката вече е доказала,
че намазват близките до шефа или
лоялните на партията кадри, незави-
симо от приказките за справедливо
заплащане. Което пък означава, че
не всички служители в публичния
сектор ще бъдат компенсирани сре-
щу покачването на цените.

В частния сектор положението е
още по-незавидно. Там
заплащането на заети-
те зависи много повече
от финансовото състоя-
ние на самите фирми и
от договореностите меж-
ду работодател и служи-
тел. При тези трудови
взаимоотношения няма
и никакви задължителни
клаузи реалното запла-
щане да се увеличава с
темпа на инфлацията.
Нещо повече - при на-
тискащите ги цени на
енергоносителите фир-
мите у нас гледат как
още да свият разходите,
за да оцелеят. А колко

сред тях биха си позволили “лукса”
да вдигат възнаграждения при деб-
нещата ги сянка на фалита и неиз-
бежните понякога съкращения?

Всички прогнози показват, че

драмата
за средния българин

ще настъпи реално през есента, дори
още през септември. Защото, ако
сегашният инфлационен скок отчита
основно поскъпването на горивата,
то наесен към битовите сметки за
тока, газа и водата ще се добавят и
калкулираните от бизнеса разходи на
основни стоки. Факт е, че ток се полз-
ва във всеки отрасъл - и малък мага-
зин да имаш, и голяма производстве-
на мощност, потребяваш ток. А сред
най-енергоемките сектори са хра-
нителната промишленост, химичес-
ката промишленост, металургията. В
крайна сметка това, което ще се слу-
чи, е, че обикновените хора ще усе-
тят поскъпването по две линии. От
една страна, ще плащат за него със
сметките си за ток, а от друга - чрез
покупките си на други стоки и услуги,
в чието производство участва токът.
Уви, сред тях има и доста основни
храни, като типичен пример е хлябът.

С едно наум,
щом говори ГЕРБ

Дали обаче и въпросната компен-
сация с пенсиите, за която говори
Дянков, няма да се окаже пропаган-
ден балон? Въпросът е напълно ре-
зонен, като се има предвид досегаш-
ния опит с обещания от кошницата
на ГЕРБ. Факт е, че липсата на пред-
сказуемост и честата смяна на пози-
ции е техен патент. Та така и с пен-
сиите - щели да ги вдигат. С малко,
но затова пък от догодина. А дотога-
ва ще ни надуват главите с това, което
всъщност още не се е случило...

Впрочем истинската гаранция, че
този път Дянков не лъже, е, че идват
избори. При това “вратичката” с дата-
та откога точно ще бъдат ощастливе-
ни българските пенсионери, си стои
отворена. Вече е ясно, че поради
“чисто технологични причини” това
няма как да стане от 1 януари. Зато-
ва пък началото на годината може
да се окаже разтегливо понятие от
месец-два, точно в разгара на пре-
дизборната кампания.

Колаж FACEBOOK

Снимка Мариета ТОМОВА



16 СРЯДА 15 АВГУСТ 2012

Юбилей www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

в присъствието на представите-
ли на Народното събрание,
членове на окръжната постоян-
на комисия, журналисти от
Пловдив, София и другаде, сто-
тици граждани. Присъствал е
председателят на Народното
събрание Славчев и това гово-
ри красноречиво, че е бил из-
ползван още един повод за по-
пуляризиране на Пловдивското
изложение. Тутакси след това
Земеделското училище в село
Садово поискало 400 кв. м за
своето участие, а правителст-
вото на Маджарско (Унгария)
изпратило официално писмо за
2000 кв.м изложбена площ.

До 15 август 1892 г., когато
е открито Първото българско
изложение, остава по-малко от
половин година. Пловдив все
още се разпростира върху
Трихълмието и около него, от
двете страни на реката са ма-
халите Мараша и Каршияка.
Все още преобладават джами-
ите и по-малко са църквите, но
са минали 14 години от Осво-
бождението и има видими про-
мени. В печатницата на Христо
Г. Данов се трудят над 300 ра-
ботници, фабриката на Фрик и
Шулцер зарежда с пиво бира-
риите. Томасян, Любенов и Ста-
вридис са положили основите
на тютюневата манипулация и
производството на цигари и т.н.
Новите стопански сили в стра-
ната са нараснали до такава
степен, че става потребно, а и
възможно, тяхното демонстри-
ране в една промишлено-земе-
делска изложба. През 1889 г.,
когато честват 100-годишнина-
та от Френската революция, в
Париж се състояло прочутото
Всемирно изложение. То вълну-
вало дълго духовете и на сто-
тици хиляди българи чрез раз-
казите на очевидците и по-
дробните информации, репор-
тажи и много снимки във вест-
ниците и в списанията. Две го-
дини по-късно в Прага било
устроено голямо изложение.

Новите български капитали-
сти и търговци също решили да
изненадат света

„с нещо смайващо
и привлекателно”

както пише седмичният вестник
“Нашето първо изложение”, из-
лизал в 16 страници от декем-
ври 1891 до 14 ноември 1892 г.
Пловдивското изложение е до-
кументален и много любопитен
разказ за епохата, за строите-
лите на тогавашна България.

През 1891 г. Окръжната по-
стоянна комисия в Пловдив
предложила и Народното
събрание решило изложение-
то да се състои през летните
месеци на 1892 г. Били отпус-
нати и нужните парични сред-
ства. Започнала трескава рабо-
та. До 1891 г. мястото е било
общинска мера със стари тур-
ски гробища, но общината взе-
ма решение именно там, в гра-
дина с алеи сред много цветя,
езерца, водоскоци и други ук-
раси, да се уреди изложение-
то. Планировката на градината
е дело на Иван Несторов, тога-
вашен главен инженер на Ми-
нистерството на обществените
сгради. Озеленяването е възло-
жено на швейцареца Люсиен
Шевалас. “Министърът на цве-
тята”, както го наричали, офор-
мя шест централни алеи. По-
край всяка от тях се засаждат
264 дървета.

Междувременно за главен
архитект на изложението е из-
бран швейцарецът Хайнрих
Майер. Той е трябвало да под-
готви плановете на главната
палата и на останалите пави-
лиони. Работата е била много
и затова се наемат още някол-
ко архитекти. На 22 декември
изтича срокът, даден от Упра-
вителната комисия, за депози-
ране на заявки за построяване
на допълнителни павалиони на
частни разноски. Освен дър-

òîçè 120-ãîäèøåí
ñèíîíèì íà Ïëîâäèâ
Първото земеделско-промишлено
изложение у нас през 1892 г. е било
изградено по европейски образец

жавните палати, свои павилио-
ни имат Пазарджик, Асенов-
град, София, Русе, Варна, Сли-
вен, а също и частните лица Се-
рафимов от Казанлък, братя
Прошек от София, Карагьозов
от Габрово, Белизечки от Со-
фия, Карло Вакаро от Пловдив,
производителите и търговците
от Унгария и Чехия. По-късно
към този списък се включват Ев-
логи Георгиев от Карлово,

Ставридис и сие от Пловдив,
братя Сребърникови от Само-
ков, фирмите “Ганц и сие” и “Е.
Кон и Митлер”, “Източните же-
лезници”, както и австрийските
производители и търговци.
Няма да е преувеличено, ако
кажем, че се е получило истин-
ско архитектурно състезание -
създадено е дървено градче за
чудо и приказ, павилионите са
един от друг по-хубави, по-ин-
тересни.

Изложението, чийто дирек-
тор бил писателят Михалаки Ге-
оргиев, се простирало върху 90
000 кв.м площ. Изградено и
уредено действително по евро-
пейски образец, то било най-
красивото и внушително нещо
по онова време не само в Плов-
див, но и в цяла България.

“Отворено” - тъй е озаглаве-
на една от статиите в седмични-
ка “Нашето първо изложение”.
Какъв възторг, каква патриотич-
на гордост! “Отворено!” - днес
тържествуваме успехите на на-
шия народ, осъществяването на
нашите надежди. Нашата

твърда вяра, нашата непоколе-
бима воля днес печелят триумф.
Нашият идеал, нашето горещо
желание е изпълнено. История-
та отчете славна дата. Начало-
то на нашата нова епоха...”

Точно в 9.30 ч., след
изпълнението на българския
химн от военен духов ор-
кестър, с приветствени слова
към многохилядното множест-
во, към делегациите на всички
окръзи, към чуждестранните
гости се обърнал министърът

на финансите Григор Начович.
Топовни залпове от Сахат тепе
известили началото на голямо-
то събитие - Първото българ-
ско изложение. В продълже-
ние на 75 дни Пловдивското
изложение било посетено от
167 922 души - внушително
число за времето. Билетът до
Пловдив бил с 45 на сто нама-
ление на цената.

За Първото българско изло-
жение в Пловдив пристигнал
прочутият френски въздухопла-
вател Йожен Годар с балона
“Ла Франс”. През нощта на 19
срещу 20 август пловдивчани и
хората от околните села не миг-
нали.

Следва пауза
от цели 41 години

41 години чудото на изложени-
ето не се повтаря, но през 1933
година поводът е намерен - от-
криването на новата голяма и
модерна сграда на Промишле-
ното училище. Ръководството
на Търговско-индустриалната

камара в Пловдив решава да
направи двоен празник. Пред-
пазливо и предвидливо обявя-
ват, че се прави не мострен па-
наир, а промишлена изложба.
Тя е открита на 4 март с обе-
щанието, че от 1934 г. се
превръща в ежегоден мострен
панаир. Участват 424 изложи-
тели от частния, кооперативно-
обществения и държавния сек-
тор. 120 000 посетители от ця-
лата страна.

Със специално постановле-
ние на Министерския съвет от
16 май 1934 г. мостреният па-
наир в Пловдив е признат за
постоянен и единствен в стра-
ната. Така амбициите и претен-

циите на други
градове са елими-
нирани. Задължи-
телно трябва да
подчертаем роля-
та на д-р Обрейко
Обрейков, който
застава начело на
П л о в д и в с к а т а
търговско-индуст-
риална камара
през 1930 г. и на
чиято лична пред-
приемчивост и
дипломатичност в
съчетание с каче-
ствата на любимия
кмет на пловдив-
чани Божидар
Здравков дължим
възраждането и
укрепването на
панаирното дело в
Пловдив.

Четвъртият па-
наир през 1936 г. - от 13 до 26
април, се провежда в 14 учи-
лищни и други сгради, в един
павилион и в новопостроената
лека палата на булевард “Рус-
ки”. Изложбената площ е вну-
шителна - 21 000 кв.м, броят на
изложителите 1724, а на посе-
тителите стига 208 000 души. В
края на годината, през декем-
ври, на конгреса на междуна-
родните панаири във френска-
та столица, Мостреният панаир
в Пловдив е приет за член на
Съюза на международните па-
наири със седалище Париж.

 Петият през 1937 г. е обя-
вен за Първи международен
мострен панаир в Пловдив. Ос-
вен 1070 български изложите-
ли, още 385 фирми, заводи,
тръстове от Чехословакия, Гер-
мания, Австрия, Швейцария,
Англия, Швеция, Унгария, Ита-
лия, САЩ, Франция и други
страни. Панаирът през 1940 г.
е паметен с участието на
Съветския съюз. Инициативата
е на управата на панаира и
лично на д-р Обрейков. В дни-

те на подготовката в града
често идват пълномощният ми-
нистър на СССР в София Лав-
рищев, съветникът Кирсанов,
търговският представител Ди-
митриев, кореспондентът на
ТАСС Морозов. Палатата е
била на булевард “Васил Ап-
рилов”, на фасадата се откро-
явали отдалеч релефните бук-
ви СССР. Художник на павили-
она е Цанко Лавренов. В худо-
жествено-пространственото
оформление на първите изда-
ния на пловдивския панаир
участват и Златю Бояджиев,
Владимир Рилски, Нягул Стан-
чев, Александър Жендов, Деч-
ко Узунов, Пенчо Георгиев,
Иван Пенков, Александър Ми-
ленков - най-добрите.

Единайстият през 1947 г. е
по същество Първият републи-
кански международен мострен
панаир в Пловдив. Първите пет
палати върху 6 000 кв.м площ
на левия бряг на река Марица
не са нещо особено, но време-
то е следвоенно - няма още
строителна техника, с волски
каруци се пренасят тухлите и
другите строителни материали.
Постепенно ще се оформи це-
лият панаирен комплекс с но-
вите масивни и красиви палати.
На следващата година излож-
бената площ е почти двойно
повече.

Панаирът е

най-известната
забележителност

на Пловдив. Това е потвърдено
за пореден път от проучване,
цитирано от проф. д-р Тодор
Кръстев, показващо, че за 93.5
на сто от анкетираните е най-
познатият обект в града. 120 го-
дини вече Пловдив се асоции-
ра с Международния пловдив-
ски панаир, наследник на
Първото българско изложение.
Преди 5 години, в чест на 115-
годишнината на панаира, на
изкуствения остров в езерото
на панаира бе построен виен-
ски павилион, типичен за 1892
г. Страните, участвали в Първо-
то изложение, като Австрия,
Чехия и Словакия, подготвят
представянето си в Юбилейна-
та палата. Очаква се да се
включат общо 14 страни и тях-
ната експозиция ще бъде пока-
зана по време на Международ-
ния технически панаир от 24 до
29 септември 2012 година. Тя е
част от програмата за отбеляз-
ване на 120-годишнината от
провеждането на Първото
българско земеделско-промиш-
лено изложение, чиято тради-
ция продължава Междунаро-
ден панаир Пловдив.

Пенка КАЛИНКОВА

Н
а 20 февруари 1892
г. е направена първа-
та копка на главния
павилион на Плов-
дивското изложение Панаирът -
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артистичният директор на музикалния
фестивал “Моцартови празници” - опер-
ната прима Христина Ангелакова: “Бур-
гас гостува на Правец и столицата!” Ко-
мичната опера на Моцарт ще бъде пред-

ставена на специално построена сцена
на брега на живописното езеро пред
хотел РИУ Правец ризорт, както ДУМА
писа. Режисьор на постановката е Павел
Герджиков, диригент - Лучано ди Марти-
но. Участват хор и оркестър на Бургаска-
та опера. В главните роли зрителите ще
се срещнат с истинско оперно съзвездие
от младото поколение български
изпълнители, които вече имат своите
големи успехи на редица престижни
международни сцени. Ивайло Джуров е
в ролята на Фигаро, Радостина Никола-

Ìîöàðòîâè ïðàçíèöè
â Ïðàâåö çà îñìè ïúò

След успешните тренировки с
поляците “Keira Is You” и нюйорк-
ския авангардист Сет Хъбърт-Фа-
ерголция, с които фестивалът оби-
коли Скопие, Пловдив и Велико
Търново тази пролет, “Аларма пънк
джаз” излиза от София и започва
да развива новата си секция “Фес-
тивални турнета”. Започва се с
“Rosenquarzexpress” (София/Мюн-

хен), които ще представят “Аларма”
на тазгодишното издание на Бег-
лика фест. “Iliana&Rosenquarz-
express”, както е цялото име на гру-
пата, e музикалната авантюра на
Илияна Бешкова (р. 1979 г.) с цел
духовно, пък и физическо оцелява-
не в трудни, а освен това и задгра-
нични времена. “Изтормозена от мо-
нотонното и безразлично към чо-
века ежедневие” (по собствените й
думи) в богаташкия град Мюнхен,

След кратко боледу-
ване почина актьорът
Петър Петров, съобщи
БТА. Поклонението ще
е в петък, 17 август, от
11 ч. в черквата “Свети
Седмочисленици” в
София. Петров е 35
години на сцената на Младежкия театър,
има повече от сто роли на сцената, в киното
и телевизията. Най-силните му, според него
самия, са ролите, създадени през 60-те и
80-те години, на Холдън Колфийлд в “Спаси-
телят в ръжта” на Селинджър (реж. Людмил
Стайков), на Филип Втори в “Дон Карлос” на
Шилер (реж. Гриша Островски) и от моно-
спектакъла “Разговор с Гоя” на Иво Андрич
(реж. Мирослав Белович).

Петър Петров е роден на 20 септември
1939 г. в София в семейството на учителка
и съдия. През 1957 г. е приет във ВИТИЗ в
класа на проф. д-р Кръстьо Мирски. След
дипломирането си играе четири години на
сцената на Бургаския драматичен театър.
През 1964 г. печели първата награда в
първото издание на Националния фестивал
на художественото слово с поема на
младия поет Недялко Йорданов. Първите
му роли в Младежкия театър са в поста-
новки на Вили Цанков, Георги Черкелов и
Лиляна Тодорова. От 1981 г. Петър Петров
преподава сценична реч в НАТФИЗ
“Кръстьо Сарафов”. След дългогодишна
работа със студентите си защитава докто-
рат, а по-късно и професура. От 2001 г.
преподава в Театралния колеж “Любен
Гройс”. Там изиграва и последната си роля
- в дипломния спектакъл “Карнавал в
замъка” по Жан Ануй, в постановка на
Надежда Сейкова (2011).

Фотоизложба
разкрива Израел

Журналистическа фотоизлож-
ба разкрива как изглежда Израел
през репортерския обектив.
Българските и чуждестранните
посетители имат възможност да
направят своеобразното пъту-
ване през душата на една нация
в мол Galleria Бургас. Изложбата
“Истории от Израел” представя
над 100 удивителни фотоса,
събрали мозайката на това не-
познато общество в едно цяло.
Разказвачът на историите е
“всевиждащото” око на обекти-
ва. През него фоторепортери и
майстори на документа са уло-

вили необикновени лица, сюжети
и ситуации, които при случайно
посещение в страната не биха
направили впечатление. Повече-
то от тях са смятани дори за
нетипични, но събрани заедно,
те представят съвременния пулс
на Израел с неговите корени, ис-
торически и културни пластове,
лица, природа. Снимките в “Ис-
тории от Израел” са част от
цикъла фотожурналистически
изложби “Local Testimony”.

Филмови премиери
във ФКЦ - Варна

Филмът “Не се вълнувай” на
режисьора Тед Смит (САЩ) ще
има премиерни прожекции във
Фестивалния и конгресен център
във Варна от 17 до 23 август от
18 и 20 ч. в зала “Европа”. В
ролите са Уинона Райдър, Марк
Полиш, Шон Астин, Хилъри Дъф и
др. За децата ще бъде предста-
вен премиерно германският дет-
ски анимационен филм “Епоха на
животните” на Райнхард Клаус и
Холгер Тап - в зала 6 от 16 и 18
ч., научи ДУМА от ФКЦ - Варна.

Излизат компилации
с хитове на
диджей Шадоу

Тази есен музикалният лейбъл
“Island Records” ще издаде колек-
ция с хитовете на един от най-
влиятелните и креативни
изпълнители за изминалите 2
десетилетия - диджей Шадоу. На
3 септември на пазара и във
iTunes България ще излязат ал-
бумът и двойният винил
“Reconstructed: The Best of DJ
Shadow”, както и луксозният
бокссет “Reconstructed: The
Definitive DJ Shadow”, научи ДУМА
от Йоанна Колева. За изненада
на всички фенове на Шадоу в
изданията ще бъдат включени
две нови парчета, както и поп
шедьовърът “Listen”, с участие-
то на ле-
гендарния
вокалист
Тери Рейд.
16 години
след изда-
ването на
дебютния
албум на
д и д ж е й
Шадоу не-
говото но-
ваторско
з в у ч е н е
продължа-
ва да рад-
ва фено-
вете.

Фестивалът се открива днес със спектакъла
на Бургаската опера „Сватбата на Фигаро”

Сийка ЛАПАЧКА

С

СБОГУВАНЕ С АКТЬОРА
ПЕТЪР ПЕТРОВ

„Аларма пънк джаз” открива
поредица фестивални турнета

ева - в ролята на Графинята, Бисер Геор-
гиев - Граф Алмавива, Илина Михайлова
- Сузана, Бойка Василева - Марцелина,
Николай Моцов - Базилио, Диман Пан-
чев - Доктор Бартоло.

Италианският диригент Лучано ди
Мартино е немски възпитаник и това
дава отражение на неговото задълбо-

чено отношение и познаване на нем-
ската и австрийската музика. Диригентът
често гостува на немска сцена, дирижи-
рал е многократно “Сватбата на Фига-
ро”, “Така правят всички”, “Отвличане от
сарая”, “Дон Жуан” и “Вълшебната
флейта”. Моцарт често присъства в сим-
фоничните и концертни програми, кои-
то дирижира в цяла Европа, а към опер-
ните заглавия диригентът винаги
пристъпва с голям ентусиазъм.

“Сватбата на Фигаро” е третата опе-
ра на Моцарт (наред с “Вълшебната

постановката на Бургаската
държавна опера на “Сватбата
на Фигаро” се откриват Мо-
цартовите празници в Правец.
Или както шеговито споделя

флейта” и “Дон Жуан”), която режи-
сьорът Павел Герджиков е поставял
многократно в различни оперни театри.
В своята певческа кариера той винаги
се е отличавал като ярък интерпрета-
тор на творчеството на Моцарт - в био-
графията му се четат ролите на Дон
Жуан, Фигаро, Папагено, Дон Алфонсо,
Колас. Изпълнявал е Реквием, Корона-
ционна меса, концертни арии, песни.
Има запис на CD с арии от Моцарт.

Ивайло Джуров не крие своите при-
страстия към творчеството на Моцарт.
Певецът е започнал своя професиона-
лен път именно с ролите на Фигаро, на
Лепорело и Дон Жуан и всеки път с
радост се връща към любимите образи
от оперните шедьоври на Моцарт. Лю-
бимката на българската публика Радо-
стина Николаева, която в последните
няколко сезона прави стремителна ка-
риера у нас и в чужбина, рядко има
възможността да участва в опери на
Моцарт. Зрителите добре си спомнят
нейните бляскави изяви на сцената на
Софийската опера в ролите на Донна
Анна от “Дон Жуан” и на Графинята от
“Сватбата на Фигаро”. Бисер Георгиев,
като водещ баритон на Софийската опе-
ра, има огромен и разнообразен репер-
тоар, в който Моцарт отново има специ-
ално място. Илина Михайлова с голям
успех се изявява на италианска сцена в
роли от опери на Доницети, Росини,
Моцарт. Младата певица ще дебютира
на Моцартовите празници в ролята на
Сузана. За публиката ще бъде истинско
удоволствие да се срещне с мецосопра-
ното Бойка Василева. Първата солистка
на Варненската опера, позната най-
вече с ярките си превъплъщения на
Амнерис и Азучена, ще пресъздаде ко-
мичния и колоритен образ на позаста-
ряващата Марцелина. В ролята на Дон
Базилио по неповторим начин ще се
присъедини още един красив глас - на
Николай Моцов, а в ролята на Бартоло
ще видим  великолепния бас - солист на
Бургаската опера - Диман Панчев.

„Юлангело” представя музиката на
България, Грузия, Армения и Корсика
„Юлангело” представя музиката на
България, Грузия, Армения и Корсика
„Юлангело” представя музиката на
България, Грузия, Армения и Корсика
„Юлангело” представя музиката на
България, Грузия, Армения и Корсика
„Юлангело” представя музиката на
България, Грузия, Армения и Корсика
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Снимка МОЦАРТОВ ФЕСТИВАЛ ПРАВЕЦ

Снимка Яна ПУНКИНА

където живее от 1998 г., Илияна
непрекъснато търси и се опитва да
събира различни и разнообразни
музиканти, които да претворят на
сцена причудливия свят на
“Rosenquarzexpress”. В София уча-
стниците в групата й (известна по-
някога и като “Радиоактивните
вълци”) са Георги Маринов (Воцек
и Чугра), Нели Воева (Други гласо-

ве), Свилен Иванов
(Трендафил, Рампарт) и
Светослав Иванов (Ас), в
Мюнхен в групата в мо-
мента участва още мек-
сиканският китарист Пако
Хаймес. Песните са ав-
торски, понякога в комби-
нация с кавъри на “Воцек
и Чугра”, “Нова генера-
ция” и Хюго Рейс.

През годините Илияна
Бешкова е участвала на
множество фестивали - от
“Берксток” до “Аларма
пънк джаз”, а това лято
събира нова група за тур-
не, включваща Свилен

Иванов - бас, Павел Стойчев - бара-
бани, фотографа Румен Димитров (от
разстояние) и Верена Кремер - ви-
деоартист от Мюнхен. По-късно през
есента предстоят студийни записи на
“Rosenquarzexpress”, които ще бъдат
издадени от “Аларма пънк джаз”.
Концертът на “Rosenquarzexpress”,
както и други концерти от програма-
та на Беглика, ще бъде записан и
излъчен по програма “Христо Ботев”
през септември.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

18 СРЯДА 15 АВГУСТ 2012

Култура

“Отворените врати”, с
които театър “Българска
армия” посрещна публи-
ката си в началото на
предходния сезон, оста-
наха отворени. През ця-
лото лято звездната му
трупа внася прохлада в
знойните крайморски ве-
чери със “Сега или нико-
га”, “Кръщене”, “Желез-
ният светилник”, “Секс,
наркотици и рокендрол”,
“Последни поръчки”, “Ла-

 Как се забъркахте с
проекта “За 42 секунди”?

М.Ч. Идеята за проекта се
зароди, след като “Bacardi” ме
поканиха да се заема с кам-
панията на техния продукт “42
Below Vodka”. Премиерата на
проекта беше в Музея за мо-
дерно изкуство в Пекин, след
което имаше прожекции на
фестивала в Кан, а след това
и на други международни фо-
руми. Имахме голям проблем
с цензурата в Китай. Във фил-
мите има всякакви провока-
ции - от транссексуални и пор-
нографски елементи до аутоп-
сия, церемониални черни ма-
гии и раждане на дете, всич-
ко това нямаше как да убегне
на местните власти. Но благо-
дарение на “Bacardi”, които
бяха подготвени със ситуаци-
ята и знаеха точно какъв про-

ект финансират, оригинални-
ят вариант на късометражни-
те филми беше запазен. Всич-
ко беше показано така, както
режисьорите го бяха видели.
Три от филмите попаднаха в
официалната селекция за
късометражни филми на фес-
тивала в Кан.

 Как бяха подбрани ре-
жисьорите, които да засне-
мат късометражните филми,
включени в проекта?

М.Ч. Кураторският процес
беше като последица от раз-
растващ се геном, започнал
от една артистична личност и
разпрострял се в подобни на
мрежа еднакво мислещи кон-
спиратори. Обадих се на при-
ятели и режисьори, които по-
знавам - от Лари Кларк до
Джеймс Франко и Гаспар Ное.
После Кенет Енгър се заинт-

ригува, благодарение на него
Дейвид Линч се включи в про-
екта. Това наистина се
превърна в диалог между ре-
жисьори с идеята, че всички
те обединяваха представите
си на основата на сънища.
Какво би могло да бъде по-
колективно във въображение-
то на човека?

 Достатъчни ли са 42 се-
кунди, за да се разкаже една
история?

М.Ч. Гледал съм 90-минут-
ни филми, които продължават
сякаш с дни, и 7-часови, които
минават като миг. Големите
истории не се ограничават във
времето. Всичко зависи от това
в чии ръце е попаднал про-
ектът. Винаги съм харесвал
заглавието на биографията на
Тарковски “Запечатаното вре-
ме”. Не смятам, че той се е
ръководел от времето при
създаването на филмите си. Но
е забавно да се употреби по
някакъв метафизичен начин.

 Откъде се появи идея-
та за вашия късометражен
филм в проекта?

М.Ч. Няколко месеца, след
като синът ни беше заченат,
двамата с Азия се шегувахме,
че създаваме хомункулус,
нещо като дете на любовта в
етерна среда. Филмът е съвре-
менна интерпретация, пре-
пратка към магическия ритуал
на древната финикийска боги-
ня на плодородието и майчин-
ството Астарта, която е наре-
чена “майка на душите в Рая”.
Луната е обгърната от нейни-
те звездни деца, на които тя е
дала астрални тела. Това е
същността на съня - несъзна-
телно влияние, което е
откъснато от нашата реалност,
но се мержелее сред етера,
свързано с нашите тела.

 А откъде почерпи
вдъхновение за своя филм
Азия Ардженто?

А.А. Фактът, че е сън,
предразполага филмът да
бъде много личен и абстрак-
тен, но не исках да прекаля-
вам с това, защото нямаше
да се получи добре. Използ-
вах го като възможност да
проникна в света на транс-
сексуалните, които живеят в
нашия квартал и които аз
отдавна тайно наблюдавам.
Чувствах се като във филм на
Фелини, но с транссексуал-
ни. Исках да покажа тези
невероятни създания, които
са изключително женствени
и щастливи, обичат да си иг-
раят с дрехите и с шампан-
ското, което в случая е и една
фалическа метафора.

 Какви са реакциите на
зрителите, след като видят
филмите?

М.Ч. Филмите са географ-
ска пресечна точка на култу-
рите, най-вече на Изтока и
Запада, откъдето е произходът
на режисьорите. Смятам, че
двукултурният път към сънища-
та са пътешествия към двата
противоположни полюса, към
нещо като Рай и Ад. Източни-
те режисьори, които са по-жиз-
нерадостни и позитивни, и за-

са широко отворени
и през лятото
Наред с турнетата трупата вече подготвя
следващия си театрален сезон

Азия Ардженто и Микеле Чивета:

Големите истории не се
ограничават във времето
Дни преди българската премиера на проекта “За 42 секун-
ди” прекъснахме лятната ваканция на продуцента Микеле
Чивета и съпругата му Азия Ардженто, за да споделят как
точно се е родила идеята за този експеримент и как са
привлечени толкова различни режисьори да участват със
свои късометражни филми, съобщават Здравко Григоров и
Ангел Хаджийски от “Позор”, които предоставиха на ДУМА
интервюто с авторите. “За 42 секунди” е част от програмата
на “Късо съединение”.

падните - помрачени от запла-
хата, на ръба на ужаса. Вина-
ги съм обичал да слушам как
публиката сравнява филмите,
които са им харесали най-мно-
го, след края на прожекция,
тъй като са кратки колкото
отделен кадър. Това е първо-
сигналното им впечатление от
филма, а това невинаги е са-
мият филм. Той се загнездва в
съзнанието им и това е най-
дълготрайното му съществува-
не. Вероятно в това е чарът на
този проект.

 Разкажете малко за
бъдещия си филм “Regular
Boy”, в който участват
съпругата ви Азия Арджен-
то и Таданобу Асано, които
се изявяват и като режисьо-
ри в “За 42 секунди”.

М.Ч. Срещнах Азия и Тада-
нобу, докато подготвях филма
“Coin Locker Babies”, една фан-
тастична история по Руи Му-
раками. От години си говорим,
че трябва да намерим проект,
по който да работим тримата
заедно. “Regular Boy” е като
“Полет над кукувиче гнездо” за
гръндж културата, един вид
документ за нашите пропиле-
ни детски години.

лугер”. Тур-
нета на
спектаклите
на ТБА са
предвидени
през целия
август по се-
верното и
южното Чер-
н о м о р и е ,

както ДУМА
писа. “Сега или
никога” ще за-
радва жителите
и гостите на
Свети Влас на
18 август. Ден
по-рано (на 17
август) посети-
телите на Св.
Влас ще могат
да се позабав-
ляват със “Секс,
наркотици и ро-
кендрол”.

Но това не е всичко -
в началото на септември
комедията на Камен До-
нев “Кръщене” ще посе-
ти жителите на Асенов-
град (3 септември), Кар-
лово (4 септември) и
Пловдив (5 септември). В
средата на месеца (19
септември), като част от
програмата на 16-ото из-
дание на ЕМТФ “Сцена
на кръстопът” пловдив-
чани ще имат възмож-
ност да се докоснат до

един друг изключи-
телен спектакъл на
Театъра на армията
- този на удостое-
ния с награда за ця-
лостно творчество
“Аскеер 2012” ре-
жисьор Асен Шопов
- “Железният све-
тилник” по романа
на Димитър Талев. На 27
септември спектакълът
ще посети и Варна.

Междувременно трупа-
та вече работи върху
следващия си театрален
сезон. Награденият от
САБ за цялостно творче-
ство с “Икар 2012” Краси-
мир Спасов подготви за-
ключителния етап от ре-
петициите на “Кой се
страхува от Вирджиния
Улф?” (от Едуард Олби, с
участието на Иван Радо-
ев, Стефка Янорова, Ве-
селин Анчев и Радина
Кърджилова), така че да
зарадва с премиера най-
нетърпеливите почитате-

ли на “Българска армия”
и да открие сезона.

Диана Добрева - но-
сителка на “Аскеер 2007”
- започна работа върху
следващия амбициозен и
мащабен проект в ТБА -
“Декамерон”, който ще
ангажира голяма част от
трупата (Анастасия Инги-
лизова, Ангел Генов, Ан-
тоанета Добрева-Нети,
Веселин Анчев, Георги
Къркеланов, Екатерина
Стоянова, Иван Радоев,
Лидия Инджова, Милен
Миланов, Мирослав Ко-
сев, Радина Кърджилова,
Мимоза Базова, Стефка
Янорова, Тигран Торо-

сян) и ще бъде предста-
вен пред публика през
октомври.

Николай Ламбрев-Ми-
хайловски вече се е заел
с подготовката по репе-
тициите на “Ромео и Жу-
лиета” от Шекспир. Стай-
ко Мурджев също е в го-
товност да започне поста-
новъчната си работа на
сцената на ТБА. Незави-
симо от лятото, театър
“Българска армия” не спи-
ра да се грижи за добро-
то настроение на своите
зрители както в столица-
та, така и в останалите
градове на страната, уве-
ряват от ТБА.

“Сега или никога” от Валентин Красногоров

“Секс, наркотици и
рокендрол” от Ерик Богосян

“Кръщене”
от Камен
Донев

Снимки ТБА

Вратите на АрмиятаВратите на АрмиятаВратите на АрмиятаВратите на АрмиятаВратите на Армията

Азия Ардженто
и Микеле Чивета

Снимки “ПОЗОР”
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Съпруга се прибира и хваща
мъжа си в леглото с някаква
жена:
- Коя е тази?!
- Скъпа, това е моят доктор от
твоето главоболие...

ГЕОРГИ КЮЧУКОВ,
член на ОБлС на БСП Кърджали
ДИМИТЪР ГЛАВЧЕВ,
народен представител
Проф. ДОНКА ПЕТКАНОВА,
литературоведка
ДОРОТЕЯ ТОНЧЕВА, актриса
ЕЛИСАВЕТА СТОЙЧЕВА,
учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Благоевград
ЗОЯ ГЕОРГИЕВА,
народен представител
ИВАН ПАЛЧЕВ,
журналист, политик, дипломат
Акад. КОНСТАНТИН КОСЕВ, историк
АЛБЕНА ВОДЕНИЧАРОВА,
журналистка

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg
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15
† Успение на Пресвета Богородица

(Разрешава се риба)

Смята се, че този празник е устано-
вен от Апостолите. Разказите за чудес-
ното възнасяне в плът на Божията Майка
на небето се отнасят към IV век; за него
споменават блаж. Августин и Йероним, а
Иерусалимският патриарх Ювеналий
(420-458) утвърждава пред император
Маркиан достоверността на разказите им.
Денят на празнуване на успение е уста-
новен от император Маврикий (592-602).
Блажената кончина на Света Богородица
е прославена в каноните на св. Козма
Маюмски и св. Йоан Дамаскин. От далеч-
ни времена празникът се предшества от
пост, който съединява в себе си два
древни поста: някога едни християни са
постили преди празника Преображение
Господне, а други - преди Успение на
Пресветата Богородица. Константинопол-
ският събор, свикан през XII век, по
времето на патриарх Лука, определя,
всички християни да спазват Успенски
пост - от първи до петнадесети август.
Празникът продължава 9 дни; неговото
отдаяние се извършва на 23 август.

ДНК анализ посочва истинския
автор на „Пейзаж с божури”
ДНК анализ посочва истинския
автор на „Пейзаж с божури”
ДНК анализ посочва истинския
автор на „Пейзаж с божури”
ДНК анализ посочва истинския
автор на „Пейзаж с божури”
ДНК анализ посочва истинския
автор на „Пейзаж с божури”

е е изненада, че
привилегиите за
служителите на
Гугъл са от най-
приятните в света,
но последната екс-

Îáëàãè è â îòâúäíîòî
çà ñëóæèòåëè íà Ãóãúë
Експертите в „Човешки ресурси” на компанията използват
3 метода за определяне на нуждите на персонала

починалия получава незабав-
но прехвърляне на акциите
му, а на всички деца от
връзката им се полагат по
1000 долара месечно до
19-годишна възраст (или до
23 години, ако следва редов-
но в университет).

Това, което прави облаги-
те при смърт забележителни,
не е просто благородството.
По-скоро привилегиите са на-
сочени към увеличаване на
удоволствието, креативността
и производителността. Компа-
нията от самото й основаване
е имала предвид големите
събития в живота на служите-
лите си. Сергей Брин е задви-
жил системата, когато Google
е имал по-малко от 100 работ-
ници, предлагайки им да оси-
гури бавачка за всяка работе-
ща майка и всеки работещ
баща. Таткото на новородено
може също така да вземе 6

седмици платен отпуск, за
жените той обаче е 3 пъти по-
продължителен - 18 седмици.
Фирмата още се ангажира да
покрива медицински прегледи
на децата на място.

Експертите в “Човешки ре-
сурси” на Google използват 3
метода за определяне нужди-
те на служителите: годишно
проучване, измерващо настро-
енията на работниците; ре-
сурсни групи, където се спо-
делят идеи, които впоследст-
вие се насочват към отдела
(тук най-активни са най-възра-
стните служители на Google);
и виртуални електронни съоб-
щения, обхващащи диапазона
от финансови съвети през дет-
ско здравеопазване до зареж-
дането на кафенетата.

Сред най-разискваните
облаги са безплатното подст-
ригване, деликатесите за чре-
воугодници, здравното об-

служване на място и високо-
технологичните тоалетни.
Google поема голям натиск
заради привилегиите, твърди
Бок, макар че мрази да из-
ползва тази дума. “Хората
казват: “Вие сте Google, раз-
бира се, че можете да си
позволите да предлагате тези
щуротии”, посочва той. От
негова гледна точка обаче
нещата изобщо не бива да се
свеждат до парите. “Трябва да
е ясно, че причината да пра-
вим това за служителите не е,
понеже е важно за бизнеса,
а просто защото е редно да
го направим. По-добре е да
работиш за компания, която
се грижи за теб, отколкото за
такава, която не го прави. А
от гледната точка на компа-
нията онова, което я прави по-
добра, е да се грижи за тези
неща, отколкото да не се гри-
жи”, подчертава Бок.

Н
тра е свързана с... отвъдното,
пише за американското спи-
сание “Forbes” Джесика
Кесърли. “Може и да звучи
нелепо, но обявихме и облаги
при смърт”, съобщи дирек-
торът на отдел “Човешки ре-
сурси” Ласло Бок, дошъл в
Google през 2006 г. след раз-
дялата си с General Electric.

Ако американски служи-
тел на компанията почине, не-
говият брачен или извънбра-
чен партньор ще получава
50% от заплатата му през след-
ващите 10 години. Говорител на
Google потвърди, че няма изи-
скване за срока, в който съот-
ветният служител е работил
във фирмата. Партньорът на

Шегите и доброто
чувство за хумор са но-
мер едно в списъка със
задължителните качест-
ва, които един мъж тряб-
ва да притежава, за да
впечатли срещуполож-
ния пол. Изследователи
от Университета на Пен-
силвания анкетирали 164 мъже и
89 жени на възраст между 18 и 26
години. Те помолили участниците да

ена отмъкна
42-инчов те-
левизор от
т ъ р г о в с к и

Напрежението в главата на силния пол про-
меня предпочитанията на мъжете към апетитни-
те женски форми, установиха британски учени.
Психолози от Университета на Уестминстър в
Лондон открили, че когато мъжете са в душевен
комфорт, харесват по-слаби жени. Ако са в лошо
разположение на духа, представителите на сил-
ния пол се заглеждат и в по-закръглени дами.
Заключението на експертите е, че когато мъже-
те са подложени на стрес, възприятието им за
женска красота се променя.

Със 7,83 млн.
паунда спасиха
картина на Мане

аздаването на сек-
свибратори събра
такива огромни
тълпи в Ню Йорк

Стресът променя
вкуса на мъжете

Крадла изнесе 42-инчов
телевизор под полата си

За първи път обаче се
сблъскват със случай,
когато толкова голям
предмет се задига от
магазин почти незабе-
лязано.

Крадлата била об-
лечена с дълга и широ-
ка пола и придружена
от неин приятел. На из-
хода на търговския
център обаче анонимен

свидетел забелязал
нещо “нередно” между
краката на, на пръв
поглед, нормалната
клиентка. Крадците
обаче дори стигнали до
близката спирка и се
качили на автобус,
пътуващ за центъра на
града. Въпреки това по-
лицията успяла да ги
настигне и да ги хване.

ЧУВСТВОТО ЗА ХУМОР Е
НАЙ-ВАЖНО ЗА ЖЕНИТЕ

посочат 16 черти от ха-
рактера на своята поло-
винка, които най-много ги
привличат. Оказва се, че
чувството за хумор е на
челна позиция, следвана
от веселия и игрив нрав,
който също е много ва-
жен. Мъжете е по-вероят-

но да търсят жени, които изглеждат
добре, защото това според тях е при-
знак за плодовитост.

БЕЗПЛАТНИ ВИБРАТОРИ
СЪБРАХА ТЪЛПИ В НЮ ЙОРК

те и струпвания по тро-
тоарите. След въвежда-
нето на ред с помощта
на намесата на полицаи
кампанията бе възобно-
вена.

Известен производи-
тел на презервативи
предприе тази инициати-

ва с намерение да пода-
ри 10 000 сексиграчки в
малки лавки, каквито на-
пример имат продавачи-
те на хот-дог. Фирмата
заяви в комюнике, че
това е най-голямото раз-
даване на вибратори в
историята.

Р
преди броени дни, че
беше прекъснато от об-
щинските власти. Акция-
та предизвика огромни
задръствания по улици-

Американски 17-годишен младеж запази титлата си
на шампион на САЩ по бързо писане на есемеси. Състе-
занието бе организирано на Таймс Скуеър в Ню Йорк,
като събра над 200 души публика. Остин Уершке надде-
ля над други 10 противници и за втора поредна година
стана победител и бе награден с 50 000 долара.

Надпреварата, инициирана от LG Electronics, включ-
ваше състезание за скорост, памет и сръчност. Кандидати-
те трябваше да могат да пишат есемеси и със затворени очи.

Остин обясни своята бързина и сръчност на пръстите по
клавиатурата на телефона с тренировките си, водени от не-
говата майка. Той дори я нарече “треньор по есемеси”. Когато
обаче трябваше да опише пред микрофона как се чувства след
втората си победа, младежът явно би предпочел да го напише
като съобщение, тъй като само успя да промълви: “Не знам какво да
кажа наистина...”

17-годишен пак стана
шампион по есемеси
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“Портрет на мадмоазел Клаус”

Британски фондации и частни лица
събраха 7,83 милиона паунда, за
да откупят портрета на Фани Клаус,
приятелка на съпругата на худож-
ника Едуар Мане. Платното бе
продадено на анонимен чужд
колекционер и трябваше да напус-
не пределите на страната. Но
министърът на културата на Велико-
британия забрани нейното изнасяне
заради изключителната й културна
и художествена ценност.
Бе обявена кампания за събиране
на средства, която се увенча с
успех: 5,9 млн. предостави Heritage
Lottery Fund, 850 000 - The Art Fund,
останалите 1,08 млн. паунда в
течение на 8 месеца бяха набрани
от дарения на частни лица и компа-
нии. Така картината на Мане, купе-
на и отнесена във Великобритания
веднага след смъртта на художни-
ка през 1884 г., ще си остане на
Острова. Предвижда се догодина
тя да обиколи музеите и галериите
в страната.

Ж
център в Осло, като го
скрила под полата си.
Представители на по-
лицията в норвежката
столица споделиха, че
често се натъкват на
крадци, които крият
вещи под дрехите си.
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Памет

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

С дълбоко прискърбие
съобщаваме, че на 11.08.2012
година внезапно ни напусна

Колегите от Верификация ЕООД
и Верификация България ООД

ÒÚ. Ì. Ò. ‰- ËÌÊ.

На 11.08.2012 г.
внезапно ни напусна

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

Останахме без Орльо!
Искрено и дълбоко скърбим

за приятеля си.

65 години

Поклонението ще се състои на 16 август
/четвъртък/ от 11.00 часа в ритуалната зала на
Централните софийски гробища.

Скърбим за прекрасния човек
и незаменим колега.

Анна, Данчо, Лина, Кольо,
Кочиш, Срандето, Лили и Ганчо

Œ–À»Õ

¿“¿Õ¿—Œ¬

Õ» ŒÀŒ¬

Œ–À»Õ
¿“¿Õ¿—Œ¬
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на 65 години

Поклонението ще се състои на 16 август от
11.00 часа в ритуалната зала на Централните со-
фийски гробища.

Учителят от Либяхово
Георги Димитров Бекяров  още е жив в паметта на учениците си

Борис ГЪРНЕВ

Д
остойно име от
най-достойните
имена на Бекя-
ровия род, на
селото ни Либя-

хово (Илинден), в
Мървашко и из Пиринско
през миналия век. Ако по
повод на юбилея Бекяро-
вият род реши да се събе-
ре, то селският мегдан ще
се окаже тесен. Дори и
Беглишката ливада би се
оказала тясна. От голям
род бе Учителят.

Катерина и учителят от
ХIХ век били щедро нада-
рени с очарователни
дъщери. Коя от коя по-гиз-
дави - Ана, Ленка, Мария и
Стоянка. Желаната мъжка
рожба не се появявала.
Майката копнеела за
мъжко отроче. Мечтаела
мъжко чедо да повива и да
развива, мъжко чедо да
облича и разсъблича.

Минали години, Катери-
на получила желания дар
от небесата. Голяма била
радостта в семейството на
стария учител, на голямата
рода, на близките. Под ла-
ските на майката, на порас-
налите сестри юначето рас-
тяло едро, красиво, умно,
любознателно.

Когато изкачило и по-
следното стъпало на сел-
ското училище, продължи-
ло учението си в  Невро-
копската гимназия. Георги
е ученик в един от първите
випуски на Педагогическа-
та гимназия на околийския
град. С отличие завършил
градското училище, за-
върнал се в село, про-
дължил просветното дело
на излезлия в пенсия стар
учител - баща си.

- Каква интелигентна
сила израсна в селото ни -
възкликвали орачите, ов-
чарите и косачите на Ли-
бяхово.

Сред интелигентната
сила бил и Георги - синът
на Катерина. Либяховската
интелигенция въдворяваше
ред, респектираше, изиск-
ваше от родителите деца-
та им да не отсъстват от
учебните занятия.

Но с младия учител се
случи нещо ужасно. Много
ужасно. Изчезна. Безслед-
но изчезна посред лято, в
голямата ваканция през
1932 г. За селото ни бе
познато това явление в
онези години. По време на
белия терор през 1923 -
1934 г. много видни лич-
ности изчезваха безслед-
но. Тогава и от Либяхово

изчезнаха петима мъже,
чиито гробове и до днес
не са известни. Изчезване-
то на младия учител вдиг-
на в тревога големият род
на Бекярови и приятелите
им с републикански убеж-
дения.

По същото време кмет
на селото беше Георги Ан-
гелов Бекяров. Погледите
на всички бяха отправени
към кмета. Снаха му Мехе-
лина, дъщеря на безслед-
но изчезналия поп Петко
Илиев Гюров, бе преживя-
ла ужаса от изчезването на
баща си. Мехелина крещи,
плаче пред девера си, пред
кмета на селото:

- Как ти да не знаеш?
Кмет си! Грабнахте единст-
веното мъжко чедо на сри-
ку Димитър! Една кръв сте!
Тръгвай да го търсиш при
кокошкарето на Ванче Ми-
хайлов! Тръгвай, докато не
са го подали на онзи, дето
“леко коле”!

Със сълзи на очи
кметът се брани, смутен
пелтечи, кълне се, че нищо
не знае, че се срамува от
срику Димитър.

Безследно изчезналият
се завърна след две неде-
ли, придружен от комитка-
та Катерина Арнаудова,
баба хаджийка, върла
върховистка още от време-
то на Иван Гарванов. Кога-
то в селото се вихреше тре-
вогата по изчезналия,
авангардът на върховисти-

те е отседнал край Рожен-
ския манастир, честват
завръщането на комитката
от Божи гроб. На дневен
ред е поставен въпросът за
обновяване на местните
воеводи в напреднала

възраст с млади. Старият
воевода на Либяхово ще
бъде заменен с Георги
Димитров Бекяров.

Много деликатно и умно
Бекяров отклонява предло-
жението за кадруването

във ВМРО с въпрос:
- Кметът на селото ни

се казва Георги Бекяров,
още един Георги Бекяров...
Добре е да помислите за
друг.

Комитката подкрепя
учителя от Либяхово. Има
право. Можем да помис-
лим. Отивам на гости там,
ще гостувам на стария учи-
тел. Оставете този въпрос
на мен.

- Няма да ви е лесно -
предупреждава я Симеон
Бумбалов, воеводата от Не-
врокоп. Бекяров току-що се
е сродил с другите от гор-
ната махала.

- Ще отида, ще видя, ще
разговарям и ще реша -
настояла хаджийката.

Отвличането било голя-
мо чудо. Още по-голямо
било то със завръщането.
Старият дядо даскал на
очите си не вярвал. Стари-
ят учител и младата му
снаха, за която намеква во-
еводата от Неврокоп пред
баш воеводата. Семейство-
то на дядо даскал тържест-
вено посрещат знатната
гостенка с даровете от
Божи гроб.

След 19 май 1934 г.
главен учител в селото е
Георги Димитров Бекяров.
Със слово и с всички
възможни средства дирек-
торът и цялата му колегия
лекуват тежките рани на
пострадалите вдовици и
сирачета от двете махали.
Интелигентната сила в се-
лото в голяма степен зали-
чаваше дълбоката бразда
между лявото и дясното
пространство в селото. Еди-
нението на селото виждах-
ме в отношението на двете
страни към кредитно-потре-
бителната кооперация, ко-
ято еднакво обслужваше
всеки потребител. Единени-
ето виждахме в спонтанно-
то участие на цялото село
в отпочването и построява-
нето на новото училище на
стопански начала. Цялото
село участваше в достав-
ката на строителни матери-
али, със заплатен и добро-
волен труд. Единението на
селото виждахме в момите
и ергените. Младите не се
интересуваха коя или кой
от коя махала е. По мла-
дежки се харесваха, любе-
ха се, задомяваха се.

 Околийският център
високо оцени промените в
селото. Иван Атанасов Ико-
номов, попски син, бе от-
теглен от селото и назна-
чен за директор на гимна-
зията в Неврокоп. Това вни-
мание от града към селото
ни значеше много.

- Наш човек ще имаме
там - възкликваха гурбет-

чиите. - Ха така!
След Икономов в око-

лийския център бе привле-
чен и Георги Димитров Бе-
кяров. На него повериха от-
дела за народна просвета
към околийския народен
съвет.

И ето, след тази поре-
дица от положителни явле-
ния демонът отново си по-
каза рогата. Разочарован
инспектор по просветата,
безспорен приятел на Бе-
кяров, пише донос срещу
колегата си, че бил вътре-
шен враг с партиен билет.
Към доноса прилага сним-
ка, направена през 1932 г.
в пиринското усое. На
снимката отпреди 20 годи-
ни Георги Бекяров, завеж-
дащият отдел просвета,
облечен в четническа фор-
ма, с воеводска капа с чу-
люфейчето на върха. До-
носът доказваше кипналия
гняв и злоба на инспекто-
ра, че безнадеждно е
изтървал очакваното на-
чалническо място.

Само снимката по-
твърждаваше присъствие-
то на Бекяров на пиринско-
то воеводско свърталище.
Синът на стария учител
убедително отклонил кад-
ровото му издигане от
върховисткото ВМРО.
Отървал се от воеводските
лапи благодарение на ко-
митката, на баба хаджий-
ка. Тя свято тачи стария
учител.

С доноса си инспек-
торът на просветата отро-
ви сърцето на колегата си,
на съидейника си. Велико-
душното сърце на народ-
ния учител не можа да
издържи. Преждевременно
ни напусна.

Тленното сърце на Ге-
орги Димитров Бекяров ни
напусна преждевременно.
Сакралното му сърце и
днес витае из Мървашко.
Ефирното му име на Учи-
тел и днес се носи по няко-
гашните егреци на
Стъргач, по чукарето на
Илинден. Менталният на-
чалник просвета е сред
нас, учениците му. Вървим.
Срещаме се или се насти-
гаме и винаги разговаряме
за онова време, когато учи-
телите в Илинден през
деня учеха децата на ора-
чите и тютюнджийките, а
вечер ограмотяваха майки-
те и бащите.

След себе си ярка сле-
да остави духовното чедо
на Илинден. Стореното от
него не се забравя.

Поклон пред светлата
му памет, пред светлото му
дело. От признателния дядо
Борис - един от учениците
му, някога.

Село Либяхово (Илинден) днес и преди

МБАЛ ПО СПЕШНА МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21 Централа: 9154-411

ВОЕННО-МЕДИЦИНСКА АКАДЕМИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" 3 Бърза помощ:
тел. 9225-543, Централа: 9226-000

I-ВА МБАЛ ЕАД
бул. "Патриарх Евтимий" № 37, Тел.: 988-36-31

МБАЛ "ЦАРИЦА ЙОАННА"
ул. "Бяло море" 8 тел. 9432-203, Централа: 9432-170
СБАЛ ПО ЛИЦЕВО-ЧЕЛЮСТНА ХИРУРГИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" № 1, 24-часов прием
Стоматологичен факултет, ет. 11 Тел.: 952-60-01, 954-48-22

СЛУЖБА ЗА ТРУДОВА МЕДИЦИНА “СЕНТ ТОМА - КО”
бул. “Цар Борис III” № 91 тел.: 953 1764

ОБЛАСТЕН ДИСПАНСЕР
ЗА ПСИХИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ СЪС СТАЦИОНАР
ул. "Екзарх Йосиф" № 59, Тел.: 981-00-06
Денонощна спешна психиатрична помощ

Спешна медицинска помощ
Справочник
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нес ще бъде предимно слънчево. Временни
увеличения на облачността ще има през деня
над крайните североизточни райони, а след
пладне и над планините. В Дунавската равни-

на и по Черноморието вятърът ще се усили до умерен.
Максималните температури ще останат без съществе-
на промяна - между 28 и 33 градуса, в София 28.
Преди обяд над планините ще е слънчево. Следобед
- развитие на купеста облачност, но без валежи.
Вятърът ще е умерен, по старопланинското било си-
лен от запад. Дневна температура на 1200 м около 20
градуса, на 2000 - около 13. По Черноморието ще
духа до умерен западен вятър. Ще е предимно
слънчево, с временни увеличения на облачността.
Максимални температури 27-29 градуса. Температу-
рата на морската вода ще е 24-27 градуса, а вълне-
нието - слабо, около 2 бала.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.57272

GBP
2.46512

CHF
1.62782

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък ще бъде слънчево с максималниВ четвъртък ще бъде слънчево с максималниВ четвъртък ще бъде слънчево с максималниВ четвъртък ще бъде слънчево с максималниВ четвъртък ще бъде слънчево с максимални
температури между 29 и 34 градуса. В петъктемператури между 29 и 34 градуса. В петъктемператури между 29 и 34 градуса. В петъктемператури между 29 и 34 градуса. В петъктемператури между 29 и 34 градуса. В петък
- разкъсана облачност с малка вероятност от- разкъсана облачност с малка вероятност от- разкъсана облачност с малка вероятност от- разкъсана облачност с малка вероятност от- разкъсана облачност с малка вероятност от
валежи. Вятърът ще се ориентира от север-валежи. Вятърът ще се ориентира от север-валежи. Вятърът ще се ориентира от север-валежи. Вятърът ще се ориентира от север-валежи. Вятърът ще се ориентира от север-
североизток, ще бъде слаб до умерен. Дневнитесевероизток, ще бъде слаб до умерен. Дневнитесевероизток, ще бъде слаб до умерен. Дневнитесевероизток, ще бъде слаб до умерен. Дневнитесевероизток, ще бъде слаб до умерен. Дневните
температури ще се понижат съвсем слабо.температури ще се понижат съвсем слабо.температури ще се понижат съвсем слабо.температури ще се понижат съвсем слабо.температури ще се понижат съвсем слабо.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

30°/34°30°/34°30°/34°30°/34°30°/34°

16       17
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

28°/31°28°/31°28°/31°28°/31°28°/31°

“≈À≈÷
À˛·ËÏËˇÚ ‚Ë ˜Ó-
‚ÂÍ ÏÌÓ„Ó ˘Â ÒÂ
ÌÛÊ‰‡Â ÓÚ ÔÓ‚Ë¯Â-
ÌÓ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ. œÓ-

Œ¬≈Õ
Œ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ‚‡¯Ë
ÔÓÒÚËÊÂÌËˇ Ë ÏÂ-
ÚÓ‰Ë Ì‡ ‡·ÓÚ‡ ‰‡
·˙‰‡Ú ÔÓ‰ÎÓÊÂÌË

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÂÌˇÚ ˘Â Â ÓÒÓ·Â-
ÌÓ ·Î‡„ÓÔËˇÚÂÌ Á‡
Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡
‚˙ÔÓÒË, Ò‚˙Á‡ÌË

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ƒÌÂ¯ÌËˇÚ ‰ÂÌ ‚Ë
ı‚˙Îˇ ÓÚ Â‰Ì‡
ÒÚ‡ÒÚ Í˙Ï ‰Û„‡,
ÌÓÒË ÌÂÔÂ‰‚Ë‰Â-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÕÂ Â ÏÌÓ„Ó ÔÓ‰-
ıÓ‰ˇ˘Ó Á‡ ÓÏ‡Ì-
ÚËÍ‡, ÒÂ˘Ë Ë
‡Á„Ó‚ÓË.  ‡ÚÓ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
÷ÂÎÚ‡ ‚Ë ‰ÌÂÒ Â
ÏÌÓ„Ó ıÛ·‡‚‡, ÌÓ
‰‡ÎË Â Â‡ÎËÒÚË˜-
Ì‡? ƒÓÍ‡ÚÓ ÒÂ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂ ÂÍÒÔÂËÏÂÌÚË-
‡ÈÚÂ ‚ ÓÚÌÓ¯ÂÌË-
ˇÚ‡ ÒË Ò Ô‡ÚÌ¸Ó-
‡. œÓ‰Ó·ÌË ÓÔËÚË

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¡˙‰ÂÚÂ ÔÂ‰Ô‡ÁÎË-
‚Ë. ƒÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â
·˙‰Â Ò‚˙Á‡Ì Ò
ÏÌÓ„Ó Ò˙·Î‡ÁÌË Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬˙ÁÏÓÊÌË Ò‡ ÒÂË-
ÓÁÌË Á‡„Û·Ë Ë ÔÓ-
·ÎÂÏË. —˙Ò Ò‚ÓˇÚ‡
Ó·Ë˜‡ÈÌ‡ ÂÌÂ„Ëˇ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÌÂÒ ÒÂ ÔË„ÓÚ‚Â-
ÚÂ Á‡ ÒÂËÓÁÌ‡
ÒÂ˘‡ Ò ¯ÂÙ‡.
œÓÔËÚ‡ÈÚÂ Á‡ ÔÓ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ì‡ Ò˙ÏÌÂÌËˇ. —˙ÛÏÂÈÚÂ ÒÔÓ-
ÍÓÈÌÓ ‰‡ ÔËÂÏÂÚÂ ÍËÚËÍ‡Ú‡.

ÌË Ó·‡ÚË, ËÁÔ‡‚ˇ ‚Ë ÔÂ‰
„ÂÌÂ‡ÎÌË ÔÓÏÂÌË ‚ ÊË‚ÓÚ‡.

ÒÚ‡‡ÈÚÂ ÒÂ ÊÂÎ‡ÌËˇÚ‡ ‚Ë ‰‡
Ò˙‚Ô‡‰Ì‡Ú.

ˆˇÎÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÏÓÊÂÚÂ
Ì‡Ô˙ÎÌÓ ‰‡ ÒÂ ‡Á·Ë‡ÚÂ.

Ò‡ÏÓ ·Ëı‡ ‚ÎÓ¯ËÎË ÌÂÔËˇÚ-
Ì‡Ú‡ Ó·ÒÚ‡ÌÓ‚Í‡ ÔÓÏÂÊ‰Û ‚Ë.

ÔÓ‚ÓÍ‡ˆËË. ÕÂ ‡Á˜ËÚ‡ÈÚÂ, ˜Â
˘Â Á‡Ô‡ÁËÚÂ ÌÂ˘Ó ‚ Ú‡ÈÌ‡.

Ò Í‡ËÂ‡Ú‡. œÛ·ÎË˜ÌËÚÂ ‚Ë
ËÁˇ‚Ë ˘Â ·˙‰‡Ú ÛÒÔÂ¯ÌË.

ÒÚ‡‡ÂÚÂ ‰‡ ˇ ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ,
‰Û„ËÚÂ Á‡‰‡˜Ë ˘Â ËÁÓÒÚ‡Ì‡Ú.

ÚÛ‰ÌÓ ˘Â ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓ-
ÚË‚ÓÔÓÒÚ‡‚ˇÚÂ Ì‡ Ì‡Ô‡‰ÍËÚÂ.

‚Ë¯ÂÌËÂ Ì‡ Á‡ÔÎ‡Ú‡Ú‡ ËÎË Á‡
Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌÓ ÒÎÛÊÂ·ÌÓ ËÁ‰Ë„‡ÌÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ΔËÁÌÂÌËˇÚ ‚Ë ÔÓ-
ÚÂÌˆË‡Î Â ÒÌËÊÂÌ Ë
ÒÂ ÌÛÊ‰‡ÂÚÂ ÓÚ
ÔÓ˜Ë‚Í‡. ÕÂ ÔÂ‰-

ÔËÂÏ‡ÈÚÂ ÛÏÓËÚÂÎÌË Á‡ÌË-
Ï‡ÌËˇ ËÎË ÒÂËÓÁÌË ‡Á„Ó‚ÓË.

07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.15 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ/Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.45 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.45 —ÂÌ “ÓÔÂ - /150 ÂÔ./Ô/
14.50 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
15.05 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1:

ìÃ˙ÁÂÎ„‡‰î - ‡ÌËÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÙËÎÏ

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3027 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
17.55 ¡‡ÒÍÂÚ·ÓÎ: ¡˙Î„‡Ëˇ -

ÿ‚ÂˆËˇ/Ï˙ÊÂ/, Í‚‡ÎËÙË-
Í‡ˆËÓÌÌ‡ ÒÂ˘‡ Á‡ ≈‚Ó-
ÔÂÈÒÍÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó - ÔˇÍÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ Á‡Î‡ ì”ÌË-
‚ÂÒË‡‰‡î —ÓÙËˇ

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡! /Ô/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.35 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.40 —ÚÛ‰ËÓ ì‘ÛÚ·ÓÎî
20.55 ‘ÛÚ·ÓÎ: ¡˙Î„‡Ëˇ -  ËÔ˙,

Í‚‡ÎËÙËÍ‡ˆËÓÌÌ‡ ÒÂ˘‡ Á‡
—‚ÂÚÓ‚ÌÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ÒÚ‡‰Ë-
ÓÌ ì√ÂÓ„Ë ¿ÒÔ‡ÛıÓ‚î —Ó-
ÙËˇ

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ ÌÓ‚ËÌË

23.05 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ
‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ/Ô/

05.10 ì√ÓÍËÚÂ
 Ó ‰ Ë Ú Â Î Ë
Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂ
‰Âˆ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.

46
06.00 ì¡‡ÚÏ‡Ìî - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î
06.30 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 28
07.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò.
10, ÂÔ. 6

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 12

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó-
„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ.
47

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÍÎÂÚÍ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 36
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 9
16.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 9
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ.101
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 29
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 4
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ì¬ÓÈÌËÍî - ‘‡ÌÚ‡ÒÚËÍ‡,

ÂÍ¯˙Ì, ‰‡Ï‡, —¿Ÿ, 1998
„.

00.30 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 12

06.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -
Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì»Á„Û·ÂÌË „Ó‰ËÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‡Ò˙Î ì - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

21.00 ì¡ÓÎÌËˆ‡ ìÃ˙ÒËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

22.00 ì¬‡„˙Ú ‚ ÏÂÌî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

23.00 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
2 ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
00.15 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô/ -
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 13

09.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî/Ô/- ÒÂË-
‡Î, Ò.3, ÂÔ. 13

10.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî/Ô/ - ÒÂË‡Î, Ò.2,
ÂÔ. 3

11.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËËî/Ô/ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1

12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/
Ô/ - ÒÂË‡Î, Ò.8, ÂÔ. 6

13.00 ìœÓ‰ ÔÓ‰ÓÁÂÌËÂî /Ô/ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 10

14.00 ìœÎ‡ÌËÌÒÍË Ô‡ÚÛÎî /Ô/-
ÔËÍÎ˛˜ÂÌÒÍË, ÂÊËÒ¸Ó:
◊Û‡Ì ÀÛ, ‡ÍÚ¸ÓË: ƒËÓ·Û‰-
ÊË, «Ì‡„ ÀÂÈ, ÀË‡Ì„  Ë,
 Ò˛ÂÈÌ„  Ë, «‡ÌÎËÌ Ã‡

16.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî - ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ.
4

17.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËËî- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 2

18.00 ì ÓÒÚËî- ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ.
1

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î -
ÒÂË‡Î, Ò.8, ÂÔ. 7

20.00 ìœÓ‰ ÔÓ‰ÓÁÂÌËÂî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 11

21.00 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî - ÒÂË‡Î,
Ò.3, ÂÔ. 12

22.00 ì ÛÌ„ œÛ:fiÏÛÍ˙Ú Ì‡ ˇÓÒÚ-
Ú‡î -  ÓÏÂ‰Ëˇ, ≈Í¯˙Ì

00.00 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî/Ô/ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3, ÂÔ. 12

01.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/
Ô/ - ÒÂË‡Î, Ò.8, ÂÔ. 7

�����

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
ƒÌÂÒ ÒÚÂ ÒÔÓÒÓ·ÌË
Ì‡ ÎÂÍÓÏËÒÎÂÌË
ÔÓÒÚ˙ÔÍË, ÌÓ ‚ÒË˜-
ÍË Í‡˜ÍË, ÍÓËÚÓ

ÔÂ‰ÔËÂÏÂÚÂ ˘Â ËÏ‡Ú ‰˙Î„Ó-
ÒÓ˜ÌË ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚Ëˇ.

�����
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
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Г

М

резултати

гледайте

ПО БНТ 1
БАСКЕТБОЛ

18.00 България -
Швеция

ФУТБОЛ
21.00 България -

Кипър
ПО БНТ СВЯТ

ГРЕБАНЕ
22.00 СП за юноши в Пловдив

ПО НОВА СПОРТ
ФУТБОЛ

22.00 Англия - Италия
ПО ЕВРОСПОРТ

ТЕНИС
16.45 Турнир в Синсинати (жени)

СКИ-СКОКОВЕ
20.00 Лятна Гран при Куршевел

ПО ЕВРОСПОРТ 2
СНУКЪР

   15.00 Уелш оупън, пряко
ТЕНИС

16.15 и 18.30 Турнир в Доха
(жени)

КОЛОЕЗДЕНЕ
17.45 Обиколка на Алгарв (I

етап)
ПО ФИЛМ +

ТЕНИС
18.00 Турнир в Синсинати (мъже)

И II кръг на „А” група без тв излъчване

Вторият кръг на “А” гру-
па няма да бъде излъ-
чен по родните теле-
визии този уикенд.

Поредният опит на ръково-
дителите на клубове да по-
стигнат споразумение за
продажбата на телевизон-
ните права отново претърпя
крах. Босовете имаха нова
среща с президента на БФС
Борислав Михайлов, която
пак не даде резултат. Бяха
обсъдени обаче усилията
на БФС за иницииране за
промени в нормативната
уредба, които да позволят
на клубовете да сключват

индивидуални договори за
преки предавания на дома-
кинските си мачове. Клубо-
вете държат на своето усло-
вие - минимум 5 млн. лв. за
правата, което обаче не се
приема от нито една телеви-
зия. Така след I кръг “на

тъмно” ще остане и II. Още
преди седмица шефовете
казаха, че няма да гледаме
III кръг от елита. Все пак има
надежда, че ще има нови
преговори и ще се достигне
до някакво споразумение.
Очаква се до утре телевизи-
ите да отправят нови оферти.

“Вторият кръг ще бъде
излъчван само по радиата.
Все пак хората трябва да
разбират какво се случва
на мачовете. Разбрахме се
с БФС те да кажат каква
точно е ситуацията. Ние
няма да говорим повече по
въпроса. Не мисля, че 5

млн. лв. са много за бъл-
гарския футбол. Във всяка
европейска държава се
предават мачовете. Из-
ключение прави само
Азербайджан. Мисля, че
българският футбол не е
чак толкова лош, въпреки
че отборите рано отпадна-
ха от евротурнирите. Има-
ме и нелош национален
отбор, дано направят
добър мач с Кипър (дове-
чера на “Герена”)”, заяви
след срещата собстве-
никът на Левски Тодор
Батков, който представля-
ваше “сините”.

ГЕРБ взима ЦСКА
до месец
Дучето се маха, след като
Стоичков стане президент

ГЕРБ ще вземе властта в ЦСКА до
месец. Депутатът от управляващата пар-
тия Емил Димитров ще внесе до края на
тази седмица регистрирането на ново-
то АД. Той е сигурен, че сегашните
собственици от “Титан” Димитър Бори-
сов и Иво Иванов няма да се отдръпнат
от сделката и ще предадат акциите на
тима. Димитров, който е част от Иници-
ативния комитет за възраждането на
“армейците”, отрече и че ще бъде създа-
ван ЦСКА II. Мълвата бе, че Чавдар
Етрополе, чийто президент е именно
Емил Димитров, щял да бъде прекръ-
стен на ЦСКА 2012, защото от “Титан”
са се отказали да предадат властта.
“Това не е вярно, няма нищо такова”,
категоричен бе пред “Sportline” Димит-
ров. “Скоро ще има общо събрание на
клуба. Надяваме се до септември всич-
ко да е наред и да встъпим в длъжност”,
каза още Димитров.

Димитър Ангелов-Дучето напуска
Централния фенклуб на ЦСКА. Той ще
се оттегли от председателския пост,

Юношата на Левски Михаил Иванов се присъедини към
ЦСКА. 23-годишният вратар беше собственост на

италианския Сиена, а за последно игра под наем в
Пиаченца. Той ще бъде изпробван от Стойчо Младенов

Снимка CSKA.BG

когато Христо Стоичков
стане президент на “чер-
вените”. Дучето смята, че
Стоичков ще е достатъчен
стимул за феновете на “ар-
мейците”, които всеки мач
ще пълнят стадиона.

“Решението ми е кате-
горично и не подлежи на
обжалване. Това ще се
случи, когато бъде
извършена така очаквана-
та от всички истински фе-
нове промяна в собстве-
ността на обичания от нас
клуб. Този ден наближава, скоро ще е.
Най-късно до края на септември. В мо-
мента върви процедурата и всички се
надяваме, че разумът ще надделее, за-
щото при сегашните условия ЦСКА не
може да съществува, да диша, камо ли
да печели и побеждава. “Титан” няма да
се отметне и рокада на най-високия етаж
в клуба ще има. Никога не ми е оказван
натиск. Тръгвам си, защото искам сектор

“Г” да бъде единен, силен като юмрук.
Да няма разцепления. В деня, в който
ще се състои вечното дерби с опонента
ни от “Герена”, ще бъде свикано обеди-
нително събрание на всички фенклубо-
ве на ЦСКА от цяла България. На него
аз официално ще обявя, че напускам. А
тогава вече Стоичков ще е президент на
клуба”, каза Дучето, който заема този
пост от 1999 година.

анчестър Юнайтед ще продаде Ди-
митър Бербатов до края на седмица-
та, твърдят на Острова. Мениджърът
сър Алекс Фъргюсън иска да отпрати

ПРОДАВАТ ДИМИТЪР
БЕРБАТОВ ДО ДНИ

МММММ
българина до няколко дни, за да освободи
място за друг нападател. По всяка вероят-
ност това е звездата на Арсенал Робин ван
Перси, за когото чепатият шотландец лично
преговаря с лондончани. Към българския
футболист има интерес от страна на Зенит
Санкт Петербург и Галатасарай. От руския
клуб дори са готови да предложат заплата
от 5 млн. евро на година на Митко, каквото
всъщност е неговото условие. Договорът на
31-годишния футболист с “червените дяволи”
изтича в края на юни 2013 година, а те са
готови да го продадат за 5 млн. паунда.
“За Бербатов не искам да коментирам.
Очаквам всеки момент да има яснота,
дори утре може да стане. Но може и в
последния ден на трансферния прозорец.
Всичко е възможно”, каза мениджърът
на Бербатов Емил Данчев.

дна от звездите
Лео Меси, Андрес
Иниеста или Крис-
тиано Роналдо ще

МЕСИ, РОНАЛДО И ИНИЕСТА
СПОРЯТ ЗА ФУТБОЛИСТ №1

Е
получи наградата на
УЕФА за най-добър фут-
болист през изминалия
сезон 2011-2012, твърди
в. “Марка”. Гала вечерта
е на 30 август. Името на
победителя ще бъде
съобщено в Монако пре-
ди изиграването на
мача за Суперкупата на
Европа. В него ще се
срещнат Челси (победи-
тел в Шампионската
лига) и Атлетико Мадрид
(триумфирал в Лига Ев-
ропа).  В гласуването за
определянето на побе-
дителя за наградата
взеха участие журнали-

сти от всичките 53 стра-
ни-членки на УЕФА. От-
личието за футболист
№1 на европейската
футболна централа бе
въведено по инициати-
ва на президента й Ми-
шел Платини, който из-
рази критиките си към
критерия, по който се из-
бират кавалерите на
“Златната топка”. През
миналата година призът
бе връчен за първи път,
а негов притежател ста-
на Меси.

Имената на играчи-
те, заели от 4-то до
10-то място, вече са яс-
ни и те няма да се про-
менят. Подреждането:
Андреа Пирло (№4,
Италия и Ювентус),

Шави Ернандес (№5,
Испания и Барселона),
Икер Касияс (№6, Испа-
ния и Реал Мадрид),
Дидие Дрогба (№7, Кот
д’Ивоар и Челси), Петер
Чех (№8, Чехия и Чел-
си), Радамел Фалкао
(№9, Колумбия и Атле-
тико Мадрид) и Месут
Йозил (№10, Германия
и Реал Мадрид).

“Дали ме харесват
или не, аз съм единст-
веният, станал шампи-
он на трите най-силни
първенства в света.
Така че, вместо Специ-
алния, хората трябва да
ми викат Единствения”,
заяви треньорът на Ро-
налдо в Реал Мадрид
Жозе Моуриньо.

велин Попов очаква трансфер до края на седмица-
та. Капитанът на националния отбор на България
напуска сегашния си тим Газиантепспор, защото
има проблеми с шефовете. Миналата седмица в

Попето напуска Газиантеп

И
южната ни съседка разкриха, че Попето е бил изваден от
първия тим заради дисциплинарно провинение. Интерес
към юношата на Левски има от други турски отбори, както
и от Русия.

“Нямам проблеми. Очаквам трансфер, надявам се до
края на седмицата всичко да е ясно. Има много варианти,
но не искам да ги разкривам. От контролата с Кипър
очаквам добра игра и победа, защото това е генералната
ни репетиция преди важните двубои от световните квали-
фикации, които ни предстоят”, каза Попов.

“Очаквам да се представим добре в проверката с
Кипър. Предстоят ни 3 много важни домакински мача, в
които трябва да покажем израстването от предходните
ни срещи. Аз съм футболист на ПСВ, имам договор с
отбора и на този етап оставам в Холандия”, заяви защит-
никът Станислав Манолев.

Най-великият
футболист на

XX век Пеле
(вляво) посети

новия
национален
стадион на

Швеция, който
се изгражда в

Стокхолм, с
местната

легенда Анте
Симонсон.

Новото
съоръжение ще

замени ст.
“Расунда”,

където
шведите

играят
довечера

контрола с
Бразилия С

ни
м

ка
 Б

Г
Н

Е
С

България е фаворит
срещу Кипър

Националният отбор на Бълга-
рия по футбол е фаворит за кон-
тролата срещу Кипър според BETIN.
Световният букмейкър приема за-
лози за победа на “лъвовете” при
коефициент 1,54. Равенството е
оценено с 3,65, а ставката за евен-
туален успех на гостите е 6,40.
Мачът е довечера от 21.00 часа на
ст. “Георги Аспарухов” и ще бъде
излъчен по БНТ1. Билетите са вече
в продажба. Цените са за сектор
“А” - 10 лв., а за “Б” и “Г” по 5 лв.

Юри Васев поема
Пирин ГД

Новакът в “А” група Пирин ГД
ще има временен треньор. Това е
Юри Васев. Перничанинът е скаут
в клуба, но сега ще замени напус-
налия Яков Папарков. Той подаде
оставка след първия кръг, в който
Пирин би Миньор с 2:1. Васев няма
Про Лиценз, но има право да води
отбора 2 кръга. В това време ръко-
водството на неврокопчани ще
търси други опции за заместник на
Папарков.

Наш рефер с наряд
за Лига Европа

Станислав Тодоров ще бъде
главен съдия на мача от плейофите
в Лига Европа между Хееренвен
(Хол) и Молде (Нор) на 30 август.
Мачът ще бъде решителен за вли-
зане в груповата фаза на турнира,
тъй като се явява реванш. Първа-
та среща между 2-та съперници
ще се изиграе седмица по-рано.

Кобилата на Рууни
спечели надбягване

Нападателят на Манчестър
Юнайтед Уейн Рууни отпразнува
първата победа на своя състеза-
телен кон. На надбягванията в
английския град Уулвърхемптън ко-
билата на нападателя Пипи победи
в класическата дистанция на 1400
метра. В резултат на успеха Рууни
е получил като премия около $6000.
Лидерът на “червените дяволи” има
3 състезателни коня, които живе-
ят и тренират в конния център на
друг известен бивш футболист на
Юнайтед - Майкъл Оуен. Безспорно
доайен в конния спорт в редиците
на английския гранд е мениджърът
на клуба сър Алекс Фъргюсън. Шот-
ландецът притежава един от най-
успешните състезателни коне в
последните 5 години - Скалата на
Гибралтар.
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Олимпиада

състезател дисциплина резултат

ЛЕКА АТЛЕТИКА
 1. Дейвид Рудиша (Кен) 800 м 1:40,91 мин.
 2. Ямайка мъже 4х100 м 36,84 сек.
 3. САЩ жени 4х100 м 40,82 сек.
 4. Елена Лашманова (Рус) 20 км сп. ходене 1:25,02 ч.
ПЛУВАНЕ
 5. Камерън ван дер Бърг (ЮАР) 100 м, бруст (мъже) 58,46 сек.
 6. Даниел Гюрта (Унг) 200 м бруст (мъже) 2:07,28 мин.
 7. САЩ (мъже) 4х200 м св. стил 7:42,92 мин.
 8. Шъуън Йе (Кит) 400 м съчетано (жени) 4:28,43 мин.
 9. Миси Франклин (САЩ) 200 м гръб 2:04,06 мин
10. Дейна Волмер (САЩ) 100 м бътерфлай 55,59 сек.
11. САЩ (жени) 4х100 м смесена 3:52,05 мин.
12. Алисън Смит (САЩ) 200 м св. стил 1:53,61 мин.
13. Ребека Сони (САЩ) 200 м бруст (жени) 2:20,00 мин.
ВДИГАНЕ НА ТЕЖЕСТИ
14. Ун Гук Ким (КНДР, 62-м) двубой 327 кг
15. Сяодзън Лу (Кит, 77 кг-м) изхвърляне 175 кг
16. Сяодзън Лу (Кит, 77-м) двубой 379 кг
17. Иля Илин (Каз, 94-м) изтласкване 233 кг
18. Иля Илин (Каз, 94-м) двубой 418 кг
19. Зулфия Чиншанло (Каз, 53 кг-ж) изтласкване 131 кг
20. Татяна Каширина (Рус, +75-ж) изхвърляне 151 кг
КОЛОЕЗДЕНЕ НА ПИСТА
21. Великобритания спринт (мъже) 42,747 сек.
22. Великобритания отборно преследване (мъже) 3:51,659 мин.
23. Китай отборен спринт (жени) 32,422 сек.
СПОРТНА СТРЕЛБА
24. Сергей Мартинов (Блрс) 50 м пушка 705,5 т.
25. Леурис Пупо (Куб) 25 м пистолет 592 т.
26. Алексей Кримов (Рус) 25 м пистолет (бърза стрелба) 592 т.
ЛОВНА СТРЕЛБА
27. Джесика Роси (Ит) трап 75 т.
СТРЕЛБА С ЛЪК
28. Дон Хун Им (ЮКор) индивидуално 699 т.
29. Южна Корея отборно 2087 т.

29 СВЕТОВНИ РЕКОРДА В ЛОНДОН
29 световни рекорда паднаха на ХХХ Олимпийски игри в Лондон.

С 9 поправки се отличиха плувците. 7 направиха щангистите, по 4
атлетите и стрелците, 3 колоездачите на писта и 2 стрелците с лък

Кметът на Рио де Жанейро Едуардо Паеш развява Олимпийския
флаг, с което бе отбелязан стартът на последните 4 години

подготовка за домакинството на бразилския град

Стр. 23

ГЕРБ
влиза
в ЦСКА
до месец

нето си от Лондон, където за-
еха 4-то място. Стотици фенове
от цяла България се стекоха, за
да приветстват мъжкия нацио-
нален отбор. Феновете се бяха
подготвили и с цветя, и с плю-
шени играчки, които пак пока-
заха всенародната любов към
“лъвовете”. Бурни ръкопляска-
ния и скандирания “Българи
юнаци” ознаменуваха появата
на състезателите и треньорския
щаб. За това, че волейболисти-
те ни са герои в очите на хора-
та, говори и фактът, че цял от-
бор от Перник дойде на крака
да посрещне един от най-доб-
ре представилите се състезате-
ли на Олимпиадата Тодор
Скримов.

“Гордеем се с вас! Вие сте
четвърти в света, първи в сърца-

Държавата ще раздаде 1 310 000 лв.
премии за българските спортисти след
участието им на Олимпиадата в Лондон.
Въпреки провала на Игрите част от род-
ните представители все пак заработиха
бонуси. България финишира на 63-о мяс-
то в подреждането по медали със среб-
рото на Станка Златева и бронза на Тер-
вел Пулев. Още преди началото на Олим-
пиадата от министерството на спорта и
БОК бяха обявили размера на премиите
за златен медал, сребро, бронз и така до
8-о място. Националният ни отбор по во-
лейбол ще прибере голяма част от пре-

дон 2012 Надежда Остап-
чук от Беларус е отнет за-
ради положителен до-
пинг тест, съобщиха от
Международния олимпий-
ски комитет. Две проби
урина, взети от 31-годиш-
ната лекоатлетка преди и
след олимпийския й старт
миналия понеделник, са

Петима камерунски боксьо-
ри, които участваха на Олим-
пийските игри в Лондон, заяви-
ха желанието си да останат във
Великобритания. През минала-
та седмица след изявите си на
ринга боксьорите, заедно с
плувците и резервния вратар
на женския национален отбор
напуснаха олимпийското село.
Петимата бойци са разказали,
че ръководството на камерун-
ската делегация ги е заплаши-
ло с прекратяване на кариери-

Посрещнаха „лъвовете”
с торти
„Вие сте нашите герои”,
викаха на летището

та ни! Добре дошли, по-
бедители!”, гласяха някои
от най-големите плакати,
опънати от Националния
волейболен фенклуб.

“Можеше да постиг-
нем и повече, но да не
забравяме откъде тръг-
нахме. Можеше да спе-
челим и медали. Италия
е много силен отбор.
Беше ни трудно да ги
победим 2 пъти. Нашата
цел е да запазим този ко-
лектив, след като ком-
пенсирахме всички про-
блеми. Играхме като от-
бор. Ако са ме оценили,
ще остана. От повече от
30 години нямахме такъв
колектив. Това трябва да
бъде пример за младите. Нача-
лото е добро, но трябва да
продължим да работим по
същия начин”, заяви старши
треньорът Найден Найденов.

“Искахме да се представим

достойно и смятам, че го по-
стигнахме. Беше привилегия да
имаме Камило Плачи в тре-
ньорския щаб. Явихме се с най-
добрите състезатели, които
имаха желание да играят на

Олимпийските игри. Аз лично
исках да завърша в национал-
ния отбор с медал, но не ста-
на”, каза вече бившият капитан
Владимир Николов.

“Имаше моменти, в които не

трябваше да бъркаме, но го
правехме. Сега осъзнаваме
какво сме постигнали. Щастли-
ви сме, че зарадвахме хората,
но аз не съм доволен. Можехме
още повече да направим. Бо-
рихме се на 1/2-финала и за 3-
ото място, но малко не ни до-
стигна и във важните моменти
се пречупихме”, заяви новият
лидер на тима Цветан Соколов.

“Виждаше се, че всеки един
иска да направи повече за дру-
гия. Почнахме да играем с же-
лание и увереност. Съжалява-
ме, че изпуснахме шанса да
вземем медал, но с оглед на
очакванията, това 4-то място си
е равносилно. На Тодор Скри-
мов му предложиха да стане
капитан на клубния си отбор, а
той е едва на 22 години. Не сме
се чували с Матей Казийски, но
съм сигурен, че и той, и Андрей
Жеков се радват за нас.
Върнахме си го на поляците, а
тръгнахме без никакви очаква-
ния. В олимпийското село по-
ляците гледаха на другата
страна, не ни поздравяваха, но
съдбата си връща - един хубав
бой им хвърлихме. Ако бяхме
издържали на посрещане сре-
щу Италия, щяхме да вземем и
медал”, заяви либерото Теодор
Салпаров.

Треньорът Найден Найденов получи торта от феновете на
летище София. Водачът на делегацията ни в Лондон Любо Ганев
(вдясно) обеща, че сладкишът ще бъде изяден на празненствата

по случай 4-ото място на Олимпиадата

О
лимпийските волей-
болисти на България
бяха посрещнати с
торти на летище Со-
фия след пристига-

КАМЕРУНСКИТЕ БОКСЬОРИ
ПОИСКАХА УБЕЖИЩЕ
ОТ БРИТАНЦИТЕ

те им при неудовлетворително
представяне в Лондон. Единият
боксьор е заявил, че иска да
остане във Великобритания,
където ще може да подобри
спортните си резултати.

Преди началото на олимпий-
ските игри 15-годишен етиопец
също поиска убежище, след
като беше поканен за участие в
щафетата с олимпийския огън.
Трима членове на делегацията
на Конго също изчезнаха от
олимпийското село.

Снимка БГНЕС

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

миите - общо 750 000 лв. Бонусът се из-
числява по сложна формула, като естест-
вено ще има пари както за състезатели-
те, така и за треньорите. Сребърният ме-
дал на Златева ще й донесе 140 000 лв.,
а с 20 по-малко ще трябва да се завоволи
бронзовият медалист в бокса Тервел Пу-
лев. Останалите спортисти: Детелин Да-
лаклиев (бокс), Александър Александров
и Радослав Великов (борба), Иван Мар-
ков и Милка Манева (вдигане на тежести)
по 50 000 лв., Йордан Йовчев (спортна
гимнастика) 30 000 лв. и Силвия Митева
(художествена гимнастика) 20 000 лв.

Двама изгърмяха с  допинг в Лондон
дали положителен резул-
тат за наличие на забра-
нения анаболен стероид
метенолон. От Беларус е
изискано да върне злат-
ния медал на Остапчук,
който сега ще бъде
връчен на Валери Адамс
от Нова Зеландия.

 МОК официално из-
ключи от олимпийските
игри Диего Паломек (Ко-
лумбия). Бегачът на 400
м даде положителна до-

пинг проба за тестосте-
рон. Пробата от урина му
беше взета в Лондон на
26 юли преди откриване-
то на Игрите, а той беше
лишен от състезателни
права на 4 август. “Б” про-
бата потвърди наличието
на забраненото вещество.

 МОК поиска от олим-
пийския комитет на Ко-
лумбия да започне раз-
следване срещу Паломек
и неговия треньор.

З
латният медал на
олимпийската шам-
пионка в тласкане-
то на гюле от Лон-
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